
روزنامه منطقه جنوب کشور

 daryanews_bnd @ yahoo .com :پست الکترونیکی

سه شنبه 20 آبان 1399  24 ربیع الاول 1442  
  سال نوزدهم     شماره 3459

8 صفحه    2000 تومان

در دویست و یکمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر بندرعباس عنوان شد 
اصل آشفتگی در سطح شهر

 از دورن خود شهرداری است

 ایزوایکو از بزرگترین مجموعه های 
صنایع دریایی خاورمیانه است

سونامی ابتلا به کرونا در هرمزگان 

سفره هایی که روز به روز کوچک تر می شوند

صدای شکستن کمرها زیر بار گرانی
 به گوش مسئولان نمی رسد؟

3

5

2

5

2

2

گاز رسانی 
و دردسرهای آسفالت 

خیابان های شهر 
بندرعباس 

ساقی های
 دردسر ساز شهناز

8

خانه ای که در آتش سوخت 
و ایمانی که جان گرفت

2

گروه  خبر // در هفتمین دوره همایش جایزه 
بهره وری معادن و صنایع معدنی ایران، پروژه 
کاهش مصرف الکترود گرافیتی توسط فولاد 
 هرمــزگان به عنوان پــروژه برتر در زمینه 
بهره وری در سال ۹۸ انتخاب شد و از سوی 
 خداداد غریب پور معاون وزیر صمت و رئیس 
هیات عامل ایمیدرو، با اهــداء لوح از فرزاد 
ارزانی مدیرعامــل فولاد هرمزگان تقدیر به 

عمل آمد.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ هفتمین همایش 
بهره وری معادن و صنایع معدنی ایران در تاریخ 
۱۸ آبان ۱۳۹۹ به منظور تقدیر از شرکتهای بهره 
ور بخش معدن و صنایع معدنی و همچنین معرفی 
پروژه های بهبود بهره وری برتر و با شــعار بهره 

وری بنیان رقابت پذیــری در اقتصاد مقاومتی 
به صورت  حضــوری و ویدئو کنفرانس برگزار 
شــد .خداداد غریب پور در این مراسم گفت: به 
منظور افزایش سطح رقابت پذیری بین بنگاه ها، 
باید ســطح بهره وری در مجموعه های معدن و 
صنایع معدنــی ارتقاء یابد.  وی بــا بیان اینکه 
 تحقیقات ما باید مبتنی بــر نیازهای بهره وری 
سازمان ها و شرکت های زیرمجموعه باشد، گفت: 
در این دوره شرکت های برگزیده، شرکت هایی 
بودند که در یک فرآیند زمانی ۳ تا 4 ساله، موفق 
به دریافت تندیس شــدند. این جریان، جریانی 
اســت که انتهای روشنی دارد چراکه فرآیندگونه 
و مبتنی بر آموزش اســت.  معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت تاکید کرد: فرآیند ارزیابی های 

ایمیدرو، مبتنی بر بازخورد و اصلاح است.وی با 
بیان اینکه تعداد شــرکت کنندگان در جایزه بهره 
وری ســالانه رشد داشته است، عنوان کرد: طبق 
آمار میزان رضایت شرکت ها از نحوه ارزیابی ها 
در این دوره، ۸6.6 درصد بوده اســت و به دنبال 
این هستیم که این میزان رضایت با رفع مشکلات 
به ۱00 درصد برســد.به گفتــه دکتر غلامرضا 
ملاطاهری  دبیر جایزه بهره وری معادن و صنایع 
معدنی در فرآیند امسال که در آن شرکتهای برتر 
از بین 60 شرکت ثبت نام شده انتخاب و همچنین 
پروژه های برتر از بین ۷۹ پروژه ارســال شده 
به دبیرخانه انتخاب شــده انــد که بیش از ۱۲0 
 ارزیــاب با دبیرخانه جهــت ارزیابی و انتخاب 
شرکت ها و پروژه های برتر همکاری داشته اند.

در این همایش از ۲5 شرکت بهره ور و ۹ پروژه 
بهبود بهره وری، با حضــور خداداد غریب پور 

رئیس هیات عامل ایمیدرو تقدیر به عمل آمد.

در هفتمین دوره همایش جایزه بهره وری معادن و صنایع معدنی ایران ؛

پروژه کاهش مصرف الکترود گرافیتی فولاد هرمزگان برتر شد

پیوستِ فرهنگ
 فصلِ مهم در بازآفرینی 

محلات حاشیه نشین

با اهدای مستمر خون 
به دریافت کنندگان کمک کنیم

درختکاری با چاشنی کتاب در هرمزگان

مسافرت های بین شهری و روستایی 
تهدید جدی برای سلامت جامعه

محدودیت هایی که کم رنگ شدند 

آیا پیروزی »بایدن «
 وضعیت ما را بهتر می کند؟

مقام معظم رهبری هم این گرانی ها را قابل توجیه و منطقی ندانستند
   گرانی لجام گسیخته در سایه ضعف نظارت ها و بی تدبیری مسئولان باعث 
شده است برخی اقشار توان خرید نداشته باشند و برخی هم اقلامی نظیر گوشت، 
ماهی ، مرغ، شیر ، لبنیات و... از سفره شان حذف شود و صبحانه وشام هم که از 

برنامه غذایی بسیاری از محرومان فاصله گرفته است و کرونا هم که باعث بیکاری 
بعضی و رکود برخی مشاغل شده است؛ قوز بالا قوز شده و خانواده ها را در فقر و 

نداری غرق کرده است.
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تهدید نخلستان های هرمزگان با شیوع بیماری » بدشکلی درختان خرما «  
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آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده

دفترمرکزی :32212828 -32212929
کارخانه :32561030-31

آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده  به میدان شهدا 
نبش خیابان دانش ساختمان  بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای واگذاری سرویس رفت و آمد کارکنان واحدهای 
تابعه مدیریت درمان تامین اجتماعی استان هرمزگان سال 1399

"تمدید مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه"
مدیریت درمان تامین اجتماعی استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی واگذاری سرویس رفت و آمد کارکنان واحدهای تابعه 
در ســال1399را به شماره )99/3/2( از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از 
دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 
به آدرسwww.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند تاریخ اولین انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1399/8/11 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : تا ساعت 14:30 روز پنجشنبه تاریخ 1399/8/22

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14:30 روز  یک شنبه تاریخ1399/9/2
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 9 روز سه شنبه تاریخ 1399/9/4

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتهای الف
آدرس: بندرعباس – بلوار امام خمینی – نرسیده به میدان فرودگاه - تلفن 076-33668468

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس :021-41934 
دفتر ثبت نام 32253443 -076
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رئیس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان عنوان کرد 
اجرای ۱۰۰ هکتاری طرح توسعه باغات 

در اراضی شیبدار  
 گروه خبر // رئیس سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان گفت: 
تاکنون ۱00 هکتار از طرح توسعه اراضی شیبدار در این استان اجرا 
شده است. به گزارش خبرنگار دریا ، علی باقرزاده همائی در خصوص 
طرح توسعه باغات در اراضی شیبدار در این استان اظهار کرد: ایجاد 
اشتغال و افزایش درآمد روســتاییان و جلوگیری از مهاجرت آنها، 
استفاده بهینه از آب و خاک و مدیریت رواناب، کاهش خسارت سیل و 
کنترل رواناب و افزایش سطح تولیدات باغی از مهمترین اهداف ایجاد 
باغها در اراضی شیبدار می باشد.رییس سازمان جهادکشاورزی استان 
هرمزگان همچنین در خصوص شناســایی، مکان یابی، استعدادیابی 
 جهت طرح توســعه باغات در اراضی شــیبدارابراز داشــت: طبق 
بررسی های اولیه اراضی مناطق کوهستانی سیاهو، فارغان، کوهشاه 
احمدی، بستک و بشاگرد قابلیت اجرای این طرح را داشته که مطالعه 
برای شناسایی و مکان یابی توسط مدیریت باغبانی سازمان انجام شده 
است.باقرزاده در ادامه تصریح کرد: برای احیاء اراضی در شرایط فعلی 
بایستی از گونه هایی همچون انجیر )بومی(، انگور، انار بومی ،گیاهان 
دارویی، کنار پیوندی و سپستان استفاده شود که نیاز آبی خیلی کم و 
ارزش اقتصادی بالایی دارند .وی همچنین اظهار کرد: از سال گذشته 
تاکنون  ۱00 هکتار از طرح توســعه باغات در اراضی شــیبدار در 
مناطق حاجی آباد و سیاهو بندرعباس اجرا شده است.رییس سازمان 
جهادکشاورزی اســتان هرمزگان در پایان خاطرنشان ساخت: ارقام 
مناسب کشت در اراضی شیبدار با توجه به نتایج بررسی ها و تحقیقات 
میدانی به عمل آمده شامل انجیر سبز استهبان برای شمال حاجی آباد و 

انجیر های بومی برای سایر مناطق استان می باشد .

درختکاری با چاشنی کتاب در هرمزگان
 گروه خبر // مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان : به 
مناســبت هفته درختکاری و نزدیکی آن بــا هفته کتاب به صورت 
نمادین در محلات مختلف بندرعباس توســط کودکان نهال درختان 
مختلف کاشــته و در همان محل مراســم کتابخوانی و قصه خوانی 
برگزار شــد.به گزارش خبرنگار دریا  ، رضا کمالی زرکانی با تشکر 
از همکاری فضای ســبز شهرداری و بخش فرهنگی اداره کل گفت: 
این اقدام خلاقانه که با اســتقبال کودکان مختلف محلات بندرعباس 
 همراه بوده اســت با هــدف توجه به فرهنگ مطالعه و اســتفاده از 
بهانه های مختلف برای ترویج فرهنگ کتابخوانی است.وی افزود : با 
توجه به درپیش بودن هفته کتاب و کتابخوانی برنامه های متنوعی با 
این رویکرد برنامه ریزی شده است که در روزهای آتی اعلام خواهد 
شد.مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان عنوان کرد : با توجه 
 به شیوع بیماری کرونا برنامه های هفته کتاب و کتابخوانی با رعایت 

پروتکل های بهداشتی و اکثرا به صورت مجازی برگزار می شود.

سونامی ابتلا به کرونا در هرمزگان 
 گروه خبر // سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان از افزایش 
بستری شدن بیماران کرونایی در بیمارستان های هرمزگان خبر داد. 
فاطمه نوروزیان، ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
میزان بستری مبتلایان به کرونا نسبت به دیروز 6۲ درصد افزایش یافته 
است.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ،نوروزیان با اشاره به روند 
افزایشی ابتلا به کرونا در هرمزگان افزود: اکنون ۲40 نفر با تشخیص 
کووید ۱۹ در بیمارستان های استان هرمزگان بستری هستند که از این 
شمار 6۱ نفر در بخش مراقبت های ویژه )آی. سی. یو( بستری هستند 

که ده درصد نسبت به دیروز افزایش دارد.

خبر

خبری
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سرمقاله

  پس از بازدید دوهفته قبل رئیس کل دادگستری هرمزگان، دادستان بندرعباس، 
فرمانده سپاه امام سجاد )ع(، شــهردار بندرعباس و جمعی از مدیران دستگاه های 
اجرایــی از محله آیت ا... غفاری بندرعباس و ضرب الاجل ســه ماهه رئیس کل 
دادگســتری برای رفع مشــکلات این محله که افزایش امید جهت ارتقای  امنیت 
وخدمات رســانی  را برای اهالی به ارمغان داشت؛ دستگاه های اجرایی و شهرداری 
 بنظر می رسد برای تحقق مصوبات این بازدید برنامه ریزی کرده اند واقداماتی را شروع 
کرده انــد. یکی از مباحثی که همواره مورد گلایه اهالی بوده اســت، بحث فعالیت 
موادفروشان و مشروب فروشــان و معتادان و اراذل واوباش در این محله است که 
پاکسازی محله مورد تاکید قرار گرفته است و قرار شده است بنا به درخواست اهالی 
و در راستای ارتقای امنیت محله، ایستگاه پلیس یا کلانتری در این محله راه اندازی 
شود. چند روز قبل هم گویا یکی از ساقیان مواد مخدر در این محله یکی از رفتگران 
 شــهرداری را با چاقو تهدید کرده اســت که کوچه ها را نظافت نکنید، زیرا نظافت 
کوچه ها باعث می شود مشــتریان مان)معتادان وخلافکاران( را ازدست دهیم. این 
موضوع باری دیگر نشــان داد که بایستی پاکسازی محله بطور کامل انجام شود تا 
ساقی ها و موادفروشان ومشروب فروشان واراذل واوباش و.... جرات نکنند رفتگران 
 و... را تهدیــد کنند ویــا در روزها وهفته های آینده جلوی ارائه خدمات توســط 
دستگاه های مختلف را بگیرند وبا توجه به اجرای طرح رضویون بصورت مشترک 
توسط دادگستری، ناجا و ســپاه، انتظار می رود پاکسازی محله و مقابله با مخلان 
امنیت در این محله و سایر محلات حاشیه ای و بافت های فرسوده باجدیت بیشتری 
اجرایی شود.دوهفته قبل علی صالحی رئیس کل دادگستری استان هرمزگان با همراهی 
فرمانده سپاه امام سجاد »ع« و جمعی از مسئولین اجرایی و مدیران ادارات به منظور 
ارزیابی روند اجرای مصوبات شــورای پیشــگیری از وقوع جرم و مراحل اجرای 
طرح کاهش گام به گام آســیب های اجتماعی در محلات کم برخوردار بندرعباس 
به صورت سرزده از محله کوی آیت الّل غفاری این شهرستان بازدید کرد.رئیس کل 
دادگستری استان هرمزگان در جریان این بازدید ضمن دیدار با ساکنین و اهالی این 
محله در جریان آسیب های اجتماعی، مشکلات خدمت رسانی به مردم و همچنین 
محرومیت های موجود قرار گرفت و دســتورات لازم را برای رفع آنها صادر کرد. 
صالحی  در خصوص همکاری مشترک با دیگر دستگاه های مسئول به منظور خدمت 
رسانی با هدف کاهش آسیب های اجتماعی در محله کوی آیت الّل غفاری و دیگر 
محلات بندرعباس، اظهار داشت: با همکاری سپاه امام سجاد»ع« و مشارکت همه 
دستگاه ها طرح کاهش گام به گام آسیب های اجتماعی در مناطق کم برخوردار شهر 
بندرعباس با محوریت چهار محله کوی آیت الل غفاری ، کوی ملت ، اســلام آباد و 
محله چاهستانی ها آغاز و قرارگاه تحول این محلات راه اندازی شد.در نتیجه ایجاد 
قرارگاه تحول محلات بندرعباس با همکاری دادگستری استان و سپاه امام سجاد)ع( 
و مشارکت تمامی دستگاه های اجرایی و شهرداری ، ارگان های مرتبط می توانند در 
جهت محرومیت زدایی و توانمندسازی این محلات کمک کنند تا برنامه های مشترکی 
را بــه اجرا بگذاریم.طرح کاهش گام به گام آســیب های اجتماعی در محلات کم 
برخوردار شهر بندرعباس با هدف پیشگیری از وقوع جرم ، محرومیت زدایی و توزیع 
عادلانه خدمات در این مناطق اجرا می گردد و براساس آن ، طی برنامه زمانبندی شده 
یکساله ، با اختصاص مهلت سه ماهه برای بازآفرینی و توسعه زیرساخت ها و همچنین 
اصلاح نواقص موجود در هریک از محلات ، در مجموع و در نهایت به چهار محله 
کم برخوردار شهر بندرعباس خدمت رسانی خواهد شد و ضمن کاهش آسیب های 
اجتماعی در این مناطق ، گام های بلندی در جهت عمران و آبادانی هر محله و رفع 
مشکلات ساکنین آن برداشته خواهد شد.وی در تشریح تدابیر پیشگیرانه اتخاذ شده به 
منظور اجرای طرح کاهش گام به گام آسیب های اجتماعی در مناطق کم برخوردار 
 و فعالیت های قرارگاه تحول محلات چهارگانه شــهر بندرعباس نیز اظهار داشت: 
هم اندیشی و تصمیم گیری به همراه رصد عملکرد دستگاه ها و ادارات متولی و نظارت 
بر اقدامات انجام شده در راستای مصوبات و به منظور بازآفرینی و محرومیت زدایی 
از مأموریت های مهم قرارگاه تحول اجتماعی محلات است.رئیس کل دادگستری 
 استان هرمزگان در ادامه با اشاره به برخی آسیب های اجتماعی و جرائم مشهود در 
خیابان ها و کوچه های این محلات که موجب سلب آسایش اهالی شده است و تأکید 
بر این که هیچ  نقطه ای از شهر بندرعباس نباید مأمن و جولانگاه مجرمان و خلافکاران 
و معتادان متجاهر شود، تصریح کرد: دستگاه قضایی به هیچ عنوان اجازه نمی دهد افرادی 
 با ایجاد لانه های فســاد در منازل و معابر، به امنیت و آســایش مردم آسیب بزنند.
دســتگاه هاي اجرایي و شــهرداری باید خدمات ویژه حوزه خود را به ساکنان این 
محلات محروم ارائه کنند و با ایجاد امکانات فرهنگي، اجتماعي و ورزشــي در این 
مناطق از میزان آســیب ها بکاهند.صالحی با تعیین مهلت ســه ماهه برای مدیران 
 متولی و دســتگاه های مربوطه تأکید کرد: در صورت کوتاهي دســتگاه ها در امر 
خدمات رساني به این محله ها و مناطق ، با عنایت به دستورالعمل »نحوه مقابله با 
 ترک وظایف قانونی مدیران و کارمندان«  ابلاغی از سوی ریاست محترم قوه قضائیه با 
متخلفین برخورد جدي خواهد شد.وی جامعه سالم را جامعه مبتنی بر اخلاق، معنویت، 
عدالت و عقلانیت توصیف کرد و گفت: باید با اجرای طرح های پیشگیرانه، به سوی 
شکل گیری جامعه سالم حرکت کنیم و هیچ دستگاهی حق ندارد از انجام مسئولیت ها 
و وظایف خود در این مســیر سرباز بزند.صالحی همچنین از شهرداری بندرعباس 
خواست در راستای احقاق حقوق عامه ، عمل به وظایف قانونی و همچنین اجرای 
مصوبات شورای پیشگیری از وقوع جرم استان هرمزگان نسبت به تأمین روشنایی و 
نور کافی در مناطق مختلف این محلات، تعیین تکلیف اسناد منازل ساکنین با همکاری 
اداره کل ثبت اسناد و املاک و انتقال مالکیت و صدور سند به نام مالکین این منازل ، 
تقسیم عادلانه منابع و امکانات، ایجاد پارکها ، فضای سبز و مبلمان مناسب و اصولی 
شهری طی مهلت سه ماهه اقدام نماید.وی همچنین با گلایه از عدم نامگذاری برخی 
کوچه ها و معابر این محلات از شهرداری بندرعباس خواست با عنایت به اینکه مردم 
شریف محله کوی آیت الّل غفاری بیش از چهل شهید والامقام را تقدیم انقلاب اسلامی 
نموده اند، ظرف مدت ۱0 روز ، تمامی  کوچه های این محله و دیگر محلات مورد 
بازدید قرار گرفته را به نام شهدا مزین و  نامگذاری نماید. صالحی همچنین دستورات 
لازم را جهت بررسی مطالبات مردم محله کوی آیت الّل غفاری به منظور رفع کمبودها 
و نارســایی های موجود در این محله صادر کرد و با تأکید بر لزوم بازسازی بافت 
فرسوده این محله ابراز داشت: محرومیت زدایی و کمک به خانواده هایی که نسبت به 
تأمین معیشت خود با مشکل رو به رو هستند ،ضرورتی اجتناب ناپذیر است.صالحی 
اضافه کرد: طرح جامعی از ســوی دادگستری اســتان هرمزگان تهیه و به ادارات و 
دستگاه های اجرایی و دیگر متولیان  ابلاغ شده است که بر اساس آن، دستگاه های 
مربوطه اعم از شهرداری، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(، بنیاد مستضعفان انقلاب 
اسلامی،سپاه،بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، مســکن و شهرسازی و اداره کل صمت 
استان با محوریت دادگستری کل هرمزگان وظایفی را متقبل شوند و در اسرع وقت 
 طی یک بازه زمانی سه ماهه مشکلات محلات کم برخوردار شهر بندرعباس را به 
گونه ای که در شــأن مردم آن باشد حل و فصل نمایند که امیدواریم با اجرای کامل 
این طرح به زودی شــاهد تحولی مهم در این محلات باشیم.رئیس کل دادگستری 
اســتان هرمزگان، ایجاد اشتغال، کاهش فقر، توانمند سازی و ایجاد دسترسی آسان 
 جهت اجرای مشاغل کوچک و خانگی را از مهمترین محورها و اهداف طرح »کنترل 
آســیب های اجتماعی و جرایم در محلات محروم بندرعباس« برشمرد.صالحی ، 
ساماندهی و بازسازی بافت فرسوده با استفاده از ظرفیت گروه های جهادی ،بازگشایی 
معابر ، ایجاد اشتغال برای جوانان ساکن این محلات از طریق صدور جواز کسب و 
ارائه تسهیلات بانکی با مشارکت اتحادیه اصناف و سازمان فنی حرفه ای را از دیگر 
ویژگی های این طرح برشمرد.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان همچنین با اشاره 
به محورهای پیشگیرانه طرح تحول محلات شهر بندرعباس ، استقرار مراکز پلیس ، 
ایجاد گشت های رضویون ، جمع آوری معتادان متجاهر و پاتوق های آنها و پیش بینی 
 نظام بازپروری هدفمند و علمی برای این افراد را از دیگر خصوصیات طرح  کنترل 
آسیب های اجتماعی و جرایم در محلات محروم بندرعباس عنوان کرد.عالی ترین 
مقام قضایی استان هرمزگان در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه طرح 
کنترل آسیب های اجتماعی و جرایم در محلات محروم و کم برخوردار بندرعباس 
با محوریت دادگستری استان و همکاری سپاه امام سجاد)ع(، شهرداری بندرعباس 
و ســایر دســتگاه های حمایتی و مقابله ای از ابتدای آبانماه آغاز شده است افزود: 
هدف از اجرای این طرح ؛ شناسایی آسیب های اجتماعی محلات پر خطر و اتخاذ 
تدابیر مناســب جهت رفع آن از جمله اقدام به منظور جمع آوری معتادین متجاهر،  
مقابله با سرقت، دستگیری اراذل و اوباش، فروشندگان مواد مخدر و مشروبات الکلی، 
فروشندگان ســلاح غیر مجاز و برخورد با اعمال غیر اخلاقی با رویکرد تحولی و 

افزایش ضریب امنیت محلات می باشد.
  علی زارعی

ساقی های دردسر ساز شهناز

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت : مدیران هرمزگان نیز 
خواستار اختیارات بیشــتر و تغییر قوانین به منظور تسهیل 
شرایط واردات و صادرات هستند که بتوانند در شرایط جنگ 
اقتصادی ازاین اختیارات استفاده کنند و مدت زمان تشریفات 
اداری واردات کالاهای اساسی و مواد اولیه تولید کاهش داشته 

باشد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ فریدون همتی در نشست با نایب رئیس 
مجلس شورای اسلامی و جمعی از نمایندگان افزود: هرچقدر زمان 
تشریفات اداری در زمینه ترخیص کالاهای اساسی و همچنین مدت 
زمــان حضور کالاها در گمرکات و بنادر کاهش پیدا کند، این کالاها 
سریع تر به دســت مصرف کننده می رسد و مانع التهاب در قیمت ها 
می شود.وی بیان داشــت: مدیران هرمزگان نیز خواستار اختیارات 

بیشــتر و تغییر قوانین به منظور تسهیل شــرایط واردات و صادرات 
هستند که بتوانند در شرایط جنگ اقتصادی ازاین اختیارات استفاده 
 کننــد و مدت زمان تشــریفات اداری واردات کالاهای اساســی و 
مواد اولیه تولید کاهش داشــته باشد. استاندار هرمزگان اظهارداشت: 
آشنایی نمایندگان با درخواست های مدیران میدانی و عملیاتی یکی 
از دلایل اصلی برگزاری این نشست بود و تلاش مدیران براین است 
که نمایندگان مجلس، مردم را نســبت به ضرورت تفویض اختیارات 
قانونی به اســتان ها و اصلاح قوانین دســت و پا گیر ترغیب کنند.
وی بیان داشــت: مدیران عملیاتی در شرایط جنگ اقتصادی باید از 
اختیارات کافی و قانونی نیز برخوردار باشند که بتوانند به کمک کشور 

بیایند.
   استاندار هرمزگان با اشاره به تدبیر مهم رهبرمعظم انقلاب  و تشکیل 

نشست سران قوا برای حل مسائل کلان، گفت: وظیفه دولت، مجلس 
و قوه قضاییه اینســت که برای حل مشــکلات مهم در کنار هم قرار 
گیرند و باید در استان ها نیز مشابه چنین نشست های با حضور مدیران 
این مجموعه ها برگزار شود.وی گفت: خوشبختانه در هرمزگان این 
رویه وجود دارد که لازمه همیشگی و بویژه شرایط جنگ اقتصادی 
اســت و در سایه این هماهنگی و همدلی ها به نوعی نقش پشتیبانی 
 کشــور را نیز برعهــده دارد، اتفاقــات خوبــی رخ داده و درحال 
شکل گیری است. نشست مشورتی نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
با حضور نایب رییس اول مجلس، استاندار هرمزگان، ، ناظر گمرگات 
استان و جمعی از مدیران کل استانی در بندرعباس برگزار شد. بررسی 
علل رسوب کالاها و روند طولانی تشریفات ترخیص کالاها یکی از 

مباحث مطرح شده در این نشست بود.

استاندار هرمزگان:

مدیران هرمزگان  خواستار تغییر قوانین در جهت تسهیل واردات و صادرات هستند 

گروه خبر // صیادان جاسک در دیدار با مدیرکل شیلات هرمزگان 
خواســتار برخورد با قایق ها و لنج هایی کــه باروش های ترال، 
پرســاین، پره اقدام به صید می کنند  و همچنین  شناورهای غیر 

بومی در شهرستان جاسک شدند.
   به گزارش خبرنگار دریا ، مدیر کل شیلات هرمزگان در این دیدار که 
با حضور معاون صید و بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان، فرمانده یگان 
حفاظت منابع آبزیان شیلات هرمزگان، مسئول حقوقی شیلات هرمزگان 
و رئیس شیلات شهرستان جاسک برگزار شد  گفت: بدون شک برخورد 
با صید و صیادی غیر مجاز نیازمند همراهی همه دستگاه های ذی ربط و 
حمایت جامعه صیادی است.دکتر عبدالرسول دریایی صید با روش های 
مخرب همچون پرساین،پره و ترال غیر مجاز توسط افراد سودجو را از 
مشکلات عمده صید و صیادی در منطقه جاسک خواند و افزود: متأسفانه 
هجوم شــناورهای غیر مجاز از استان های همجوار و مبادرت به صید 
مخرب آنها در این منطقه از دیگر مشــکلات صیادان  جاسک است.وی 
همچنین در ادامه با اشــاره به درخواست های مکرر صیادان و مسئولان 
شهرستان،از فرصت یک هفته ای به شناورهای بدون مجوز پس از اعلام 

فراخوان در این منطقه خبر داد و گفت: پس از اتمام این مدت مقرر شد 
یگان حفاظت منابع شیلات هرمزگان با همکاری سایر ارگانهای نظامی و 
 انتظامی و همچنین دستگاه های ذیربط و با پشتیباني جامعه صیادی نسبت به 
جمع آوری و توقیف همه شناورهای غیر مجاز منطقه اقدام می کند.دریایی 
با اشــاره به ظرفیت های آبزی پروی از صیادان خواست تا در راستای 
کاهش فشار بر ذخایر و همچنین رونق تولید از صید و صیادی به سمت 
آبزی پروری روی آوردند . اسماعیل خوش از نمایند گان جامعه صیادی 
حوزه جاسک در ادامه با بیان اینکه حرف همه صیادان برخورد با صید 
غیر و ترال کف لنج های سنتی است گفت: این صید خوارک ماهیان در 
 سواحل ما رو نابود میکند و منجر به مهاجرت ماهیان از این منطقه به آبهای 
کشور های همسایه  و در نتیجه خالی شدن تور صیادان می شود.خوش 
همچنین با تشــکر از اختصاص ۲40 فقره مجوز صیادی به شهرستان 
جاسک گفت: این اقدام باعث ســاماندهی و حمایت از جامعه صیادی 
خواهد شــد.رحیمی از نمایندگان صیادان شهرســتان جاسک در ادامه 
این نشست ضمن تشکر و توجه مدیر کل شیلات هرمزگان و مسئولان 
شیلات هرمزگان به صورت ویژه به مشکلات جامعه صیادی گفت: آینده 

خوشــی را در دوره جدید مدیریتی شیلات برای صیادان متصور هستیم 
که در فعالیت های اخیر اداره کل شــیلات هرمزگان کاملا مشهود است.
 وی در ادامه با اشــاره به اینکه متاسفانه افردای که اقدام به صید مخرب 
می کنند ،صیاد نیســتند گفت: بدون شــک یگان حفاظت منابع آبزیان 
شیلات هرمزگان با امکانات موجود خود توان مقابله با این میزان از صید 
و صیادی غیر مجاز را ندارد،همچنین برخورد با ایشــان را نیازمند عزم 
ملی در تقویت یگان حفاظت منابع آبزیان شــیلات هرمزگان خواند.این 
 نماینده جامعه صیادی راه حل برون رفت از مشکلات صید غیر مجاز و 
روش های مخرب صید را همت خود صیادان خواند .رحیمی با اشاره به 
اینکه آسیب های صید غیر مجاز به ویژه در روش های مخرب ترال،پره و 
پرساین جبران ناپذیر است گفت: پیش از مجوز صید و صیادی، حفاظت 
و حفظ ذخایر برای صیادان باید از اهمیت ویژه ای برخوردار باشد چرا 
که اگر آبزیان و ذخایر از بین بروند داشتن مجوز صید بی معنی و ناکارآمد 
است.یوسف آراسته از دیگر نمایندگان جامعه صیادی شهرستان جاسک 
اتحاد جامعه صیادی در برخورد با صید غیر مجاز را لازمه برون رفت از 
این پدیده شوم خواند و گفت: ابتدا باید از خودمان شروع کنیم و بی شک 
صید و صیادی اصولی لازمه پایدار بودن  صید و صیادی برای نسل های 
آینده است .گفتنی است در این نشست دیگر نمایندگان جامعه صیادی و 
تعاوني های حاضر به بیان مسائل، مشکلات و نکته نظرات خود پرداختند 

و از سوی مسئولان شیلات هرمزگان با ایشان تبادل نظر شد.

صیادان در دیدار با مدیر کل شیلات هرمزگان خواستار شدند

برخورد با روش های  صید مخرب و شناورهای غیر بومی 

گروه خبر // رئیس کل دادگســتری اســتان 
هرمزگان از برگزاری دوره های آموزشی کوتاه 

مدت قضایی به صورت وبینار خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریــا ؛ علی صالحی رئیس 

کل دادگســتری اســتان هرمزگان از برگزاری غیر 
حضوری دوره های آموزشــی کوتاه مدت قضایی 
بــا عناوین »رد مال ناشــی از جــرم« و »حقوق 
خانواده« توســط معاونت منابع انسانی دادگستری 
کل اســتان خبر داد.رئیس کل دادگســتری استان 
هرمزگان با بیان اینکه دوره های مذکور با مشارکت 
45 نفــر از قضات کیفــری دادگاه هــای بدوی، 
محاکم تجدیــد نظر و دادگاه خانــواده به صورت 
 وبینار برگزار شــده اســت افزود: هدف از اجرای 
 دوره های مذکور افزایش دانش، بینش و ارتقای سطح 

آگاهی های حرفه ای قضات محترم می باشد.صالحی 
با تأکید بر اهمیت آموزش هــا در دانش افزایی و 
باز آمــوزی محتوا اضافه کرد: یکی از ویژگی های 
مهم دوره های آموزشــی دانش محور، ایجاد رویه 
واحد در رسیدگی به پرونده ها و اصلاح رویه های 
نادرست است.  وی گفت: بر اساس تأکیدات ریاست 
محترم قوه قضاییه مبنی بر لزوم آسیب شناسی دقیق 
مشــکلات موجود در بنیان خانواده و تقویت نظام 
حکمیت برای مســائل خانواده، در دوره آموزشی 
»حقوق خانواده«، ســر فصل های مهمی از جمله 

روانشناسی خانواده، نقش مشــاور زن در دعاوی 
خانواده، روانشــناختی تصمیمات قضایی در امور 
 خانواده و امنیــت خانواده که تاثیر ویژه ای در رفع 
چالش های رفتاری و شقاق بین زوجین دارد مورد 
تجزیه و تحلیل قرار گرفت.رئیس کل دادگســتری 
استان هرمزگان تصریح کرد: این دوره های آموزشی 
به دلیل شرایط ناشــی از ویروس کرونا به صورت 
ویدئو کنفرانس برگــزار گردید و قضاتی که موفق 
 به گذراندن دوره مذکور شــوند از امتیاز آموزشی 

بهره مند خواهند شد.

گروه خبر // حمید رضاییان مدیرعامل 
ایزوایکو در دیدار با حجت الاســلام 
و المســلمین محمد عبادی نماینده 
 ولی فقیه در هرمزگان، اذعان داشت:

کشتی سازی می تواند تکیه گاهی قوی 
برای صنایع داخلی باشد و امید است 
که این نگاه اعتمــاد محور در دیگر 
بخش های مرتبط نیز شکل بگیرد که 

باعث جلوگیری از هدررفت ســرمایه 
و داشته های کشور و همچنین تقویت 
نقاط قوت تولیدکننــدگان و صنایع 

داخلی باشد.
   وی گفــت : مجتمع کشــتی ســازی و 
صنایع فراساحل ایران بزرگترین زیرساخت 
صنایع دریایــی کشــور و از بزرگترین 
مجموعه های صنایــع دریایی خاورمیانه 

محســوب می شــود که به واسطه نوع و 
شکل فعالیتی که دارد تحت عنوان صنعت 
مادر شناخته می شــود و تاثیرمستقیم و 
غیرمستقیم بر دیگر صنایع کشور دارد؛ از 
این رو در تمامی دنیا نگاهی استراتژیک 
به این صنعت وجود دارد که عموماً باعث 
شــکل گیری حمایت هایی عظیم از این 
ظرفیت اســت.مدیرعامل ایزوایکو عنوان 
کرد طی سال های اخیر مجتمع ایزوایکو 
پیشرفت چشمگیری هم در بخش تعمیرات 
شناورهای بزرگ از جمله نفتکش ها داشته 
است که امروزه با بومی سازی دانش در این 
بخش می تواند رقیبی جدی برای ســایر 
کشورها باشد ومی توان گفت که ایزوایکو 
امروز جواب اعتمــاد کارفرمایان خود را 
 در بخش های مختلف بــه خوبی داده و 
مــی تواند تکیه گاهی قوی و پشــتیبانی 
مطمئن برای صنایع داخلی باشد.رضاییان 
اظهار کرد ساخت، حمل و نصب سکوهای 
نفتی و گازی، تعمیر ریگ های حفاری که 
نقش حیاتی در جهت توسعه میادین گازی 

و نفتی دارد و  همچنین طراحی و ساخت 
شناورهای اقیانوس پیما و تعمیر شناورها 
در سایزهای مختلف نیز از دستاوردهای 
 بــزرگ مجموعــه ایزوایکو به شــمار 
مــی آیند.همچنین در ادامه این نشســت 
محمد  والمســلمین  الاســلام   حجــت 
عبادی زاده نماینده ولی فقیه در هرمزگان، 
ضمن اشاره به اینکه با ایجاد هم افزایی با 
صنایع دیگر، سعی در انتفاع از ظرفیت های 
 یکدیگر داشته باشید، خاطرنشان کرد: وی 
 گفت : سازه کارهایی را در راستای جذب 
ســرمایه گذار و سرمایه گذاری در منطقه 
و مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل 
ایران بکار گیرید تا در همین راســتا نگاه 
به داخل تقویت شــده و باعث توسعه ی 
اشــتغال و اقتصاد شود.  نماینده ولی فقیه 
در هرمزگان عنوان کرد هرمزگان از معدود 
استان هایی اســت که در توسعه علوم و 
فنون دریایــی و صنعت دریا محور نقش 
بســزایی را با وجود ایزوایکو در کشور و 

منطقه ایفا می کند.

برگزاری دوره های آموزشی کوتاه مدت قضایی در هرمزگان

مدیرعامل ایزوایکو:

 ایزوایکو از بزرگترین مجموعه های صنایع دریایی خاورمیانه است

گروه خبــر// محقق بخش گیاه پزشــکی مرکز 
تحقیقات و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی 
هرمزگان گفت: بیماری نوظهور بدشکلی درختان 
خرما به عنوان یکی از بیماری های گیاهی بسیار 
خسارت زا در استان هرمزگان شناخته شده است. 

   به گزارش خبرنگار دریا؛ دکتر آزاده گودرزی در این 
زمینه افزود: طی یک سال گذشته، متأسفانه شیوع این 
بیماری در بسیاری از نخلستان های استان مشاهده شده 
اســت. گودرزی عنوان کرد: نتایج حاصل از مشاهدات 
میکروسکوپی و آزمون های مولکولی نشان داده است 
که تعدادی از بیمارگرهای قارچی مولد علائم بدشکلی، 
عوامل ایجادکننده این بیماری هستند. وی اظهارداشت: 
نخستین علائم بیماری به صورت ایجاد برگ های تغییر 
شکل یافته در مرکز تاج درختان آلوده مشاهده می شود. 
به گفته وی برگ های آلوده درمقایسه با برگ های سالم 
طول کوتاه تری دارند و گاهی رنگ آنها به قرمز مایل به 

قهوه ای تغییر می یابد. وی همچنین اظهارکرد: برگچه ها 
در برگ هــای آلوده به صورت موج دار و یا زیگزاگی 
و بسیار فشــرده و نزدیک به هم رشد می کنند و بافت 
آنها بسیار ضخیم است. همچنین ممکن است برگچه ها 
از ناحیــه طولی بــه یکدیگر اتصــال یابند.گودرزی 
خاطرنشــان کرد: تاکنون علائم بدشکلی تنها در بخش 
رویشی درختان خرما مشاهده شده است اما درصورت 
شدت یافتن بیماری، ممکن است این علائم در بخش 
زایشــی درختان آلوده نیز ظهور یابنــد. وی ادامه داد: 
انتشار عوامل مولد بیماری بدشکلی در فواصل نزدیک 
ازطریق جریان باد و حشرات و در فواصل دور ازطریق 
انتقال پاجوش و خاک آلوده صورت می گیرد. براساس 
نظر محقق مرکز تحقیقات مدیریت بیماری بدشــکلی 
درختان خرما تاحدودی دشــوار است.گودرزی گفت: 
به منظور پیشگیری از وقوع بیماری بدشکلی درختان 
خرما، باید از ورود پاجوش، خاک و کود از نخلســتان 

ها، مناطق و کشورهای دارای سابقه بیماری به مناطق 
عاری از این بیماری اجتناب شــود. وی اضافه کرد: با 
توجه به این که نخستین محل آلودگی مریستم انتهایی 
درخت است، درصورتی که بیماری به موقع کنترل نشود 
درختان آلوده ممکن است از بین بروند. گودرزی درباره 
کنترل این بیماری اظهارداشت: کنترل شیمیایی بیماری 
 ازطریق کاربرد متناوب قارچ کش های هایمکسازول 
)SL ۳0%( و کاربندازیــم )WP 60%( در خاک و 
همچنین محلول پاشــی بخش هوایی درختان صورت 
می گیرد. قابل ذکر اســت؛ سبب شناســی این بیماری 
برای نخستین بار در دنیا توسط ، صورت گرفته است. 
همچنین پیش از این نیز بیماری بدشکلی درختان نارگیل 
فضای سبز در استان هرمزگان برای نخستین بار در دنیا 
توسط دکتر گودرزی گزارش شد. این بیماری می تواند 
 تهدیدی جدی برای درختان انبه در اســتان به شــمار 

برود.

تهدید نخلستان های هرمزگان با شیوع بیماری » بدشکلی درختان خرما «  

گروه خبر // فرماندار بندرعبــاس گفت: دورهمی های 
خانوادگی از دیگر مواردی است که افراد بسیاری را مبتلا به 
بیماری کرونا کرده که لازم است مردم از هر گونه دورهمی 

خودداری کنند.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ جلسه ستاد مدیریت بیماری کرونا 
شهرستان بندرعباس ، به ریاســت عزیزاله کناری فرماندار در 
محل سالن کنفرانس فرمانداری تشکیل شد.فرماندار بندرعباس 
در این جلسه اظهار داشت: کلیه ادارت شهرستان، اصناف، دفاتر 
پیشخوان، بانک ها، پایانه های حمل و نقل باری و مسافری و 
سایر اماکن عمومی که مردم با آنها سروکار دارند باید پروتکل های 
بهداشتی را به صورت صد در صد رعایت کنند.وی در ادامه گفت: 
عرضه قلیان در رستورانها، کافی شاپ ها و سواحل ممنوع است 
و در صورت مشــاهده باید جمع آوری و معدوم گردد.این مقام 

مسئول بیان داشت: در شرایط آب و هوایی کنونی شهرستان، فعال 
کردن سیستم تهویه هوای اماکن مسکونی و کاری یک ضرورت و 
راهکار مناسبی جهت پیشگیری از گسترش شیوع بیماری تنفسی 
خصوصا کرونا است و دستگاههای خدماتی دارای ارباب رجوع، 
تهویه هوا را در محیط کاری خود فعال کنند و کارکنان آنها باید از 
ماسک استفاده نمایند و در صورت عدم رعایت نکات بهداشتی با 
مدیریت آنها برخورد خواهد شد.نماینده عالی دولت در شهرستان 
عنوان کرد: دستگاههایی که خودروهای آنها دارای سیستم صوتی 
هســتند از جمله شهرداری و هلال احمر و آتش نشانی به طور 
مکرر در سطح شهر و سواحل هشدارهای لازم مبنی بر رعایت 
پروتکل های بهداشتی و عدم حضور غیر ضروری در سطح شهر 
را به مردم بدهند.فرماندار بندرعباس گفت: مسافرت های بین 
شهری و روستایی یک تهدید جدی است و همچنین مراسمات 
عروسی و عزا که لازم است بخشداران با کمک شوراها و دهیاران 
نظارت بیشتری داشته باشند و در صورت مشاهده اطلاع رسانی 
کنند تا از تجمع غیر ضروری خودداری شــود. عزیزاله کناری 
تصریح کرد: دورهمی های خانوادگی از دیگر مواردی است که 
افراد بسیاری را مبتلا به بیماری کرونا کرده که لازم است مردم 
از هر گونه دورهمی خودداری کنند.وی در پایان بیان کرد: بازار 
ماهی فروشان نیز سیســتم تهویه هوا را در محیط بازار روشن 
کند و میدان میوه و تره بار نکات بهداشــتی را بیشتر از گذشته 

رعایت نمایند.

فرماندار بندرعباس هشدار داد

مسافرت های بین شهری و روستایی 
تهدید جدی برای سلامت جامعه

گروه خبر // مدیر تأمین مســکن کمیته امداد هرمزگان گفت: 565 خدمت عمرانی در قالب تعمیرات، احداث مسکن شهری و 
روستایی و کمک هزینه خرید مسکن شهری به خانواده های تحت حمایت کمیته امداد استان هرمزگان طی هفت ماهه سال ۹۹ 

ارائه شده است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ اصغر گلستانی، مدیر تأمین مسکن کمیته امداد استان هرمزگان در این خصوص گفت: یکی از نیازهای ضروری 
خانواده ها، مسکن می باشد و بر همین اساس پیگیری و رسیدگی به مسائل و مشکلات خانواده های تحت حمایت این نهاد در حوزه مسکن 
و فراهم نمودن سرپناه مناسب برای این عزیزان از مهم ترین دغدغه ها و وظایف این نهاد می باشد.گلستانی افزود: 565 خدمت عمرانی در قالب 
تعمیرات، احداث مسکن شهری و روستایی و کمک هزینه خرید مسکن شهری به خانواده های تحت حمایت کمیته امداد استان هرمزگان طی 
هفت ماهه سال ۹۹ ارائه شده است که از مجموع این خدمات عمرانی، 4۹0 مورد مربوط به تعمیر مسکن، ۳۸ مورد به احداث مسکن شهری، ۳۲ 
مورد احداث مسکن روستایی و پنج مورد کمک هزینه خرید مسکن بوده است.این مقام مسئول یادآور شد: برای اجرایی نمودن این طرح ها، مبلغ 
سه میلیارد و 45۹ میلیون تومان اعتبار هزینه شده است که مبلغ 6۱۷ میلیون تومان آن توسط کمیته امداد، دو میلیارد و 4۲۲ میلیون تومان از محل 
تسهیلات قرض الحسنه صندوق امداد ولایت و مبلغ 4۲0 میلیون تومان نیز با مشارکت مردم و خیرین تأمین شده است.مدیر تأمین مسکن کمیته 
امداد استان هرمزگان گفت: توجه به مناطق محروم و روستایی، تأمین خدمات مسکن با اولویت خانواده های ایتام و… از محور های اصلی کمیته 

امداد است و امیدواریم با همکاری و همراهی دستگاه های مختلف بتوانیم خدمات موثر و بهتری به جامعه هدف در حوزه مسکن ارائه نماییم.

طی هفت ماهه سال جاری محقق شد؛
ارائه 565 خدمت عمرانی به نیازمندان هرمزگان
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مشاوران
 ای لبت مثل خنده ات نمکین

جان شیرین من.........
هر مقامی فوائدی دارد

مشورت هم قواعدی دارد
خاصه چون گاه گاه و دیر به دیر
مشورت خواهد از تو شخص مدیر
یعنی آن وقتها که سفت و قشنگ

سر شخص رئیس، خورده به سنگ
در سئوالات چندمجهولی

مانده در گل، چهارچنگولی
)مشکلی گر از این قبیل نداشت
مشورت خواستن دلیل نداشت(
سرزنش کردنش کرامت نیست
وقت سرکوفت یا ملامت نیست
گر کنی در مصیبتش تشریک
می شوی بیشتر به او نزدیک
ابتدا صحبت از اداره بکن

محض یادآوری، اشاره بکن
که شما ناخدای توفانید

اوستاد مهار بحرانید
فتنه ها دیده اید از این بدتر
چه کسی از شما سرآمدتر؟

بگذارش چنین به مکر و دغل
چند تا هندوانه زیر بغل

هرچه خواهی به هم بدوز و ببر
باورش می شود، تو غصه نخور
بعد از آن هم به او بگو: »فعلًا
فرصتی مرحمت کنید که من
روی موضوع، خوب فکر کنم
آنچه دیدم صلاح، ذکر کنم«

   ابوالفضل زرویی نصرآباد
جوگیر...

 این که خوابیده است اینجا آدمی جوگیر بود
ظاهرش جیغ و صدایش عینهو آژیر بود
از همان وقت تولد داخل گهواره اش
دایماً دلواپس آمار مرگ و میر بود

این اواخر دستش آمد تازه دنیا دست کیست
سعی کرد آدم شود البته دیگر دیر بود

شعرهایش گرچه از ذوق و لطافت بهره داشت
غُر غُر و زخم زبانش بدتر از شمشیر بود

از لحاظ تیپ و ظاهر هیچ چیزی کم نداشت
مانتویش خفّاشی و پوتین و کیفش جیر بود

 آن اوایل صاف و سالم  عشق را شوخی گرفت
این اواخر عاشق مردی مریض و پیر بود

بس که تنبل بود حال مردم آزاری نداشت
در عوض یک عمر طفلک با خودش درگیر بود
شر به پا می شد اگر خیرش به جایی می رسید

شیر هم می داد اما گاو نهُ من شیر بود
 گرچه از خدمت به محرومان نمی شد هیچ سیر

بی تعارف گاه گاهی از خودش هم سیر بود
 عینهو دیوانه ها  در گوشه ای متروک و دنج
صبح تا شب دست وپاهایش به هم زنجیر بود

 سالها جان کند تا چیزی شود اما نشد
کوشش وسعی و تلاشش در خور تقدیر بود!

  نسیم عرب امیری

طنز

 

از امروز به مدت یک ماه محدودیت های 
اســتان  و  در کشــور  کرونایی  جدید 
این  می شــود.  اعمال  نیــز  هرمزگان 
نمی باشد  یک  گروه  محدودیت ها شامل 
و مابقی گروه ها محدودیت هایی برای آنها 

اعمال می شود.
  این تصمیم ها در حالی گرفته می شود که مدتی 
است آمار فوتی و تعداد مبتلایان در کشور رو 
به افزایش بوده و رکوردهای جدید ثبت می شد. 
اکنون نیز آمار مبتلایان روزانه به بیش از ۹هزار 
نفر رســیده و فوتی از چهارصــد نفر عبور 
کرده است. شاید این آمار در حال عادی شدن 
است اما هر یک نفر که جان خود را از دست 
می دهد چندین خانواده را داغدار می کند. اما 
اکنون با محدودیت هایی که اعمال می شود باید 
امیدوار بود که بتوانیم این پیک را کنترل کرده 
و جان هم وطنان خود را نجات دهیم. البته باید 
این محدودیت ها زودتر از این اتخاذ و اعمال 
می شد تا امروز شاهد وقوع چنین مصیبتی در 
کشور نباشیم تا این تعداد از هم وطنان خود را 
از دست بدهیم. البته باید این محدودیت ها در 
موارد دیگری از جمله جلوگیری از سفرهای 

غیرضروری نیز اعمال شود چرا که در روزهای 
پایانی هفته برخی از هم وطنان به سفر رفته و 
این ویروس را ممکن اســت جابجا کنند. در 
این روزها که هوا در حال ســرد شدن است، 
هرمزگان هوای بهــاری مطبوعی دارد و این 
امر باعث می شود که سفرها به استان افزایش 
یابد. موضوعی که در چند هفته گذشته به آن 
توجه نشد و سفرها به هرمزگان ادامه پیدا کرد 
و وضعیت چند شهر در استان را به رنگ قرمز 
درآورد. مسافرانی که بدون رعایت پروتکل ها 
در شهر تردد می کردند و باعث افزایش بخشی 
از آمار مبتلایان استان شدند. این در حالی است 
که اگر زودتر به این موضوع پرداخته شده بود 
و جلو مسافرت ها به هرمزگان گرفته می شد 
شاید اکنون آمارها تا این اندازه بالا نمی رفت 
و جان هم استانی هایمان به خطر نمی افتاد. باز 
هم خوب است که اکنون نیز این محدودیت ها 
اعمال شده تا بتوان این بیماری را کنترل کرد و 
خوب است مسوولان استانی نیز برای پایان 
هفته ها محدودیت هایی برای ورود و خروج از 
استان اعمال کنند تا شاهد حضور مسافر در این 
بازه زمانی نباشیم و آمار مبتلایان و فوتی استان 
کاهش پیدا کند و جان مردم به خطر نیفتد. اگر 
این مسافرت ها ادامه پیدا کند به زودی وضعیت 

استان بحرانی تر از اکنون خواهد شد و مهار آن 
را سخت تر می کند. اکنون نیز برخی شهروندان 
شرایط را سهل گرفته و پروتکل ها را رعایت 
نمی کنند. به خصوص در شب ها که نظارت ها 
کمتر می شود، شــهروندان نیز بدون ماسک و 
فاصله اجتماعی در شــهر تردد و حتی خرید 
انجــام می دهند. حتی در برخی نانوایی ها نیز 
پول نقد با دســت بدون دستکش از مشتری 
دریافت می کنند و بدون ضدعفونی کردن نان 
به مشتری می دهند. این موارد نشان می دهد 
که رعایت ها نیز توسط شهروندان کمتر شده 
و برخی نیز تاکنون که نه ماه از حضور کرونا 
در کشــور می گذرد، شرایط را درک نکرده و 
فکر می کنند که کرونا با آنها کاری ندارد. پس 
باید برای اینکه از این شــرایط خارج شویم 
مانند روزهای اول کرونا جدی گرفته شود و 
شهروندان نیز موارد و پروتکل های بهداشتی 
را بیشتر رعایت کنند تا نه خود داغدار شوند 
و نه باعث داغدار شدن خانواده ای شوند. باید 
دید محدودیت های جدید تا چه اندازه توسط 
مردم رعایت شده و مسوولان بر اجرای صحیح 
آن نظارت می کنند تا از این پیک بتوانیم عبور 
کنیم و مدافعان سلامت خسته را بیش از این 

خسته تر نکنیم. 

محدودیت های جدید کرونایی به خوبی اجرا شود 

حضور مسئولان ارشد دســتگاه قضای هرمزگان، در 
محلات حاشیه نشــین بندرعباس که با سرکشی از 
محله خواجه عطا بندرعباس آغاز و در مرحله بعدی با 
همراهی فرمانده سپاه امام سجاد علیه السلام و برخی 
مدیران دولتی با حضور در محله قدیمی آیت الله غفاری 
بندرعباس ادامه پیدا کرد چراغ پر نور امید را چشمان 
و آرامش را در قلب مردم محروم و مستضعف محلات 

حاشیه نشین بندرعباس روشن کرد. 
  مدیرانی که نشســتنِ پشت میز را برای خود ننگ دانسته و 
با تمام وجود خــود را در منظر و آرای مردمی قرار دادند که 
دلهایشان از وعده های امروز و فردای برخی مسئولان پر بود، 
مردمی که به خاطر بی تدبیری ها وسوء مدیریت ها بغُض های 
فروخرده زیادی در گلو داشــتند و حضور و هم صحبتی این 
مدیران آتش عقده های در دل مانده را فرو نشــاند. به راستی 
جمهوری اسلامی مســئولانی می خواهد که شجاع باشند و 
 از روبرو شــدن با مردم و پاســخگو بودن در مقابل کم ها و

کاستی هایی که شاید دیگران مُسبب اصلی آنها هستند نترستند 
و بــرای دفاع از انقلاب و آرمــان های آن حتی جُور برخی 
مدیران ترسو را هم می کِشند. حضور این مسئولان در محله 
آیت الل غفاری بندرعباس این نوید را داد که برای مدت یک 
سال تمام نهادهایی که به هر شکلی در بهبود اوضاع فرهنگی، 
 اجتماعی و اقتصادی محلات حاشــیه نشــین بندرعباس 
 می توانند دخیل باشــند به طور یک پارچه در چهار محله 
آیت الل غفاری، کوی ملت،اسلام آباد وچاهستانی ها به ارائه 
خدمت بپردازند و از انجام هیچ کوششی در جهت بهبود اوضاع 
کوتاهی نکنند و ضمانت اجرای این برنامه نیز هشــدار مقام 

قضایی اســتان هرمزگان است که هر نهاد و دستگاهی که در 
ارائــه خدمت کوتاهی کند برابر موازین قانونی مورد برخورد 
 قــرار خواهد گرفت. آن چیزی کــه وضعیت فعلی محلات 
حاشــیه نشین را رقم زده است دارای لایه ها و ابعاد مختلفی 
است که مهمترین آنها بعد فرهنگی این محلات است اگر در 
این محلات بزرگترین برنامه بازسازی و رفع محرومیت انجام 
 شــود ولی به موضوع فرهنگ که خــودش به تنهایی دارای 
جنبه های مختلفی است توجه نشود کار فاخر و ارزشمندی 

صورت نخواهد گرفت و یا کاری ناقص انجام خواهد شد.
  میدان نبر در عرصه فرهنگ

   برخی هنوز به این باور نرســیده اند که امروزه یک جنگ 
فرهنگی در حال وقوع اســت. این جبهه ســنگر و خاکریز 
ملموس ندارد ادوات و تجهیزات زرهی سبک و سنگین دشمن 
قابل دیدن نیست، در این نبرد لازم نیست حتما در خط مقدم 
باشید تا جزو سربازهای جنگ به حساب بیایید نشستن در 
خانه هم بخشی از صحنه نبرد است و جاسوس های دشمن به 
طور بیست و چهار ساعته از طرق مختلف و بخصوص فضای 
مجازی در حال تحلیل و بررســی وضعیت مردم غیر مسلح  
و شــهروندان  هستند آنها به خوبی می دانند برنامه خواب و 
بیداری مردم ایران در طول ســال چطور است، در کدام فصل 
سال چه نوع غذا و خوراکی بیشتر مورد نیاز آنها است، وضعیت 
 علاقمندی هــا و موارد مورد تنفر را به طور دقیق بررســی

 می کنند و بر مبنای اطلاعات دقیق درحال برنامه ریزی و آرایش 
نیروهای خود هستند. آن کسی در این نبرد پیروز می شود که 
اراده قوی تری برای ماندن در صحنه ی جنگ داشته باشد. در 

این وضعیت ما با حالتی مواجه هستیم که مشخص نیست در 
این میدان نبرد چطور می خواهیم مبارزه کنیم و سربازان خود 
را چطور آموزش می دهیم و برای نفوذ دشمن آنها را چگونه 
به جبهه خواهیم فرستاد؟ آیا ســربازان خود را با تجهیزات 
کامل انفرادی برای مقابله با شبهات و تفرقه افکنی های دشمن 
 تجهیز کرده ایم؟ یا اینکه آنها را با دست خالی در میدان تنها 
گذاشته ایم؟ برای بمباران های وسیع که ذهن، باور و اعتقادات 
 نیروهای خودی را شــبانه روز تحت هجمه قرار داده است 
ســنگر های انفرادی و جمعی آماده کرده ایم یا خیر؟ و هزار 

باید و اگر دیگر.
  عوامــل موثر در برنامه ریــزی فرهنگی محلات 

حاشیه نشین
  واگذاری فعالیت هــای فرهنگی و اجتماعی به 

اهالی محلات
  یکــی از عیــوب و آفت های برنامه ریــزی فرهنگی این 
 است که این برنامه ها به طور مستقیم توسط نهادهای متولی 
برنامه ریزی می شوند با بودجه های دولتی و توسط عوامل 
سازمانی دولت یا دستگاه های مربوطه برگزار شوند و مردم در 
برگزاری آن مشارکتی نداشته باشند. اگر قرار است برنامه ریزی 
فرهنگی صورت بگیرد می بایســت مردم در مراحل مختلف 
برنامه ریزی و تصمیم گیری ها دخالت داده شوند تا اینگونه 
احساس مسئولیت و حضور مردم در پیشبرد آنها سازنده باشند 
چرا که اگر غیر از این شــیوه باشد مردم فقط مصرف کننده یا 
بیننده و یا شــنونده خواهند بود. مساجد مهترین پایگاه های 
فرهنگی و اجتماعی در محلات حاشــیه نشین هستند که با 
تبدیل آنها به مرکز قرارگاه  فرهنگی می توان تغییرات موثری را 

همزمان با تغییرات دیگر در آنها ایجاد کرد.
  حوزه های علمیه و مدارس دینی

   بهره گیری از حوزه علمیه بندرعباس به عنوان پایگاه پرورش 
مبلغین اسلام می تواند در جای خود موثر باشد.خوب است 
مبلغین و طلاب حوزه های علمیه بخشــی از اوقات خود را 
در بین جوانان و نوجوانان این محلات ســپری کنند. در حال 
حاضر برخی از مساجد محلات حاشیه نشین از داشتن امام 
جماعت محروم هستند و به این ترتیب آموزش احکام دین، 
تقویت باورها و اعتقادات دینی و آشنایی با قرآن کریم تقریباً 
انجام نمی شود و یا در حد بسیار ضعیف در حال انجام است و 
این موضوع در حالی است که قشر حوزوی همیشه به قناعت و 
اقدمات جهاد گونه شناخته می شوند و مردم نسبت به آنها یک 
 اعتماد همیشگی و قلبی دارند. استفاده از ظرفیت این بخش 
می تواند کمک بزرگی برای تامین بخشی از نیروهای اجرایی 
باشد. متاســفانه در حال حاضر بسیاری از ساکنان محلات 

حاشیه نشین با احکام دین خود بیگانه هستند و اعتقادات و 
باور های دینی و مذهبی در آنها کمتر شــکل گرفته است به 
طوری که بسیاری از خانه های فرسوده این محلات در حالی 
که در اوج فقر و نداری روزگار خود را می گذرانند، ولی شرایط 
دسترسی به شــبکه های ماهواره ای و استفاده از تلفن های 
همراه با قیمتهای چندین میلیونی را در خانه و برای اهل خود 
فراهم کرده اند و کیست که نداند یکی از مهمترین علت های 
اختلافات خانوادگی تاثیر همین فیلم های جذاب و پر از فریب 
شبکه های ماهواره ای است و چنین تناقضی ریشه در مشکل 

فرهنگی دارند و نه چیزی دیگر.
  تقویت نهاد های فرهنگی فعال

  در محلات حاشــیه نشین بندرعباس فرهنگسرا، کتابخانه، 
پایگاه های بسیج، مسجد و کانون های وابسته به آن، خانه های 
قرآنی و موسسات غیردولتی و مردم نهاد و ... وجود دارند. از 
موثرترین کارهایی که مسئولان می توانند انجام دهند این است 
که از این نهاد ها و مکان های فرهنگی و بخصوص آنهایی که 
بیشتر بوسیله خود مردم مدیریت و اداره می شوند حمایت کنند 
و با برداشــتن موانعی که موجب کندی فعالیت آنها می شود 
و بخصوص همراهی و همدلی با نهاد های مردم نهاد شرایط 
حرکت و عملکرد سریع و چابک آنها را فراهم کنند تا کارهای 
این محلات بوسیله خود مردم اداره شود. که در صورت انجام 
چنین کاری هم کارها سریع تر پیش می روند و هم اینکه هزینه 
 انجام فعالیت ها به دلیل اســتفاده از امکانات موجود در این 

نهاد ها به شدت کاهش پیدا می کند.
  سیاست گذاری در امر ورزش

  مهمترین مشخصه دوران نوجوانی و جوانی انرژی ، جنب و 
جوش و توان بالای جسمی است. متاسفانه ورزش هرمزگان 
در ســایه علت های گوناگون چند سالی است که به خواب 
رفته است. محلات حاشیه نشــین بندرعباس نیاز به تربیت 
 و پــرورش قهرمان های ملی ورزشــی ندارنــد! راه اندازی 
دوره ها ی ورزشــی کم هزینه که در زمان های کوتاه بتوانند 
جمعیت زیادی از نوجوانان و جوانان را به خود مشغول کنند 
می توانند نقش موثری در کاهش آســیب های اجتماعی در 
 این محلات داشــته باشند. چرا که بسیاری از بزهکاری ها و 
کجروی های اجتماعی ریشــه در وقت های آزادی دارند که 
نوجوان و جوانان در آن اوقات، با افراد ناباب به گپ و گفت 
می نشینند. اگر مسئولان بتوانند با راه اندازی ورزش هایی نظیر 
کشتی، ورزش باستانی و زورخانه ای، کاراته ، تکواندو، و ... که 
علاوه بر پرورش دادن جسم در آنها ادب، احترام و قانون گرایی 
 را نیز در دل خود نهفته دارند ترویج دهند، می توان با کمترین 
هزینه ها علاوه بر حفظ نســل جوان موارد ذکر شده را نیز به 

آنها منتقل کرد. در مقابل برخی ورزش ها اگر چه ممکن است 
طرفداران زیادی داشته باشند ولی به طور ذاتی با ادب و احترام 
فاصله ی زیادی دارند و همیشه از پر حاشیه ترین ورزش ها 
محسوب می شوند و علاوه بر آن هزینه های زیادی را نیز در 

راه اندازی و شروع به کار تحمیل می کنند.
  استقرار مشاوران متخصص در محلات حاشیه 

نشین
   موضوع مشاوره آنقدر مهم است که قرآن کریم به آن اشاره 
می کند، پیامبر گرامی اســلام صلی الل علیه و آله و سلم در 
تصمیم گیری ها و امورات مهم از اصحاب و یاران خود بارها 
و بارها در تصمیم گیری ها کمک می گرفتند. مشورت باعث 
می شــود اشتباهات گذشــته کمتر تکرار شوند، هزینه های 
ناشــی از خطاها کاهش پیدا کند، افراد تصمیم های محکم و 
دقیقی بگیرند، جان و مال مردم به خاطر اتخاد راه حل های 
مناسب حفظ شوند. محلات حاشیه نشین به طور قطع نیازمند 
کارشناسان مشاوره دقیق و کار آزموده ای هستند و استقرار و 
اسکان مشاورهای ثابت در این محلات و برگزاری جلسات 
سخنرانی عمومی برای مواردی که مبتلای جمع زیادی از اهالی 
است می تواند به کاهش آسیب ها در این محلات کمک کند. 
از سوی دیگر اســتقرار امام جماعت دائم در مسجد و یا در 
نزدیکی آن و تامین ضروریات اولیه زندگی او موجب تقویت 

این موضوع می شود.
  ترویج هنر خوب و مفید

   امروزه رابطه ی بین اقتصاد و هنر امری اســت که کســی 
نمی تواند از آن چشم پوشــی کند، بسیاری از زنان محلات 
حاشیه نشــین بندرعباس دارای هنرهای بومی هستند که با 
برنامه ریزی برای تجمیع این آثار و بازاریابی مناسب می توان 
آثار تولید شده را در سایر شهر ها و یا کشور ها با قیمت های 
مناسب به فروش برساند. علاوه بر هنرهای بومی و قدیمی که 
در بین اهالی این محلات به وفور دیده می شوند با ایجاد زمینه 
آموزش برای هنرهای جدید نیز می توان شــرایط تولید آثار 

هنری جدید که بازار فروش بهتری دارند را فراهم کرد. 
  تقویت اقتصاد روستاها

   از مهمتریــن عواملــی که باعث شــکل گیــری محلات 
حاشیه نشین شده اســت آسیب دیدن اقتصاد روستاها است 
روســتاهایی که روزی خودشان تامین کننده نیازمندی های 
شهرهای مختلف بوده اند در گذر زمان کارشان به جایی رسید 
که زمین های کشاورزی بایر، دامداری ها تعطیل و نیروهای 
متخصص روستایی به کارگران ساده شهری مبدل شدند. باید 
توجه داشت برخی از ساکنان محلات حاشیه نشین از روی 
ناچاری و به اجبار ســاکن این محلات هستند و اگر فرصت 
و شرایط لازم کار برای آنها در روستا های پدری شان فراهم 
شود از این محلات جابجا خواهند شد. برای تقویت اقتصاد 
روستا ها بیش از شهر ها شرایط وجود دارد و تاثیر مستقیم آنها 

را می توان در شهر ها مشاهده کرد.

پیوستِ فرهنگ، فصلِ مهم در بازآفرینی محلات حاشیه نشین

کاریکاتور

طرح : حامد محمودی
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 پیرزن مــی گوید، این جارو برقی، هدیــه روز مادر بود که 
بچه هایــم خریده بودند، ببین به چه روزی افتاده! من با این 

چکار کنم؟
   این یخچال را هم همسایه ها آورده اند، خدا را شکر خیلی خوب 
است فقط کمی قدیمی است! یخچال خودم دیگر قابل استفاده نبود، 
با قیمت پایین دادم که ببرند. این هم قرآن خانه من است توی همان 
اتاقــی بوده که آتش گرفت، همه چیزم در آتش ســوخت، اما این 
قرآن ســالم ماند، انگار نه انگار در آتش بوده! قرآن را باز می کنم؛ 
ســوره هود عیله السلام است و آیات ابتدایی صفحه ۲۳0 ، ماجرای 
حضرت ابراهیم علیه السلام را روایت می کند که فرشتگان الهی، در 
 اوج نا امیدیِ ابراهیم علیه السلام و همسرش خبر فرزند دار شدن او را 
می دهند، عجب تصادفی!، خانه ای که آتش گرفت و پیامبری که در 
آتش افکنده شد، ابراهیم که خودش آیت وجود خداوند است از آتش 
جان سالم به در می برد و دلیلی می شود برای ایمان کافران به خداوند 
و قرآنی که در خانه یک پیرزن از آتش در امان مانده تا یادمان بیندازد 
این گوهر گران بها چه اندازه مهجورانه بر طاقچه خانه هایمان نشسته 
است. در حالی که بر صفحات قرآن که از روز آتش سوزی به خاطر 
حضور ماشین های آتش نشانی هنوز خیس مانده دست می کشم ، 
همزمــان به حرف های پیرزن گوش می دهم که می گوید: این یکی 
هم کتاب دعا است ، ببین! قسمتی از آن سوخته ولی نوشته های دعا 
سالم هستند. پیرزن به اتاق می رود تا چیز دیگری بیاورد و نشانم دهد، 
پرَسه ای در خانه می زنم، پنکه ای قدیمی به سقف آویزان است و پر از 
دوده شده ، دیوارها ، سیاهِ سیاه هستند و اگر دستی بر آن بکشی دستت 

 را ســیاه می بینی، اتاق دیگر هم در آتش سوخته ولی سفید است! 
بچه های جهادی دارند این اتاق را کچ کاری می کنند، هنوز سفیدکاریِ 
نیمه هایی از سقف و دیوار مانده، در حین تماشا پیرزن صدا می زند که، 
این هم هست! موقع آتش سوزی توی اتاق بوده، ولی به خواست خدا 
هیچ آسیبی ندیده، از اتاق خارج می شوم روی پله های سیمانی خانه 
می نشینم، پیرزن پلاستیک زرد رنگی که کَفَنی در آن گذاشته را نشان 
می دهد و می گوید، این هم کفنی است که از کربلا آورده ام، روی کفن 
دعا نوشــته است این هم از آتش سوزی جان سالم به در برده، ببین! 
و ادامه می دهد من مداح اهل بیت علیهم الســلام هستم، قرآن و دعا 
می خوانم، از همان جوانی در همین مسیر بوده ام این ها همه خواست 
خداست، خودش هم بخواهد همه چیز درست می شود. پیرزن همه 
 این ها را لبخند و خرســندی می گوید، آتش تقریبا تمام وســایل 
زندگی اش را ســوزانده از کولر ، چــراغ گاز، جاروبرقی تا فرش، 
لباس، پتو و ... همه خانه ســوخته است مگر، هر چیزی که به ایمان 
و اعتقاداتش مربوط می شود.خوانندگان روزنامه دریا برای خدمت به 

این خانواده می توانند با روزنامه دریا تماس بگیرند.

خانه ای که در آتش سوخت و ایمانی که جان گرفت

پس از گذشت ۹ ماه از شیوع ویروس کرونا در کشور همچنان کشور در 
حال دست و پنجه نرم کردن با این ویروس منحوس و تبعات آن است و 
با فرا رسیدن فصول پاییز و زمستان مسئولان بیش از پیش بر ضرورت 
رعایت پروتکل های بهداشتی تاکید دارند.چرا که شباهت آنفولانزا و 
کرونا در روز های اول ابتلا باعث شده خیلی ها از کنار آن ساده بگذرند.

  در این وانفســای ابتلای روز افزون مردم کشور، آمار ها نشان دهنده ی آن 
است که نقش جوانان در وضعیت حاکم بر کشور بسیار مهم و تاثیر گذار است 

چراکه فاطمه نوروزیان سخنگو و مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
 هرمزگان؛ گفت: اصلی ترین علت افزایش جانباختگان کرونایی در اســتان 
بی اعتنایی جوانان به اصول بهداشتی است.تردد جوانان درسطح شهر بیشتر 
از افراد مسن و سالخورده است از همین رو نیز جمعیت جوان جامعه در حال 
حاضر بیشتر درگیر کرونا می شوند و به دلیل رعایت نکردن اصول بهداشتی در 
مهمانی و دورهمی های خانوادگی و فامیلی، این ویروس را به افراد میانسال 
و سالخورده خانواده خود و دیگران منتقل می کنند.از طرفی نیز مردم نسبت 

به گذشته به رعایت موارد بهداشتی و پروتکل ها بی توجه و بی اعتنا شده و 
مجددا در حال برگزاری مراسم های عروسی، تولد و حضور در مکان های 
شــلوغ هستند.این وضعیت باعث افزایش نسبی آمار کرونا در استان شده و 
همچنین مشاهده می شــود که تعدادی از شهروندان به ویژه جوانان، نسبت 
بــه ابتلا خود به ویروس کرونا و بروز علائم، بی اهمیت بوده و دیر به مراکز 
درمانی مراجعه می کنند همین نیز موجب افزایش آمار مرگ و میر در در تمام 
اقشار و گروه های سنی در استان هرمزگان، شده است.رعایت اصول بهداشتی 
ســه گانه و پرهیز  از حضور در تجمع و مراســم ها و دورهمی ها، اقدامات 
اصلی و موثر جهت پیشگیری از کرونا دانست و اظهارداشت: هر یک از افراد 

 دچار علائمی همچون سردرد، تب، خستگی و بدن درد، مشکلات گوارشی و 
تنگی نفس شــدند، به مرا کز بهداشتی و درمانی جهت تشخیص و معالجه 
زودهنگام مراجعه کنند.به همین دلیل توصیه کادر درمانی به افراد این است، 
بیماران ا گر علائم پیدا کردند حتما به مرا کز درمانی و بیمارستانی مراجعه کنند 
و موضوع را یک ســرماخوردگی ساده ندانند بلکه تا بهبودی کامل بیماری، 
پیگیری های پزشکی خود را انجام دهند.تبعات این ویروس همچنان تا پایان 
سال ادامه دارد و ا گر شهروندان مخصوصا جوانان رعایت نکنند و همچنان 
سبک زندگی خود را تغییر ندهند،کار نه تنها برای کادر درمان بلکه برای افراد 

جامعه دشوار تر خواهد شد.
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جامعه 4
سه شنبه 20 آبان 1399

24ربیع الاول 1442

سال نوزدهم شماره 3459

در پاییز و زمستان سفر
 به پایتخت گردشگری ممنوع

این روزها در جنوب ایران و ســواحل خلیج همیشه 
فارس کاهش شــرجی و پاکیزگی هوای صبحگاهی 
تصویری دلنشــین از طلوع خورشید از خود برجای 

می گذارد.
آســمان آبی این روزهای بندرعباس زیباتر از همیشــه  
 و ســقف آســمان بلندتر به نظر می رســد، به طوری که 
دوردســت ها، تا تصویری محو از رشــته کوه های عمان 
نیز گاهی در ساحل به چشم می آید.از ساحل بندرعباس 
می توان سواحل کشور عمان را مشاهده نمود که در سایر 
ایام سال به دلیل شــرجی و رطوبت قابل مشاهده نیست 
و آنقدر هوا صاف و تمیز اســت که گاهی کل عرض تنگه 
هرمز با چشم غیر مسلح دیده می شود.این روزها ساحل 
شــهرمان آرامشــی خاص با خــود  دارد و هزار حرف 
ناگفته در دلش نهفته است، چه زیباست صبحی که طلوع 
 خورشــیدش را در ساحل ســپری کنی و به امید روزی 
پر انرژی و سرشــار از موفقیت به دوردستها خیره شوی. 
همان هنگام که صــدای آواز مرغان ماهی خوار نظرت را 
جلب کند و تو به تماشای رقص بالهایشان بنشینی، قطعا 
با خود اندیشه خواهی کرد چه بد سرنوشتی این ساحل و 
دریا به خود دیده است!!!دریا همیشه برای مردمان جنوب 
مقدس بوده اســت، همچون مادری مهربان آغوش خود را 
 به روی مردان جنوب باز می کرد که تا توشه ای برای خود

 و خانواده هایشان اندوخته نمایند، اما این روزها چه رنجی 
می کشند مردان جنوب، همچون فرزندی که از مادر خود 
دور شــده است!!داستان گرانی وســهمیه بندی بنزین که 
منجر شده خیلی از ماهیگیران جنوبی بیش از پیش دچار 
سختی شــوند به یک طرف و مساله صید ترال و  آلودگی 
های زیســت محیطی و پیش روی به سمت دریا از طرفی 
دیگر.شــهری مانند بندرعباس که حدود ۸ کیلومتر نوار 
 ســاحلی دارد هر جای دیگر می بود، می توانست یکی از 
قطب های گردشــگری آن کشور محســوب شود و چه 
پتانسیل عظیمی دارد این دیار که شاید و قطعا به دلیل بی 
تدبیری مسوولین نادیده گرفته می شود و از بین می روند.

ورود مستقیم فاضلاب به دریا یکی از بزرگترین مشکلات 
این شهر و مهمترین دلیل آلودگی ساحل و دریای ما است.

از پیش روی های تمام ناشدنی به سمت دریا چقدر بگوییم 
که گویا این داســتان تمامی ندارد!!از طراحی های سایت 
پلان های  نوار ساحلی نیز دیگر نای گله و شکایت نداریم.

از نبود پارک آبی و پارک های ســاحلی برای کودکان هم 
حرفــی نمی زنیم.از دود قلیان و بــوی بد حیواناتی چون 
 اســب و شتر  که باز دوباره در این فصل راه به ساحل پیدا

 کــرده اند هم دیگر نمی گوییم.اینبــار از دریادلی مردمان 
دریایی این دیار می گوییم، از همتشــان برای زندگی. در 
این شاهراه اقتصادی کشور که حتی کوچکترین امکانات 
در برخی محلات تبدیل به بزرگترین آروزها شــده است. 
اینکه هنوز هم دریا برایشــان مقدس است و این روزهای 
قشنگ پاییزی صبح ها برای پیاده روی ساحل زیبای خلیج 
همیشه فارس را انتخاب می کنند و ریه ها را پر از اکسیژن 
ناب جنوب می کنند، گرچه که این امر با توجه به شــرایط 
خاص این روزها خلاف پروتکل هاست!دراین فصل زیبا 
که شاید در ســایر نقاط ایران سرما بر در خانه ها نشسته 
است و ســوز را باخود به همراه دارد، ما  هر ساله همگان 
 را به پایتخت گردشگری جنوب ایران، بندرعباس دعوت

 می کردیم اما امسال با توجه به شرایط موجود از هموطنانمان 
می خواهیم همچنان صبر پیشه کنندو سفر را به فرصتی دیگر 
موکول نمایند. گرچه که خستگی وشاید افسردگی ناشی از 
ویروس منحوس کرونا بر بسیاری از مردمان چیره شده است، 
امابه یاری یگدیگر و به لطف خداوند متعال با رعایت پروتکل 
ها باید این روزهای سخت را در انتظار جامعه ای سالم و به 
دور از این همه دلواپسی ها بگذرانیم. ما مردمان جنوب قول 
مهمان نوازی را در زمانی دیگر به هموطنانمان وعده می دهیم 
و همگان را با سفره ای گسترده از محبت و صمیمیت استقبال 
 خواهیم نمود و با خاطره ای خوش و به یاد ماندنی بدرقه

 می کنیم.اما همه اینها منوط به ســپری شدن این روزهای 
سخت خانه نشینی است. با گذر از این روزها باهم و برای هم 
ترانه ای نو از زندگی می سازیم و یاد می گیریم که چگونه 
از تک تک داشــته هایمان لذت ببریم که شاید ساده ترین 
چیزها، روزی برایمان آرزو شود و اما بزرگترین آروزی این 
روزهای من،ریشه کنی  و مرگ ویروس ناخوانده و منحوس 
 کرونا  و حضور و دوباره و پر شــور و البته بدون اضطراب

 و دلهره در جامعه است.

          امین زارعی/ دریا

Amin.zch2011 @                        gmail.com

بالاخره پس از کش و قوس های فراوان نتیجه انتخابات 
آمریکا مشخص شــد و جو بایدن به عنوان چهل و 

ششمین رییس جمهور این کشور انتخاب شد. 
انتخاباتی کــه برای اولین بار در ایــران نیز به آن توجه 
ویژه ای شد و حتی مردم عادی نیز به تحلیل در این زمینه 
می پرداختند. انتخاباتی که همه فکر می کنند می تواند بر 
اقتصاد ایران نیز تاثیرگذار باشد. حالا و با معلوم شدن نتیجه 
این انتخابات شاهد تغییراتی در کشور هستیم. از دستور 
برای ورود کالاهای دپو شده در گمرک های کشور گرفته 
تا ریزش قیمت ارز و سکه و طلا همه پس از معلوم شدن 
نتیجه انتخابات انجام شده اســت و هر روز می شنویم که 
قیمت ها در حال پایین آمدن هستند. قیمت هایی که معلوم 

نبود بر چه مبنایی بالا رفته اند. 
در تاریخ 4۱ ساله انقلاب اسلامی ایران هیچگاه شاهد نبودیم 
که مســوولان و مردم کشور تا این اندازه پیگیر مشخص 
شدن نتیجه انتخابات کشور دیگری باشند. راستی چه بر 
سر اقتصاد ما آمده که باید منتظر باشیم تا نتیجه انتخابات 
شیطان بزرگ مشخص شود تا مردم بتوانند خیالی آسوده 
داشته باشند. چرا پس از این همه تحریم و فشارهایی که از 
جانب آمریکا بر کشور ما در این چند دهه وارد شده است 
باز ما سرنوشت کشور را به سرنوشت انتخابات این کشور 
گره زده ایم؟ در همه این ســال های پس از انقلاب کشور 
آمریکا و دولتمردان این کشــور نشان داده اند که هیچگاه 

نمی خواهند رفتار درست و منطقی با ما داشته باشند و این 
موضوع را با تحریم های ظالمانه بر کشور نشان داده اند و 
این موضوع نشان می دهد که سیاست کلی شیطان بزرگ در 
برابر ما همواره در یک راستا بوده و تفاوتی ندارد که رییس 
جمهور این کشور چه کسی باشد. آمریکا آمریکاست، همان 
دشمن اصلی ما و تفاوتی ندارد که چه کسی بر مسند قدرت 
این کشور باشد چرا که آنها با اصل نظام ما مشکل دارند و 
می خواهند به هر شیوه که می توانند آن را ساقط کنند. گاه 
با نرمش و موذیانه و گاه به صورت مستقیم و با تهدید و 
تحریم. به هر حال کشور ما یک قدرت بلامنازع در منطقه 
است و آمریکا برای اینکه بخواهد به خواسته های خود در 
منطقه برسد باید ایران را از سر راه خود بردارد. کاری که 
تاکنون با درایت رهبر معظم انقلاب نتوانسته به آن دست 
یابد اما نباید از این موضوع غافل شد که آمریکا دشمن 
اصلی ماست و از هر فرصتی برای ضربه زدن به ما استفاده 
می کند. اما آنچه برای ما جالب اســت این بود که فضای 
کشور به سمتی پیش رفته است که همه کارهای آن به این 
انتخابات گره خورده بود و مردم و مسوولان همه منتظر 
مشخص شدن نتیجه این انتخابات بودند. جای تعجب دارد 
که برخی از چهره های سیاسی کشور نیز از پیروزی بایدن 
در این انتخابات بسیار خوشحال شده اند که باید در اینجا 
گفت که »سگ زرد برادر شغال است« چرا که هر کدام از 
این افراد اگر انتخاب شوند در سیاست آنها در قبال ایران 
هیچ تغییری وجود نخواهد داشت و ممکن است سخت تر 
نیز شــود. در هر صورت و پس از چند روز شمارش آرا 
در آمریکا، نتیجه به سود جو بایدن دموکرات پایان یافت و 
ترامپ باید به زودی از کاخ سفید خارج شود. در این بین 

مردم ایران منتظر هستند که همانگونه که در این مدت تمام 
تصمیمات کشور معطل انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
بود، اکنون با مشخص شدن آن کشور سر و سامانی پیدا 
کند و قیمت اجناس که سر به فلک کشیده اند کاهش پیدا 
کند و سفره های کوچک شده مردم، کمی بزرگتر شود. نکته 
دیگری که باید به آن اشــاره شود این است که کشور ما 
دارای ظرفیت های بسیاری است که با تکیه بر آنها می توان 

اقتصاد کشور را نجات داد. 
اکنون بسیاری از فرآورده های موجود در کشور به صورت 
خام فروخته می شود و پس از مدتی باید چیزهایی وارد 
کنیم که با فرآوری آن محصولات به راحتی می توانستیم آن 
را بدست بیاوریم اما به دلیل اینکه واردات کار راحت تری 
اســت، از تولید خودداری می کنیم. در صورتی که اگر به 
سمت تولید پیش برویم می توانیم هم مشکل اشتغال کشور 
را حل کرده و هم از خروج بی رویه ارز از کشور جلوگیری 
کرد. از سوی دیگر اگر به خودکفایی در بسیاری از زمینه ها 
دســت پیدا کنیم، دیگر نیازی نیست که منتظر باشیم تا 
ببینیم که نتیجه انتخابات در کشور آمریکا چه می شود تا 
فتح الفتوحی در کشور اتفاق بیافتد. بارها نیز رهبر معظم 
انقلاب در سخنرانی های خود بر موضوع تولید داخلی تاکید 
فرموده اند تا از این طریق کشور ما به خودکفایی برسد و 
از تکیه به نفت رهایی یابیم تا در زمان هایی که این چنین 
در تحریم بوده و نتوانستیم نفت خود را بفروشیم مشکلی 
برای کشور بوجود نیاید.در پایان آنچه مهم بوده این است 
که باید در همه زمینه ها به توان و نیروی داخلی تکیه کرد 
و خود را از وابستگی به بیگانه رها کنیم تا بتوانیم پیشرفت 
نماییم چرا که هر جایی که به داخل کشور توجه کرده ایم به 
موفقیت هایی دست پیدا کرده ایم که در جهان بی نظیر و حتی 
در مواردی اول بوده ایم. به امید روزی که مسوولان به توان 

داخلی توجه بیشتری داشته باشند. 

آیا پیروزی »بایدن« وضعیت ما را بهتر می کند؟
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مفقودی

مصاحبــه اختصاصی //باید ســعی کنیم رشــد کنیم 
و توســعه یافته شــویم انتظــار را قبول نــدارم و فقط 
حرکــت،  فعال بــودن،  پرتــلاش و خلاق بــود را قبول 
 دارم و اگــر  عمر خود را بر ایــن انتظارها  بگذرانید انتظار

 بیهوده ای بوده است.
در اینجا بــا هم گفتگویی را با دکتر علیرضــا نبی کارآفرین 

برترپیرامون موفقیت می خوانیم، با ما همراه باشید.
دریا: سلام جناب آقای دکتر علیرضا نبی 

ممنون که این وقت را در اختیار خوانندگان 
روزنامه ی دریا قرار دارید. 

خواهش می کنم. من هم ســلام عرض مــی کنم به همه ی 
خوانندگان محترم روزنامه دریا امیدوارم گفتگوی موثری داشته 

باشیم.
دریا: آقای دکتر اگر کمی پای سخن مردم 
بنشینیم مخصوصاً جوانان حجم یاس و 

ناامیدی که در میان آنهاست به هیچ عنوان 
قابل چشم پوشی نیست شاید بتوان گفت 

آنقدر ناامیدند که دچار روزمرگی شده اند. 
شما  برای رهایی از این وضعیت چه توصیه 

ای دارید؟
 مــن این اعتقاد را ندارم  که یاس ناامیدی بر اکثر جوانان حاکم 
شده باشد شاید علت آن این باشد که من حرکت می کنم به سوی 
اهدافم و شــاید آن جوان ها در برنامه و اهداف شان حرکت را 
نگنجاندن همانطور وقتی می گویند که ایران جای خوبی نیست 
برای پول درآوردن و ثروتمند شــدن یا موفقیت را اصلا قبول 
نــدارم. می توانم به جوانهایی که دچار ناامیدی  شــده اند  این 
را بگویم که حرکت کنند به ســمت اهداف و منابع مختلفی که 
وجود دارد و برای موفقیتشــان توصیه ی من حرکت به سمت 
روستاهاست که منبع سرشاری از اتفاقات خوب  است و به نظرم 
می توانید از روســتاها امکانات و اتفاقات خوب را برای خود 
رقم بزنند و مهمترین  توصیه من به جوانان این است که حرکت 
کنند و حرکت کنند و حرکت کنند و خود را به جریان کائنات و 
قانونمندی طبیعت بسپارند و مطمئن باشند که برای آنها اتفاقات 

خوبی خواهد افتاد.
دریا:آقای دکتر نبی نگرانی و دلهره در بین 

مردم آنقدر زیاد شده است که خودباوری 
رافراموش کرده اند و ترجیح همه وارد شدن 

به کارهایی مانند بورس و خرید و فروش  
سکه و ارز است تا راه اندازی یک کسب کار 

 و کارآفرین شدن چگونه می توان
 با این نگرانی ها کنار آمد ؟

شاید ناکارآمدی دولت در اینکه نتوانسته شرایطی را برای مردم 
بوجود بیاورد که درآمد خود را از کسب و کاری که برای خود 
ایجاد کرده اند بدست بیاورند باعث این موضوع شده است و سوال 
من این است که اگر به مردم بورس را معرفی نمی کردند چه کاری 

می توانستند بکنند آیا شرایطی را فراهم کرده اند که وارد کسب و 
کار شوند  با این قوانین  سخت گیرانه و بروکراسی وحشتناک و 
برای مردم توجیه اقتصادی دارد که به سراغ کارآفرینی بروند که 
ندارد و تلاش برا راه اندازی کسب و کار کنند که باز هم ندارد ولی 
وقتی یک نفر می آید در بورس سرمایه گذاری  می کند و بعد از 
یک مدت سرمایه اش دو برابر می شود و تبدیل به یک انسان 
بورس باز می شود به جای آنکه یک انسان خلاق ، کارآفرین،  
تلاشــگر، شود این را باید برویم سراغ حاکمیت و این را قبول 
ندارم که مردم در این زمینه کم کاری کرده اند و من اعتقادم بر این 
است که دولت ها در کارشان موفق نبودند و ما قدرت های خیلی 

لایقی در این امر نداشتیم
دریا: اقتصاد بهم ریخته ی کشورمان باعث 

شده که مردم جامعه احساس خمودگی کنند 
و فشار زیادی را تحمل کنند هرچند که از این 
شرایط راضی نیستند ولی ترس از شکست 

هم باعث شده که تلاشی برای بهبود شرایط 
نکنند و از شروع و تغییر بهراسند شما این 

شرایط را چگونه می بینید؟
 این شرایط مثل طوفان می ماند هر چند که شاید تحلیل سوال 
بالا صد در صد درست نباشد ولی اگر فرض کنیم که این تحلیل، 
تحلیل درستی است باز هم می گویم مثل آن موجی در اقیانوس 
می ماند که یک نفر از آن وحشت می کند و فرار را بر قرار ترجیح 
می دهد و فرد دیگری کایت خود را بر می دارد و به سمت موج 
حرکت می کند و سوار بر موج می شود در همین شرایطی که 
در کشور حاکم است کارهای خیلی خوبی را می توان  رقم زد 
هرچند که نیاز جدی به اصلاح قوانین در حمایت از تولید است 
و ماخیلی از مصوبات رفع موانع تولید را هنوز اجرایی نکرده ایم 
و دولت ها با این که برایشــان هزینه ای ندارد اما اجرا نمی کنند 
زیرا نمی خواهند آن موضوع خان و رعیتی  خود را از دســت 
بدهند و برای همین است که قانون تسهیل شرایط کسب و کار را 
که مصوب مجلس شورای اسلامی است را داریم ولی نتوانستیم 
از دولت ها این پیشنهاد را بگیریم.  برای اجرای این قوانین پس 
طبیعتا شرایط کسب و کار بسیار زیاد نشات گرفته از  رفع موانع 
برای اجرای همان قانون هاست یک مثال کوچک اگر بخواهم 
برای شما بزنم  اینکه  شما فرض کنید خانمی با دخترش زندگی 
می کند و این خانم  تحت حمایت تامین اجتماعی و به اصطلاح 
مستمری بگیر باشد و بیمه  شده تامین اجتماعی باشد حال  اگر 
مادر فوت کند مستمری مادر به دختر میرسد ولی با شرایط اینکه 
دخترهرگز ازدواج نکند و مشغول به کار نشود و اگر ازدواج کند 
و یا مشــغول به کار شود مستمریش قطع می شود یعنی این دو 
قانون دقیقا باعث می شــود که اینگونه رقم بخورد که آن دختر 
به سمت ازدواج نرود و همچنین شاغل نشود چرا باید قانونی 
باشد که خلاف قانون های بالادستی است که ترویج ازدواج را 
به  جوانان توصیه می کندوهم خلاف قانون کلان کشــور برای 
حمایت و ایجاد کسب و کار است از این دست قانون ها تا دلتان 

بخواهد زیاد است حالا بعضی افراد برای دور زدن قانون ها دست 
به کارهایی می زنند که خلاف مقررات است مثلا سرکار میروند 
ولی بیمه را برای خود پرداخت نمی کنند پس ما با اجرای قانون 
غلط ، هم قانون های بالادستی را تحت شعاع قرار می دهیم و هم 

مردم را متخلف بار می آوریم.
دریا: شاید کمی قبل تر اکثر افراد فکر 

می کردند اگر تحصیلات دانشگاهی در مقاطع 
مختلف را داشته باشند خیلی زودتر به 
اهدافشان خواهند رسید و فاصله زیادی 
بین آنها با افرادی که تحصیلات کمتری 

دارند وجود دارد ولی در حال حاضر افراد 
و جوانان تحصیلکرده در مقاطع بالا مانند 
دکتری  را می بینیم که مدت طولانی است 
نتوانسته شغلی برای خود فراهم کنند و 
منتظر هستند که دولتمردان و مسئولان 

چاره ای بیندیشند از شما می خواهم بپرسم 
که منتظر ماندن برای اینکه بقیه برای ما 

کاری  انجام دهند فکر و ایده خوبی است؟
  من اصلا با منتظر ماندن میانه خوبی ندارم و هیچگاه منتظر نماندم 
که مثلا یارانه به حسابم  واریز شود و یا منتظر  حرکت دولتی باشم  
و به همه آنهایی که منتظرند باید بگویم انتظار را قبول ندارم و فقط 
حرکت،  فعال بودن،  پرتلاش و خلاق بود را قبول دارم و اگر  عمر 
خود را بر این انتظارها  بگذرانید انتظار بیهوده ای بوده است باید بلند 
شوید و با دوستانتان یک گروه را تشکیل دهید و شروع کنید یک 
شرکت تعاونی تاسیس کنید و از امکانات دولتی که در دسترس تان  
قرار دارد استفاده کنید خلاقیت داشته باشید و مشاوره بگیرید ما 
اساتید و مشاورین خوبی در عرصه کسب و کار داریم که بعضی 
از آنها در اتاق های بازرگانی مستقر هستند و می توانید با مراجعه به 
آنها مشاوره بگیرید و کار خود را شروع کنید و فقط تنها چیزی که 
می توانم بگویم که خیلی مهم است اینکه به هیچ عنوان منتظر نمانید.

دریا: آیا با شرایط بد اقتصادی که در حال 
حاضر در آن  قرار داریم اگر کاری را شروع 

کنیم شانسی برای موفقیت داریم؟
 بستگی به نوع کاری که می خواهیم شروع کنیم دارد می توان گفت  
بعضی از کارها دقیقا  مناسب با شرایط بد اقتصادی است پس  به 
نوع کار بستگی دارد من می توانم بگویم که در یک کار اگر انتخاب 
درست باشدموفقیت حاصل می شود ولی در یک کار دیگر اگر 

شرایط سنجیده نشود  موفقیتی نخواهید یافت.
دریا: اگر کسی بخواهد کاری را آغاز کند در 

صورتی که سرمایه و پشتیبانی ندارد با 
توجه به اینکه  در جامعه ما این پشتیبانی را 

می طلبد آیا می توان موفق شد؟
 بله قطعاً می توانید موفق شــوید و من فقط در اینجا یک معادله 
کوچک را برای شما می گویم در یکی از سفرهایم به یکی از روستا 
ها که باهمسرم رفته بودم ما متوجه شدیم که از هرپنج کیلو پیله 

ابریشم دو کیلو نخ ابریشم بدست می آید که به وسیله یک دستگاه 
ساده ۱۲ میلیون تومانی  این کار صورت می گرفت و وقتی پنج 
کیلو پیله ابریشم به این دستگاه می دادند دستگاه دو کیلو نخ تحویل 
میداد 5 کیلو پیله ی ابریشم که قیمت آن کیلویی ۷0 هزار تومان 
که جمعا می شد ۳50 هزار  تومان و در نتیجه ۲ کیلو نخ بدست 
آمده  را می فروختند ۲ میلیون تومان حال من از شما این سوال 
را می پرسم یک سرمایه گذاری ۱۲ میلیون تومانی که می تواند در 
هر ساعت یک میلیون و ششصد هزار تومان  برای آدم سودآوری 
داشته باشد به نظرتان موفقیت  نیست و ایران پر از این فرصت ها 
وموفقیت هاســت  ولی در روستاها و اگر در منزل زیر اسپیلت 
نشســته و منتظر موفقیت و  دولت ها هستیدکه شرایط کسب و 
کار را تســهیل کند که هرچند وظیفه آنها هم هست و باید انجام 
دهند ولی قوم و قبیله و خویشاوندان  آنها این اجازه را نمی دهند 
و حاضرنیستنند که شرایط را برای عموم مردم خرج کنند می شود 
گفت این اشکال قصه است که شما را ناامید کرد اگر می توانید پاشنه 
کفشتان را بالا بکشید و ناراحت قاچ اتوکشیده شلوارتان نباشید و 
واکس برق کفشتان  اذیتتان نمی کند اگر خاکی شود مطمئن باشید 

موفق خواهید شد.
دریا:آقای دکتر نبی آیاموفقیت قابل پیش 

بینی است؟
 باید بگویم که موفقیت را باید ساخت نه پیش بینی کرد  و پیش بینی 
بیشتر به درد هواشناسی می خورد و چیزی که در زندگی باید بدانیم 
این است که خداوند بزرگترین ابر کامپیوتر دنیا را بین دو گوش 
انسان قرار داده و او باید از آن استفاده کند مشورت بگیرد اراده کند 
تصمیم بگیرد تلاش کنند و بر این تلاشها استمرار داشته باشد و این 
گونه می رسد به بالای قله موفقیت وقتی دستش را بالابرد به سوی 
آسمان و دعا کرد و خوشحال از اینکه به قله ی موفقت رسیده به 
پاهای خود نگاه کند و  بگوید  که متشکرم که مرا همراهی کردی .
 دریا: اگر ما در  هر ســنی از شــرایط زندگی 
خود راضی نباشــیم  آیا این توانایی را داریم 

که شرایط را تغییر دهیم؟
 تا زمانی که راضی نیستید نه نمی توانید و زمانی می توانید تغییر کنید 
که شاکر باشید شما وقتی که شرایطی را که در آن قرار دارید را لطف 
خدا می دانید و می دانید که خداوند آنقدر به بندگانش لطف دارد که 

باز هم مرحمت می کند و می بخشد پس از یک پله به پله دیگر می 
روید ولی وقتی راضی نیستید یعنی ناشکر هستید و من می گویم 
یک نفر که چهار ســتون بدنش سالم و از نعمت بینایی، بویایی، 
شنوایی و سلامت برخوردارند چگونه می تواند راضی نباشد این 
لطف و رحمت خداست که همچین ثروت را به ما داده و انتخاب 
می کنیم از این ثروت چگونه استفاده کنیم و سرمایه گذاری کنیم و 
آینده خود را بسازیم  وقتی از شرایط راضی نیستید یعنی در گذشته 
زندگی می کنید و کسی که در گذشته زندگی می کند در گذشته مانده  
و غایب در امروز است و  غایب در موفقیت امروز و در این گروه 

کوهنوردی که به سمت قله موفقیت می رود.
 گوته فیلسوف آلمانی می گوید:  دیروز تاریخ است فردا معما است 
و امروز زندگی اســت امروز یعنی شاکر بودن امروز یعنی راضی 
هستم اما قانع نیستیم به این شرایطی که در آن هستم  و خود را 
اشرف مخلوقات می دانم و خدا را ناظر بر اعمال خود می دانم دو 
دست خدا را بر شانه تان می بینید و بگویید که من باید بالاتر و 
بالاتر بروم و حرکت کنم و به آن هدفی که  می خواهم می رســم 

پس حتما موفق می شوید.
دریا: و سوال آخر آقای دکتر نبی  شما یک 

فرد موفق در جامعه ما هستید و این سوال را 
می خواهم بپرسم که یک فرد موفق چگونه 

فکر می کنند ؟
من فرد موفقی هستم  بله من خیلی موفق هستم می دانید چرا زیرا 
برای موفقیت یک تعبیر را دارم اینکه موفقیت یعنی بندگی خدا و 
من از اینکه بنده خدا هســتم و با خدا رفیق هستم و با او حرف 
می زنم و او را می بینم بله تعجب نکنید من خدا را در سالن تولید 
دیده ام من در اتفاقات کوچک و بزرگ زندگیم خیلی خدا را دیدم 
اگردر تعبیر موفقیت  با من هم عقیده هستید بله من فردی موفق 
هستم ولی اینکه چگونه فکر می کنم باید بگویم من عمل می کنم 
امام علی )علیه السلام( می فرمایند: که چه سکوتی رادنیا فرا می 
گرفت اگر هر کس به اندازه عملش صحبت می کرد. و در اتفاقاتی 
که می افتد و قدمهایی که برمی دارید و عمل می کنید و استمرار به 
آن عمل  دارید و به سمت قله موفقیت در حرکت هستید می بینید 
شــرایط ،رویدادها و وقایع که در مسیر شما قرار می گیرد لطف 

خداوند است تا شما را برای رسیدن به هدف تان یاری  کند.

مصاحبه اختصاصی روزنامه دریا با دکتر علیرضا نبی، کارآفرین برتر:

موفقیت را باید ساخت
انتظار را قبول ندارم و فقط حرکت،  فعال بودن،  پرتلاش و خلاق بود را قبول دارم
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تعداد جــان باختگان در این روزها بر اثر کووید1۹، 
شوک جدیدی از این ویروس جهش یافته با خود به 

دنبال داشته است.
آخرین آمار وزارت بهداشت نشان می دهد در حدود 
۸ هزار نفر در هر روز به کووید ۱۹ دچار شــده اند و 
این آمار  دســتخوش  سو استفاده برخی رسانه های 
خارجی هم شده است چراکه بر اساس این آمار ایران 
را در جایگاه پنجم جهان از نظر مرگ ومیر بر اثر ابتلا 
به کرونا دانســته اند.اما در واقع روند مرگ و میر در 
ایران بر اثر ابتلا به کرونا در چند ماهه اخیر،  جایگاه 
کشــورمان را در رتبه ۲5 جهان قرار داده است.شاید 
تکرار بیش از حد اخبار کرونا، خشونت و قتل عامی 
که این ویروس تاکنون باخود به دنبال داشــته است 
منجر شــده که مساله کرونا امری عادی تلقی شود و 
دیگر بسیاری از افراد تمایلی به رعایت پروتکل های 
ابلاغی ندارند که با این کار نه تنها به خود آسیب می 
رسانند بلکه جوامع اطراف خود را درگیر می کنند و 
تا چنین شــرایطی حکمفرما باشد زنجیره انتقال این 
ویــروس منحوس پاره نمی شــود.با توجه به اینکه 

به گفته بســیاری از صاحب نظران  ویروس  کرونا بر 
اثــر تکثیرهای مکرر دچار تغییر جزیی یا جهش در 
ژن های خود )DNA یا RNA( شــده است اما هنوز 
هم درباره ویروس کرونا، نحوه شیوع آن و تاثیراتش 
بر بدن مبتلایان، اطلاعات دقیقی وجود ندارد و گویا تا 
پایان مبارزه برای پیروزی بر ویروس کرونا راه طولانی 
در پیش اســت.کتر حسین کیوانی ویروس شناس  و 
عضو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشکی ایران با 
یادآوری این که برخی ویروس ها از جمله کرونا در 
طول زمان به سمت بیماری زایی کمتر سوق پیدا می 
کنند، اظهار داشت: این ویروس ها بعد از مدتی عفونت 
ملایم تری ایجاد می کنند و به نوعی با بدن انســان 
تطبیق پیدا می کنند و این موضوع در طول حدود ۲00 
میلیون سال گذشته که از خلقت پستانداران می گذرد، 
همواره اتفاق افتاده است و در آینده هم مادامی که این 
شکل از حیات ادامه پیدا کند، شاهد این روند خواهیم 
بود.البته  گفتنی است جهش های کرونا در ایران و در 
بقیه کشورها رخ داده و این موضوع تاثیر چندانی بر 
روی بیماری زایی آن نداشــته اما سرعت سرایت آن 
را افزایش داده است.برخی مطالعات پژوهشی جهانی 
نشان می دهد ســرعت انتقال ویروس جهش یافته 
کرونا بین ۸ تا ۱۲ برابر افزایش یافته و شــاید یکی 
از دلایل افزایش مبتلایــان در ایران هم این موضوع 

باشد.اما جهش ویروس کرونا هیچ تاثیری بر روش ها 
و توصیه های پیشگیری از بیماری و کنترل و مهار آن 
ندارد و همچنان توصیه ها بر قوت خود باقی است و 
شستن مرتب دست ها، رعایت فاصله گذاری و پرهیز 
از حضور در تجمعات غیر ضروری همچنان باید مورد 
توجه قرار گیرد.اگر بخواهیم کرونا نابود شــود باید 
بیشتر از قبل مواظب باشیم و در راس همه توصیه ها 
استفاده همگانی از ماسک به خصوص در زمان حضور 
در مکان های عمومی قرار دارد و در شــرایط کنونی 
ماسک تنها راه مصونیت و واکسنی بوده که در دسترس 
ماست و تا بیش از ۲0 برابر انتقال و شیوع بیماری را 

در جوامع مختلف کاهش می دهد.
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                آگهی حصر وراثت 
درختــی  روزی  خانــم 
 فرزندحیــدر به شــماره ملی
شــرح   ۵۸  ۶۹۷  ۵۵۰  ۴۲   
به کلاســه ۸۲  دادخواســت 
/۹۹ سردشــت از این شــورا 

درخواست گواهی حصر وراثت 
نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم دادخدا زارع 
پور  فرزند سالمی به شماره ملی ۵۰ ۴۹۰ ۹۷ ۵۸۶ متولد ۸/ ۸/ 
۱۳۳۴ که در تاریخ ۳۱ /۵ /۱۳۹۷که در آخرین اقامتگاه خویش 
به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر 
است به ۱-روزی درختی فرزند حیدر به شماره ملی  ۴۲ ۵۵۰ 
۶۹۷ ۵۸  ۲-مرضیه زارع پور فرزنددادخدا به شماره ملی ۳۸۳ 
۹۸ ۶۰۰ ۵۸  ۳-مهدی زارع پور فرزند دادخدا به شماره ملی 
۹۸۵ ۱۸۰ ۸۶۰ ۵  ۴-مرضیه زارع پور فرزند داد خدا به شماره 
ملــی ۳۸۴ ۹۸ ۶۰۰ ۵۸   ۵-علی زارع پور  فرزند دادخدا به 
شماره ملی ۹۹۷ ۴۰ ۶۰۰ ۵۸ اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبور را دریک نوبت به مدت یک ماه آگهی می 
نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او 
باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و 

الا گواهی صادر خواهد شد.
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

 محسن چابک
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بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz               @gmail.com2020

جولان حیوانات در زیستگاه انسان ها روز به روز بیشتر می شد برخی 
افراد به میل و خواسته خود حیوانات خانگی را خریداری می کنند تا از 
آنها سر پرستی و نگهداری کنند و برخی دیگر برای نگهبانی حیوانات 
 به خصوص ســگ ها را انتخاب می کنند و به آنها آموزش های لازم را 
 می دهند و واکسناســیون نیز برای آنها انجام می دهند و نگهداری

 می کنند.
 ســگ ها از گذشته های دور نماد وفاداری بوده اند و از آنجایی که سگ 
ها حیوانات باهوش هستند در دامداری و نگهداری گله به انسان کمک می 
کنند.  اما جولان سگ های ولگرد این روز ها در شهر  و روستاهای اطراف 
بیشتراز گذشته شده و حمله آن ها به افراد و بویژه کودکان خیلی از خانواده ها 
را نگران کرده است. این روزها سگ های رنگارنگ سفید، زرد و مشکی 
جزیی از نمای شهر شده است و به راحتی در پیاده رو ها و کناره های خیابان 
خوابیده اند و یا به صورت گله ای پرسه می زنند وجود انبوه سگ های ولگرد 
در کوچه ها وخیابان ها تردد را برای بچه ها و زنان را با ترس و احساس 
ناامنی و خطر گازگرفتگی و بیماری روبرو کرده است. این سگ ها که اغلب 
گرسنه هستند می توانند عامل های تهدید آمیز سلامت و روان انسان ها را 
به همراه داشته باشند. اکثرسگ های ولگرد دارای بیماری های انگلی، هاری، 
کنه های حیوانی و مشکلات پوستی هستند که از راه مدفوع، بزاق و لمس 
این حیوانات آلوده، به انسان منتقل می شوند. در بحبوحه کرونا  نگرانی ها دو 
چندان شده است. کودکان چندین ماهه است که به اجبار در خانه مانده اند 
 و این دوران سخت را می گذرانند زمانی که به ساحل یا پارک ها مراجعه

 می کنند به دلیل جلوگیری از شیوع بیشتر کرونا و تجمع چراغ های ساحل 
و پارک ها خاموش است تا افراد کمتری به این اماکن عمومی رجوع کنند. 
اما این تاریکی ها جولان حیوانات را راحت تر کرده است و موجب ایجاد 

ترس از بابت انتقال بیماری و رعب و وحشت بین مردم شده است. به گفته 
بسیاری از مردم شهر، شیوه مدیریت جمع  آوری زباله و نظافت شهر، وجود 
اماکن متروکه و خورهای همیشه پر از گنداب سطح شهر از جمله مهم ترین 
دلایلی است که چرخه زیستی حیوانات را در این شهر ساحلی برقرار نگه 
داشته و امروز شهر را با معضل همه گیر و در سطوح بالا به حضور پر رنگ 
ســگ  ها مواجه کرده است. معاون خدمات شهری شهردار بندرعباس از 
جمع آوری هزارو ۴۷۷ قلاده ســگ بدون صاحب از ابتدای سال جاری 
تاکنون در بندرعباس خبر داد.جمع آوری سگ ها از سطح کوچه ها و معابر 
شهر به طور منظم و در طول سال انجام می شود.سگ ها پس از جمع آوری 
به سایت نگهداری در منطقه تل سیاه بندرعباس که متعلق به شهرداری است 
منتقل می شوند. در این سایت به منظور کاهش آسیب های ناشی از وجود این 
حیوانات و جلوگیری از افزایش جمعیت آنها، سگ ها به روشی مناسب عقیم 
سازی می شوند.سگ ها به طور منظم از سطح معابر جمع آوری می شوند، 
اما مشکل این است که سگ های جدید از روستاهای همجوار وارد شهر 
می شوند و قلمرو آنها را پر می کنند.از ابتدای سال تا به حال که هشت ماه از 
سال گذشته است. تنها هزار و ۴۷۷ قلاده سگ در سطح استان جمع آوری 
شده است. آیا این تعداد برای شهری به پهناوری بندرعباس بسیار کم نیست؟ 
افزایش حاشیه نشینی در این شهر موجب شده است که حیوانات از جمله 
سگ ها به شهر ها رو بیاورند و جمع آوری سگ ها و عقیم سازی آنها بر 
اساس ابلاغیه وزارت کشور که متشکل از ارگان ها و سازمان های مختلف 
است.  رسیدگی به  اوضاع و احوال سگ های ولگرد به ستاد واگذار شده 
است اما متاسفانه همه بار مسئولیت به دوش شهرداری افتاده و همه توقع ها 
از شهرداری است اگر سایر سازمان ها و ارگان های مسئول نیز پای کار آیند 

و مشارکت کنند قطعا نتیجه بهتری خواهیم گرفت. 

سگ های بی صاحب
 بلای جان شهر

هشدار ؛ کرونا این روزها وحشی تر شده است
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گزارش

اگر طول عمر بيشتری می خواهيد بايد ماهی و میگو مصرف كنيد
روابط عمومی

شیلات هرمزگان

محدودیت هایی که کم  رنگ شدند

از زمانی که کرونا آمد ســبک زندگی ها عوض شد و برای اینکه به این 
بیماری ناشناخته و مرموز مبتلا نشویم مجبور شدیم بیش از پیش به فکر 
رعایت موارد و نکات بهداشــتی باشیم. در ابتدا به دلیل ترسی که از این 
بیماری در بین مردم ایجاد شده بود، رعایت پروتکل های بهداشتی توسط 
مردم به خوبی رعایت می شد و مسوولان نیز با دقت بیشتری بر اجرای 
صحیح آن نظارت می کردند. اگر این روند ادامه پیدا می کرد شاید اکنون 
توانســته بودیم که این بیماری را در کشور مهار کنیم. با گذشت زمان اما 
رعایت ها از سوی شهروندان کم رنگ و نظارت ها نیز از سوی مسوولان 
سهل شد تا اینکه اکنون به نقطه ای رسیده ایم که باعث ناراحتی است. مبتلا 
شــدن روزانه قریب به 10هزار نفر از هم وطنان به این بیماری و از دست 
دادن روزانه بیش از ۴00نفر از مردم این سرزمین موضوعی است که اگر 
پروتکل های بهداشتی به خوبی رعایت می شد، در حال حاضر شاهد آن 
نبودیم. اکنون نیز که در این مکان قرار داریم نیز نظارت ها مانند سابق نیست 
و شهروندان نیز پروتکل های بهداشتی را رعایت نمی کنند و در سطح همین 
شهر بندرعباس می بینیم مسایلی وجود دارد که می تواند درافزایش آمار 
در اســتان نقش مستقیمی داشته باشد. پیاده رو حافظ که در مرکز شهر و 
بازار بندرعباس قرار دارد و یکی از محل های پرتردد نیز می باشــد، در 
زمان ظهر و شب ها شاهد هســتیم که عده ای غذاهایی برای عرضه به 
این مکان می آورند و در شــرایطی کاملا غیربهداشتی اقدام به عرضه آن 
می کنند. غذاهایی که در ظروف یکبار مصرف بوده و روی هم در کیسه های 
پلاستیکی بزرگ قرار دارد و روی زمین عرضه می شود. جدا از نوع غذا و 
آیا طبخ آن به چه شکلی است، این نوع عرضه اگر بیماری منحوس کرونا 
وجود نداشت نیز غیربهداشتی بوده و باید از عرضه آن جلوگیری شود. چه 
رسد با شرایط موجود که باید نکات بهداشتی بیش از پیش مورد توجه 
قرار گیرد و مسوولان نظارت داشته باشند تا چنین مواردی باعث به خطر 
افتادن سلامت جامعه نشود. یکی دیگر از مواردی که سلامت شهروندان 
را درگیر خود کرده است، فروشندگان »یخ دربهشت« در سطح شهر است. 
افرادی که با گاری های خود در سطح شهر پراکنده هستند و اقدام به فروش 
این محصول می کنند. خوردنی که در هوای گرم بندرعباس نیز طرفداران 
زیادی دارد اما عدم رعایت پروتکل های بهداشتی توسط فروشندگان نیز 
می تواند به گسترش این بیماری کمک کند و باید چاره ای برای این موضوع 
نیز اندیشیده شود و بر کار آنها نظارت بیشتری صورت پذیرد تا این افراد 
نیز بتوانند کسب روزی نمایند. از سوی دیگر در پیاده رو حافظ با شیوع 
ویورس کرونا، توسط مسوولان تصمیم گرفته شد که دستفروشان در این 
محل بساط خود را پهن نکنند که این کار به کاهش همه گیری این بیماری 
نیز کمک کرد اما مدتی است که دیده می شود در ظهر و ساعات پایانی شب 
دستفروشان به این محل بازگشته اند و مردم نیز بدون رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی در این محل تردد کرده و اجناس خود را خریداری می کنند که 
این امر به گسترش بیماری و بالا رفتن آمار مبتلایان شهر بندرعباس کمک 
کرده است و باید برای این موضوع نیز چاره ای اندیشید. در این روزهایی 
که کرونا در حال گرفتن قرباتی از ماست باید تا جایی که می توانیم نکات 

بهداشتی را رعایت کرده تا به این بیماری مبتلا نشویم. 

          امین زارعی/ دریا
Amin.zch2011 @                        gmail.com

              دادنامه 
پرونده کلاسه ۹۹۰۹۹۸۷۶۱۶۴۰۰۰۷۵  شعبه دادگاه اصل ۴۹ قانون اساسی شهرستان بندرعباس تصمیم نهایی شماره ۹۹۰۹۹۷۷۶۱۶۴۰۰۱۲۹    
شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی  استان تهران -شهرستان تهران - شهر تهران خالد اسلامبولی - کوچه - ۱۷ ستاد - 
اجرایی - فرمان  حضرت امام ) ره ( با نمایندگی آقای احسان کشاورز فرزند احمد اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل ۴۹ قانون 
اساســی   گردشــکار بتاریخ دهم آبان ماه نود و نه پرونده کلاسه ۹۹۰۹۹۸۷۶۱۶۴۰۰۰۷۵ تحت نظر است دادگاه به تصدی امضا کننده ذیل 
تشکیل است ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره ۱۸۱/۲۶۴۳۵۸/ن - 
مورخه۹۹/۸/۶گردیده و با توجه به اینکه امکان هرگونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی 
گردیده دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد شده به شرح 

آتی مبادرت به صدور تصمیم  رای می نماید.قرار سرپرستی : در خصوص یک قطعه زمین واقع در شهرستان بندرلنگه ، کوی لاری، خیابان شهید بشگردی زاده دورهمی 
دوم سمت چپ جنب برکه به مساحت تقریبی  ۵۰۰مترمربع که حسب گزارش ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( هرمزگان ملک موصوف به عنوان ملک بایر 
بلاصاحب معرفی و اعلام داشته اند امکان تصرف آن از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو می باشد که حسب نظر کارشناس رسمی دادگستری به شماره ۱۸۷/۸۹ 
مورخه ۸۹/۹/۱۷ که ملک مذکور به صورت غیر محصور و فاقد سابقه ثبتی می باشد  لذا به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک لازم است یک مرجع 
قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی محافظت نموده 
و مانع تضییع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد ۱۰ و ۲۰ اصلاحیه آیین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل ۴۹ قانون اساسی قرار سرپرستی 
نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و 
تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمرا به 
این دادگاه ارائه نماید. مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه 

وفق ماده ۱۰ قانون صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید. 
مختار صادقی

 رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی هرمزگان
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              دادنامه 
پرونده کلاسه ۹۹۰۹۹۸۷۶۱۶۴۰۰۰۷۲  شعبه دادگاه اصل ۴۹ قانون اساسی شهرستان بندرعباس تصمیم نهایی شماره ۹۹۰۹۹۷۷۶۱۶۴۰۰۱۳۷    شاکی : ستاد 
اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی  استان تهران -شهرستان تهران - شهر تهران خالد اسلامبولی - کوچه - ۱۷ ستاد - اجرایی - فرمان  حضرت امام 
) ره ( با نمایندگی آقای احسان کشاورز فرزند احمد اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل ۴۹ قانون اساسی   گردشکار بتاریخ دهم آبان ماه نود و 
نه پرونده کلاسه ۹۹۰۹۹۸۷۶۱۶۴۰۰۰۷۲ تحت نظر است دادگاه به تصدی امضا کننده ذیل تشکیل است ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی 
فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره ۱۸۱/۲۶۴۱۵۳/ن - مورخه۹۹/۸/۵گردیده و با توجه به اینکه امکان هرگونه اقدام جهت تعیین تکلیف 
قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گردیده دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت از درگاه احدیت متعال 
در خصوص درخواست ستاد یاد شده به شرح آتی مبادرت به صدور تصمیم  رای می نماید.قرار سرپرستی : در خصوص یک قطعه زمین واقع در شهرستان 

بندرلنگه ، کوی لاری، ضلع شمالی مسجد حیدری کنار حلوافروشی به مساحت تقریبی  ۲۰۰مترمربع که حسب گزارش ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( هرمزگان ملک موصوف 
به عنوان ملک بایر بلاصاحب معرفی و اعلام داشته اند امکان تصرف آن از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو می باشد که حسب نظر کارشناس رسمی دادگستری به شماره 
۱۸۷/۸۲۰ مورخه ۹۹/۶/۳۰که ملک مذکور به صورت غیر محصور و فاقد سابقه ثبتی می باشد  لذا به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک لازم است یک مرجع قانونی 
با تصدی موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی محافظت نموده و مانع تضییع آن شود 
دادگاه با استناد به تبصره های مواد ۱۰ و ۲۰ اصلاحیه آیین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل ۴۹ قانون اساسی قرار سرپرستی نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت 
امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع 
و تعیین قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمرا به این دادگاه ارائه نماید. مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی فرمان 

حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده ۱۰ قانون صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید.  
      مختار صادقی 

رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

              دادنامه 

پرونده کلاسه ۹۹۰۹۹۸۷۶۱۶۴۰۰۰۷۶  شعبه دادگاه اصل ۴۹ قانون اساسی شهرستان بندرعباس تصمیم نهایی شماره ۹۹۰۹۹۷۷۶۱۶۴۰۰۱۳۸    
شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی  استان تهران -شهرستان تهران - شهر تهران خالد اسلامبولی - کوچه - ۱۷ ستاد - 
اجرایی - فرمان  حضرت امام ) ره ( با نمایندگی آقای احسان کشاورز فرزند احمد اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل ۴۹ قانون 
اساسی   گردشکار بتاریخ هشتم آبان ماه نود و نه پرونده کلاسه ۹۹۰۹۹۸۷۶۱۶۴۰۰۰۷۷ تحت نظر است دادگاه به تصدی امضا کننده ذیل 
تشکیل است ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره ۱۸۱/۲۶۴۲۹۰/ن - 
مورخه۹۹/۸/۵گردیده و با توجه به اینکه امکان هرگونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی 
گردیده دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد شده به شرح 

آتی مبادرت به صدور تصمیم  رای می نماید.قرار سرپرستی : در خصوص یک قطعه زمین واقع در شهرستان بندرلنگه  شهر کنگ خیابان بوم مسی ضلع جنوبی عمارت 
گلستان به مساحت تقریبی  ۴۰۰ مترمربع که حسب گزارش ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( هرمزگان ملک موصوف به عنوان ملک بایر بلاصاحب معرفی و 
اعلام داشته اند امکان تصرف آن از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو می باشد که حسب نظر کارشناس رسمی دادگستری به شماره ۱۸۷/۸۲۵ مورخه ۹۹/۶/۳۰که 
ملک مذکور به صورت غیر محصور و فاقد سابقه ثبتی می باشد  لذا به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک لازم است یک مرجع قانونی با تصدی 
موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی محافظت نموده و مانع تضییع 
آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد ۱۰ و ۲۰ اصلاحیه آیین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل ۴۹ قانون اساسی قرار سرپرستی نمایندگی ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان صدور 
رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمرا به این دادگاه ارائه 
نماید. مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده ۱۰ قانون 

صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید. 
مختار صادقی

 رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

              دادنامه 
پرونده کلاسه ۹۹۰۹۹۸۷۶۱۶۴۰۰۰۷۷  شعبه دادگاه اصل ۴۹ قانون اساسی شهرستان بندرعباس تصمیم نهایی شماره    شاکی : ستاد اجرائی فرمان 
حضرت امام )ره( به نشانی  استان تهران -شهرستان تهران - شهر تهران خالد اسلامبولی - کوچه - ۱۷ ستاد - اجرایی - فرمان  حضرت امام 
) ره ( با نمایندگی آقای احسان کشاورز فرزند احمد اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل ۴۹ قانون اساسی   گردشکار بتاریخ هشتم 
آبان ماه نود و نه پرونده کلاسه ۹۹۰۹۹۸۷۶۱۶۴۰۰۰۷۷ تحت نظر است دادگاه به تصدی امضا کننده ذیل تشکیل است ملاحظه می گردد از 
نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره ۱۸۱/۲۶۴۲۸۹/ن - مورخه۹۹/۸/۶گردیده و با توجه به اینکه 
امکان هرگونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گردیده دادگاه با عنایت به جمیع اوراق 
و محتویات پرونده با استعانت از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد شده به شرح آتی مبادرت به صدور تصمیم  رای می 

نماید.قرار سرپرستی : در خصوص یک قطعه زمین به مساحت۲۰۰۰متر مربع  واقع در شهرستان بندرلنگه ، کوی فاطمی قطعه که حسب پاسخ شماره ۱۸۷/۸۲۲ مورخ 
۹۹/۶/۳۰  کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکور به صورت غیر محصور و فاقد سابقه ثبتی می باشد  لذا به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک لازم 
است یک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی 
محافظت نموده و مانع تضییع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد ۱۰ و ۲۰ اصلاحیه آیین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل ۴۹ قانون اساسی 
قرار سرپرستی نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود 
وفق مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات 
خود را مستمرا به این دادگاه ارائه نماید. مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه 

گزارش دادگاه وفق ماده ۱۰ قانون صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید.  
                                                                                                                                 مختار صادقی  
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قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران
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 مریم منصف/ دریا

گروه گزارش // دویســت و یکمین جلسه 
رسمی شــورای اسلامی شهر بندرعباس در 
خصوص بحث ســاماندهی دکه های سطح 

شهر برگزار شد.
به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور 
دریــا؛ هر روزه متقاضیان زیادی به شــهرداری 
مراجعه مــی کنند که درخواســت احداث دکه 
در جاهای مختلف شــهر دارند.باتوجه به اینکه 
مصوبه ای در ســال آخر دوره سوم شورا مبنی 
بر اینکه شهرداری اجازه واگذاری دکه ای جدید 
را نــدارد؛ وجود دارد و البته این مصوبه همچنان 
پابرجاســت ولی هر ازگاهی باز دکه ای جدید 
جایی سبز می شــود.و از طرفی تداخل وظیفه 
 ای هم  بین ســازمان های متولی و واگذار کننده

 دکه ها همچنان دیده می شود چراکه دکه هایی 
که زیرنظر ســازمان فرهنگی ورزشــی هستند 
عمدتا وظیفه ای علاوه  بر آن چیزی که تعریف 
شده اســت انجام می دهند مثلا مقرر بوده است 
که نوشــت افزار و کارت شارژ و آب معدنی به 
فروش برسانند اما اکنون اقدام به فروش سایر اقلام 
نموده اند و مثلا تبدیل به دکه کبابی شــده اند.در 
این خصوص دستوری کاری به شورا ارائه شده 
است که به موجب آن در جلسه کمیسیون مقرر شد 
مجوزی به سازمان فرهنگی و ورزشی شهرداری 
بندرعباس داده شــود که به صورت محدود و با 
استعلام گرفتن از صنف مربوطه، خود دکه داران 
در مزایده شــرکت کنند و برنده شوند و تا پایان 

سال 99قراردادی بسته شوند .از طرفی فرصتی 
یک ماهه به ســازمان داده شده که نیازسنجی و 
طراحی جدید برای دکه هایی که در نقاط مختلف 
شهر که توسعه پیدا کرده است صورت گیرد و یک 
 تبادل متقابل سازمان  فرهنگی ورزشی وحرف 
و مشاغل و فرآورده های کشاورزی به وجود بیاید 
که تکلیف دکه های کبابی، گل فروشــی و ... از 
سازمان فرهنگی منفک شود و زیر نظر سازمان 

میادین و ساماندهی مشاغل برود .
مدیریت و نظارت بر دکه باید دردست 

سازمان حرف و مشاغل باشد
فیصل دانش، ســخنگوی شــورای اســلامی 
 شــهر بندرعبــاس در ایــن جلســه گفــت:

بی عرضگی هایی که دولت و دولت ها داشته اند 
موجب شــده است که مردم مجبور شوند از نظر 
اقتصادی به شــغل های پایین تر روی بیاورند و 
مهاجرت از روستاها به دلیل اینکه امکانات زندگی 
مناسب را برایشان فراهم نکرده ایم، موجب شده 
که به کارهای دستفروشی و کارهای اینچنینی روی 
بیاورند.وی افزود: در شورای دوم به دلیل اینکه 
ســازمان فرهنگی هیچ بودجه ای نداشت در پی 
ایجاد درآمد، دکه هایی با مضمون فرهنگی اجاره 

دادیم.
اما بعد از گذشت سالیان متوجه شدیم که سازمان 
فرهنگی هیچ نظارتی بر این دکه ها ندارد و اکثر 
این دکه ها به بقالی تبدیل شده است و این سازمان 
صنمی با این دکه های فرهنگی ندارد .دانش گفت: 
مدیریت و نظارت بر دکه باید دردســت سازمان 
حرف و مشاغل باشــد و باید برای غنی کردن 
ســازمان فرهنگی از نظر مالی ایــن مبالغ را در 
بودجه در نظر بگیرم.سخنگوی شورای اسلامی 

شهر بندرعباس  ادامه  داد: سازمان فرهنگی بخاطر 
شــخصیت فرهنگی که دارد نباید دستش را به 
سمت دکه داری که درآمدش از فروش بیسکویت 
است، دراز کند.باید کاری اساسی صورت گیرد.

دانش تاکید کرد: مدیریت فعلی سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری  وارث اتفاقات غلط سازمان 
فرهنگی اســت و اینکه درصدد آن است که به 
عنوان یه وارث و یک وفادار شهرداری اتفاقات 

غلط را اصلاح نمایید، جای تقدیر دارد.
در سال ۹۹ هیچ دکه ای بدون مزایده 

واگذار نگردد
اســماعیل بواشه؛ عضو شــورای اسلامی شهر 
بندرعباس در این جلسه گفت: برخی از دکه ها 
از که از قبل از ســال۷۶ بوده اســت حق کسب 
 و پیشه بهشــان تعلق می گرفته پس به راحتی

 نمی توان دکه را از این دکه داران گرفت.وی تاکید 
کرد: مصوب کرده ایم در ســال 99 هیچ دکه ای 

بدون مزایده واگذار نگردد.
مثل قارچ دکه بیرون می آید 

رضا حیدری زاده عضو شــورای اسلامی شهر 
بندرعباس در این جلسه گفت:  با توجه وضعیت 
کرونایی فعلی  باید بسنجیم که تا چه میزان  لطف 
کنیم؟ نگاه باید منطقی باشــد نه احساسی.وی 
افزود: اصل آشــفتگی که در سطح شهر وجود 
دارد از دورن خود شهرداری است، باید بپذیریم 
که اکثر دکه داران در حال تخلف هســتند واگر 
به دنبال اصلاح ساختار هستیم  باید یک متولی 
برای کارهای این چنینی در سیســتم شهرداری 
در نظر گرفته شــود و در حال حاضر چاره ای 
جز همراهی با مردم نداریم.حیدری زاده  گفت: 

قانونی مصوب کرده ایم که دکه ندهید، اما همچنان 
مثل قارچ دکه بیــرون می آید که هیچ کس زیر 
بار نمــی روند و مســوولیتش را بر عهده نمی 
گیرید. وی ادامه داد: اگر نیاز جامعه اســت پس 
باید مجوز بدهیم و  اجازه دهیم با نظارت عالیه 
بر مبنای موقعیت اجتماعی و موقعیت جغرافیایی 
بر اســاس نیازها دکه ها ایجاد شود و بعد روی 
منظر و ســیمای آنها کار کنیم چراکه از قبال هر 
یک از دکه ها ممکن اســت چندین نفر روزگار 
بگذرانند.حیدری زاده  گفت: اگر دکه داری خلاف 
است چرا در بلوار ۲۲بهمن دکه فلافل داده ایم ولی 
آیا برای تخمه فروشی دکه نیاز نداریم؟!وی تاکید 
کرد: در بلوار امام حسین)ع(، بلوار شهید رجایی 
و شهرک پیامبر اعظم بدون مجوز دکه وجود دارد، 
پس  اگر می خواهیم دکه بدهیم برنامه ریزی شده 
بدهیم اگر نمی خواهیم بدهیم به هیچ کس ندهیم.

حیدری زاده  گفت: حالا چون در گذشته مصوب 
شده است که واگذاری دکه ممنوع است که حتما 
مصوبه درســتی نبوده است و باید بر اساس نیاز 

امروز جامعه تصمیم گرفت.
دکه های غیر فرهنگی و نشریاتی به 

سازمان مشاغل واگذار شود
حامد رضوانی، رئیس سازمان فرهنگی، رزشی، 
اجتماعی شــهرداری بندرعباس در این جلسه 
گفت: همه دغدغه این را دارند که مشــکل به 
صورت ریشــه ای حل شــود. وی افزود: اگر 
نتوانیم با این 1۲۸ دکه قرارداد ببندیم شاید این 
تصور به وجود بیاید کــه بدون مجوز هم می 
توان به دکــه داری اقدام نمود بنابراین به دنبال 
اهرم فشاری برای ساماندهی دکه ها و غرفه ها 
واگذار شده هستیم.رضوانی  گفت: ممکن است 
سایر افراد با فرض اینکه نیاز به قرارداد و مجوز 

نیست، خود محور ایجاد دکه کنند.
رئیس ســازمان فرهنگی، ورزشی، اجتماعی 
شهرداری بندرعباس اضافه کرد: تعداد ۷۶باب 
دکه از قبل از ســال ۷۶  وجود داشته است که 
شــاید حق  کسب و پیشــه بگیرند، هنوز هم 
مشخص نسیت که مشمول این قانون می شوند یا 

خیر؟وی افزود: هیچ دکه ای سرقفلی ندادیم  و همه 
اجاره بوده است و تعداد ۳0 دکه در سطح شهر هم  
نشریاتی می باشد.رضوانی در پایان خاطرنشان 
ساخت:  رضایت داریم که دکه های غیر فرهنگی 
و نشریاتی به سازمان مشاغل واگذار شود چراکه 
دستور العمل های قانونی تری برای نظارت بیشتر 
و بهتر در آنجا وجود دارد.گفتنی است؛ با حداکثر 
آرا به شهرداری اجاز داده شود با رعایت بندهای 
قانونی از طریــق برگزاری مزایده عمومی جهت 
واگذاری دکه ها به افراد واجد شرایط با سابقه دکه 
داری واستعلام صنف مربوطه، صرفا برای سال99 

اقدام گردد.
و همچنین مقرر گردید ظرف مدت یک ماه سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری بندرعباس نسبت به 
طراحی و نیازسنجی و ساماندهی دکه های جدید 
و تبادل دکه های غیر مرتبط بافعالیت های سازمان 
فرهنگی و ورزشی با سازمان ساماندهی مشاغل 
شهری و فرآورده های کشاورزی زیر نظر معاونت 

خدمات شهر اقدام نماید.

  در دویست و یکمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر بندرعباس عنوان شد

اصل آشفتگی در سطح شهر
 از دورن خود شهرداری است

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz               @gmail.com2020

این روزها پیام های در خواســت نیاز به گــروه های خونی مختلف در 
صفحات مجازی دست به دست می شود. 

بیماران نیازمند به خون امید خود را به فضای مجازی سپرده اند تا از این طریق 
افراد که شرایط اهدای خون دارند به آنها کمک کنند در بیشتر مواقع کمبود خون 
وجود داشته است  در حال حاضر با وجود کرونا این نیازمندی ها افزایش بیشتری 
یافته و شیوع کرونا سبب شده است  تا بسیاری از افراد از ترس ابتلا به این بیماری 
به مراکز اهدای خون رجوع نکنند که این موضوع به ذخیره ســازی گروه های 
 خونی مختلف تاثیر گذاشــته است هر چند که مراکز انتقال خون ضمن رعایت
 پروتکل های بهداشتی تاکید دارند کرونا یک بیماری تنفسی است و اهدای خون 

خطری را برای افراد اهدا کننده نخواهد داشت  .کرونا ویروس ناشناخته ای است که 
هر روز رفتارهای جدیدی را از خود نمایان می کند و مردم را گمراه کرده است و 
تغییرات این ویروس باعث شده که مردم بسیاری از کارهای غیر ضروری را انجام 
ندهند و یکی از اینکار ها اهدای خون است که افراد از ترس جان خود به این مراکز 
رجوع نمی کنند زیرا بر این باورند که در مراکز انتقال خود خطر ابتلا به این بیماری 
زیاد اســت و اهدای خون ایمنی بدن را کاهش می دهند  اما از آنجایی که مرکز 
انتقال خون یک محیط درمانی نیست و تحت هیچ شرایطی میزبان افراد بیمار نبوده 
است این مرکز سعی می کند با فرهنگسازی سالم ترین افراد جامعه را ترغیب کند 
تا به این مرکز رجوع کنند فرهنگ اهدای خون در جامعه بنیاد شده است و مردم 
آگاه هستند که در صورت ابتلا به هرگونه بیماری حتی بیماری های قابل سرایت 

از طریق خون نباید به مراکز انتقال خون مراجعه کنند. ضمنا برخی داوطلبان اهدای 
خون ممکن است چنانچه شب قبل از اهدای خون استراحت کافی نداشته یا وعده 
غذایی مناسب میل نکرده باشند در اولین تجربه اهدای خون دچار سرگیجه شوند.
 این ضعف موقتی است و در همه اهدا کنندگان نیز اتفاق نمی افتد، با این حال با 
یک سری اقدامات پیشگیرانه می توان از آن جلوگیری کرد. حجم مایع از دست 
رفته در ۲۴ ساعت پس از اهدای خون به بدن باز می گردد و سلول های خونی 
نیز ۳ تا ۴ هفته پس از اهدای خون جایگزین می شوند همچنین میزان آهنی که 
در خون اهدایی نیز موجود است در ۶ تا ۸ هفته پس از اهدای خون کامل در بدن 
جایگزین می شود.خون یکی از موارد مورد نیاز درمان است و نمی توان مانند 
بسیاری از دارو ها از قبیل قرص، شــربت، آمپول و... آن را ذخیره سازی کرد. 

عمر خون بســیار کم است و نمی توان ذخیره کرد برخی از فرآورده هایی مانند 
پلاکت تنها سه روز طول عمر دارد و مراکز اهدای خون نیاز مستمر و روزانه به 
 خون دارند.بیماران کووید 19 اگر بیمارهای زمینه ای نداشته باشند نیاز به خون 
و فرآورده های خونی ندارند اما افرادی که بیماران تالاسمی، بیماران هموفیلی، 
بیماران مبتلا به سرطان و ... همچنان به تزریق خون در جهت حفظ سلامت و 

تکمیل درمان بیماری خود هستند. 
در مراکز انتقال  خون مانند بسیاری از مراکز دیگر پروتکل های بهداشتی رعایت 
می شود همه افراد ماسک می زنند و فاصله گذاری اجتماعی رعایت می شود. 
این مراکز پس از هر بار نوبت کاری ضد عفونی می شود و این باور غلط است 
که این مراکز می توانند انتقال دهنده ویروس باشند با رعایت پروتکل ها و شست 
و شوی مکرر دست و ضد عفونی صندلی انتقال خود می توانیم جان هموطنان 

خود را نجات دهیم.

 با اهدای مستمر خون به دریافت کنندگان کمک کنیم

کارت ماشین کادیلاک مدل ۲00۹ رنگ مشکی به شماره موتور 
۶۹0131۷۲۲ شماره شاسی 1G۶DU۵۷V۵۹0131۷۲۲ به 
شماره پلاک ۵۷3۶۹ به نام علی مظفری کارت ماشین مفقود 

گردیده است و از درجه اعتبار ساقط می باشد
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خبری

 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد  
بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی، آنها را دفن کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گروه گــزارش //مناطق کرانه ای و پســکرانه ای خلیج 
فارس از مناطقی اســت که بارندگــی در آن کم صورت 
می گیرد و مردمان ســاکن در این مناطق در گذشته که 
تکنولوژی شــیرین کردن آب دریا وجود نداشت، تلاش 
می کردند آب های ســطحی را به شیوه های متعدد مهار 

و ذخیره نمایند.
 ایجاد برکه ها از جمله روش های نگهداری آب شــرب 
در فصــول کم بارش بود و تعــداد برکه ها در مناطق گرم 
و خشک با توجه به اقلیم آن مناطق بیشتر بود. بندرخمیر 
از جمله بنادر خلیج فارس اســت کــه مردم آن در دوران 
 تاریخــی از برکــه ها برای تامین آب شــرب اســتفاده 
می کردند. ســاخت یک برکه و سبک معماری آن در شهر 
بندرخمیر و این که این ســازه آبی به چه صورت ساخته 
می شــود، از جمله مباحثی اســت که می بایســت بیشتر 
به آن پرداخته شــود. برکه ها چشــم انداز غالب نواحی 
خلیــج فارس و از جمله بندرخمیر را تشــکیل می دهند. 
اهمیــت آب انبارها در حیات و ســکونت مردم در بنادر 
و جزایــر خلیج فارس زیاد بــوده و در فولکلور مردم از 
شــیوه اســتفاده از آب برکه و رسم و رســومات آن زیاد 
ســخن به میان آمده است. برای نمونه عنوان می کردند که 
اگر یک ســگ داخل برکه بیفتند نمــی تواند آب برکه را 
کامــلا خراب نموده و آب ان را غیر قابل اســتفاده نماید. 
برخی از مولفان کلمه برکــه را از دو جزء بر به معنی بالا 
و کــه به معنی کــوه کوچک می دانند و دلیــل این امر را 
 نیز شــباهت برکه ها به تپه ها و بــر آمدگی های طبیعی 
مــی دانند. اما در مورد معماری برکه ها و شــکل ظاهری 
آن در بندرخمیر بایــد عنوان کرد که این برکه ها همچنین 
که پیش از این نیز عنوان گردید به شــکل مدور و دراز یا 
مستطیل شکل ساخته می شوند. اما طرز ساخت آب انبار 
مدور در بندرخمیر به این صورت اســت که ابتدا گودالی 
به عمق ۱0 متر و پهنــای 4 الی 5 متر حفر می گردد و با 
توجه به توان ســازنده برکه حجم و عمق آن می تواند کم 
و یا زیاد شــود که در ادامه به آن پرداخته می شــود. این 
نوشــتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر 
بندرخمیر و شــهردار پر تلاش و فرهنگ دوست این شهر 
جنــاب آقای مهندس جواد محمودی به رشــته تحریر در 
می آیــد در نظر دارد، به چگونگی ســاخت برکه از نگاه 
معماری در شــهر بندرخمیر پرداخته و نشان دهد که این 
ســازه معماری شکیل به چه صورت ساخته می شده است 

و نقش معماران بندرخمیری در ساخت آن چگونه بود. 
بندر خمیر و شهرســتان بندر خمیر دارای برکه های متعدد 
در مکان های متعدد می باشــد در مجموع عمق و ســطح 
برکه ها بســتگی به توان مالی سازنده آن داشت و معمولا 
در کوه ها یــا جاهای کم رفت و آمد بندرخمیر برکه های 
کوچک تر می ســازند، چون هم تعداد اســتفاده کننده از 

آب برکه ها در آن مکان کم هســت و هــم بردن مصالح 
برای ســاختن برکه مشکل تر می باشــد. در مرحله بعد 
ســاختن برکه بعد از حفر گودی برکــه، داخل این گودال 
را در گذشــته با ساروج و امروز با سیمان فرش می گردد. 
جهت جلوگیری از نفوذ آب به ســوی پایین کف، برکه ها 
را تا ســه بار فــرش می کنند. در مرحله ســوم کف برکه 
مالــه کاری شــده و صاف می گردد. پــس  از این کار با 
استفاده از سنگ و سیمان دیوار برکه ساخته می شود، قطر  
دیــوار برکه در برخی از موارد به یک متر هم می رســد. 
در مرحله بعد دیواره برکه مجددا ملات کاری می شــود. 
 از آن جایی که ســاخت برکه و آبگیری آن هزینه فراوانی
 می بــرد، برای بنای آن از اســتاد بناهــای ماهر محلی 
اســتفاده می شــود. در داخل جداره های برکه هم پلکان 
ســنگی برای تردد در داخل برکه پس از تمام شــدن بنا 
ســاخته می شــود. برخی از صاحب نظران در زمینه برکه 
عنوان می کنند که در این مرحله هنوز نمی شــود، نام برکه 
 را بر روی آن گذاشــت و تا این مرحلــه آب انبار نامیده 
می شود و پس از ساخت سقف گنبدی شکل آن می شود، 
نام برکه بر آن اطلاق گردد)براکوه،۱۳۸۲،ص۱۱۳؛ محمد 
حســن نیا، مشــاهدات میدانی، ۱۳۹۷( البته ممکن است 
برخــی از برکه های بندرخمیر و به ویژه شهرســتان بندر 
خمیر توسط اســتادکاران دیگر شهرهای جنوب ایران هم 
ساخته شده باشد. معماری برکه از ویژگی های خاص خود 
بر خوردار اســت. با وجود این ارتفاع و حجم سقف برکه 
بستگی به حجم و عمق گودال برکه از یکسو و تبحر استاد 
بنای ســقف برکه از سوی دیگر دارد و معمولا شخصی که 
گودال برگه را حفر می کند، ســقف آن را نیز می ســازد 
در ابتــدای کار قراردادی بین اســتاد معمــار و فردی که 
درخواست ساخت برکه را دارد، منعقد می گردد. در گذشته 
گودال برکه را با دســت حفر می کردند، اما در حال حاضر 
برای این کار از لودر استفاده می کنند و خاک حفر برکه را 
در کنار برکه انباشــت می نمایند. در برخی جاها نیز خاک 
را بلافاصله با کمپرسی به مکان دیگر حمل می نمایند. در 
درون ســقف برکه ها هم از معماری خاصی اســتفاده می 
شــود که هر استاد بنایی قادر به آنجام آن نیست. گاها هم 
پیش آمده است که گودال و آبگیری برکه ای در بندرخمیر 
توسط یک معمار صورت گرفته و چند سال بعد سقف برکه 

توسط معمار دیگری ساخته شد. 
مصالح اســتفاده شده  در ســاخت برکه ها متفاوت بوده 
 اســت. در گذشــته برکه ها عموما از ســاروج ســاخته

 می شــد و برخــی از برکه های که در حــال حاضر نیز 
کاربرد دارند، ســاختار ســاروجی دارند اما در چهل سال 
گذشــته تا کنون بیشــتر از ســیمان به جای ساروج در 
 ســاخت دیوار برکه و از گچ برای بنای سقف برکه استفاده 
می گردد. اما شــیوه تهیه ســاروج که پیش از کاربر زیاد 
سیمان از آن در معماری جنوب و شهر و منطقه بندرخمیر 
اســتفاده های زیادی می شــد، به این ترتیب بود که ابتدا 
گوالی به عمق ۷0 ســانتی متر حفر می گردید و ســپس 

 ســی درصد گل رس را با ۷0 درصد کود حیوانی مخلوط 
مــی کردنــد و به مــدت چنــد روز آن را در آب خیس 
می دادنــد تا به حالت خمیر در آیــد. پس از این مرحله 
 گل خمیری را به شــکل خشــت هایی با ابعــاد زیاد در 
می آوردند و آن را در آفتاب قرار می دادند تا خشک شود.
 پس از خشــک شدن، خشــت خام را به گودالی که قبلا 
حفر شــده بود، منتقل مــی کردند و خشــت ها را روی 
هیزم می چیدنــد، آن گاه هیزم را آتــش زده و به دنبال 
آن گودالی را پر از خاک کرده و خشــت را در آن محیط 
گرم دفن می کردند تا پخته شــود، پس از چند روز خشت 
ها را بیرون آورده و آســیاب مــی کردند، حاصل این کار 
 ساروج بود که به عنوان ملاط در آب بندی برکه ها، سدها،

 قلعه ها و پی ساختمان استفاده می شد. برکه ساخته شده 
از ســاروج که قدمت برخی از آن ها به بیش از صد سال 
می رســد در شهرستان بندرخمیر هنوز هم گاها یافت می 
شــود. اما این طرز تهیه ســاروج در حال حاضر به ویژه 
بــه دلیل نیاز به کود حیوانی و نیــروی کار فراوان مقرون 
به صرفه نیست و ســیمان جای ساروج را در بیشتر بناها 
گرفته اســت. ســقف برکه را به دو دلیل عمده می سازند 
که یکــی از آن ها جلوگیری از تبخیر شــدید و دیگری 
خنک نگهداشــتن آب اســت. در برخی از ماه های سال 
 درجــه حــرارت در بندرخمیر به بیــش از 40 درجه نیز
 می رسد که سبب تبخیر آب برکه ها می شود و سقف گچی 

برکه جلوی این تبخیر را مــی گیرد. همچنین  زمان قدیم 
مردم وســایل برودتی چون یخچال و وســایل سرد کننده 
در اختیار نداشــتند و خنکی آب برکه ها در تابســتان به 
کمک مردم می آمد و در زمستان نیز آب برکه ها نسبت به 
هوای بیرون گرم تر بود. طرز ســاختن سقف برکه ها بدین 
گونه اســت که از تقاطع خطوطی که از در مجرای ورودی 
و خروجــی برکه می گذرد، می توان مرکز آن را بدســت 
آورد و با بســتن چندین طناب بــه راحتی مرکز آب انبار 
مشــخص می گردد. طناب دیگری که کار پرگار را انجام 
می دهد به مرکز متصل اســت و نوک آن در دســت استاد 
کار اســت در یک متر و نیم اول بعد از سطح زمین شعاع 
در همه نقاط مساوی است. اما بعد از یک متر و نیم شعاع 
کاهش پیدا کرده و تا ســقف به صفر می رسد که در واقع 
نقطه تلاقی دیواره ها تشــکیل دهنده سقف آب انبار است. 
این مهم به خوبی می رســاند که ساخت یک برکه از ابتدا 
تا انتها در بندرخمیر همانند سایر مناطق جنوبی ایران نیاز 
به معماری خاص دارد و معمــاران بندرحمیری و جنوبی 
ایران چنان تبحری در ســاخت برکه داشتند که برکه های 
 ساخته شــده توسط آن ها یک ســده و گاها بیشتر دوام 
می آورد. معماران ساخت برکه همواره از دستمزد بالاتری 
برخوردار بوده و با توجه به ظرافت کار آن ها، ساخت یک 
برکه زمانبر بوده است که در نوشتار آتی بیشتر به این مهم 

پرداخته می شود.

            معماری برکه در بندرخمیر و چگونگی ساخت آن
                                                           

 M.hassannia gMail.coM@
 دکتر محمد حسن نیا/ دریا
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 برگزاری طرح ملی تلاوت قرآن کریم در قشم
 زهرا غفوری نژاد ســرویس شهرستان //  مدیرکل فرهنگ و 
ارشاقرآن کریم با هدف کشــف و پرورش استعدادهای قرآنی در 
جزیره قشم خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ، علیرضاکمساری 
با بیان این خبر، اظهار کرد: این رویداد قرآنی همزمان با سراســر 
کشور و با حمایت معاونت فرهنگی اجتماعی و گردشگری سازمان 
منطقه آزاد قشم و همراهی مرکز قرآن کریم آستان قدس رضوی 
و معاونت قرآن و عترت و موسســه فرهنگــی و قرآن و عترت 
فاطمه الزهرا )س( قشم برگزار می شود.وی ادامه داد: نهمین دوره 
 این رویداد فرهنگی - قرآنی در دو مقطع پســران ۸ تا ۱4 سال

 و دختران ۱0 تا ۱5 سال و با هدف کشف و پرورش استعدادهای 
قرانی در سطح جزیره قشم اجرا خواهد شد.مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی منطقه آزاد قشم افزود: متقاضیان و علاقه مندان می توانند 
از طریق آدرس www.MelitelAvAt.iR برای ثبت نام جهت ثبت 
نام و شرکت در این رویداد اقدام نمایند.به گفته کمساری؛ متقاضیان 
پس از ثبت نام و با همکاری موسسه فاطمه الزهرا )س(، دوره های 
 شناسایی استعدادهای قرآنی و دوره مقدماتی را  طی دو ماه به اتمام 
می ر سانند و بعد از قبولی در آزمون، وارد ترم های بعدی می شوند.
وی تصریح کرد: طبق پیش بینی صورت گرفته این برنامه در طول 
دو سال ادامه می یابد و برگزیدگان و استعدادها ی قرآنی به اساتید 
کشــوری معرفی شده .گفتنی است، با توجه به شرایط ویژه ایجاد 
شده در اثر شیوع ویروس کرونا؛ کلاس های این رویداد به صورت 

مجازی و از طریق وبینار برگزار خواهد شد.

پیش بینی برداشت ۱۰ هزارتنی خرمای پیارم  
 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان // مدیر امور باغبانی 
سازمان جهادکشاورزی هرمزگان گفت : پیش بینی می شود بیش 
از ده هزار تن خرمای پیارم از نخلســتان های اســتان هرمزگان 
برداشت شود. به گزارش خبرنگار دریا ، مدیر امور باغبانی سازمان 
جهادکشاورزی هرمزگان پیش بینی کرد تا پایان فصل برداشت بیش 
از ده هزار تن خرمای پیارم برداشت شود که پنج درصد بیشتر از 
پارسال است.مسعود گرگیج با اشاره به اینکه در هرمزگان 55 نوع 
خرما تولید می شــود که ۲0 رقم آن تجاری است، افزود: تغذیه و 
اصلاح باغ ها و کنترل آفات و بیماری ها از جمله علت های افزایش 
تولید محصول امسال است.وی با بیان اینکه برداشت خرمای پیِارُم 
از دو هزار و ۳00 هکتار نخلســتان های شهرستان حاجی آباد تا 
اواخر آذرماه ادامه دارد. گفت: 60 درصد محصول برداشت شده به 
کشور های اروپایی، آمریکا، آسیای میانه، استرالیا و کانادا فرستاده 
می شود.به گفته این مسوول، خرمای پیارم به علت خشک و قابل 
نگهداری در مدت طولانی طرفداران زیادی دارد.گفتنی اســت؛ 
شهرســتان حاجی آباد به علت داشتن آب و هوای گرم و خشک 
مهمترین منطقه کشت پیارم در کشور است،مناطق تزرج، شهدادی و 
بخش مرکزی از مهمترین مناطق کشت خرمای پیارم در شهرستان 

حاجی آباد است.

آگهی حصر وراثت   
آقای ابراهیم غریب زاده فرزند تاج محمد به شماره ملی ۸۰۷ ۷۰۶ ۸۶۹ ۵ شرح دادخواست به کلاسه ۸۰ /۹۹ سردشت از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که پدرش مرحوم تاج محمد غریب زاده فرزند در محمد به شماره ملی ۷۱۵ ۷۰۴ ۸۶۹ ۵ متولد ۱ /۷/ ۱۳۰۹ 

که در تاریخ ۱۱/ ۸/ ۱۳۹۱ که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به۱- ابراهیم غریب زاده 
فرزند تاج محمد به شماره ملی ۸۰۷ ۷۰۶ ۸۶۹ ۵ ۲-مراد غریب زاده فرزند تاج محمد به شماره ملی ۹۰۱ ۷۰۴ ۸۶۹ ۵  ۳-عباس غریب زاده فرزند 
تاج محمد به شماره ملی ۸۸۱ ۷۰۴ ۸۶۹ ۵  ۴-محمد غریب زاده فرزند تاج محمد به شماره ملی ۸۹۸ ۷۰۴ ۸۶۹ ۵  ۵-گلچهره غریب زاده فرزند 
تاج محمد به شماره ملی ۸۲۳ ۷۰۶ ۸۶۹ ۵  ۶-زینب غریب زاده فرزند تاج محمد به شماره ملی ۸۷۱ ۷۰۴ ۸۶۹ ۵ اینک با انجام تشریفات مقدماتی 

درخواست مزبور را دریک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم 
دارد و الا گواهی صادر خواهد شد.

مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد
 محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

  
آگهی حصر وراثت 

خانم زینب دوشنبه پور فرزند دادعلی به شماره ملی  ۲۲۱ ۲۲۷ ۴۲۰ ۳ شرح دادخواست به کلاسه ۱۶/ ۹۹ سردشت از این شورا درخواست گواهی حصر 
وراثت نمونه و چنین توضیح داده که  پدرش مرحوم دادعلی دوشنبه پور فرزند حمزه بشماره ملی ۱۲۲ ۷۹۳ ۸۶۹ ۵ متولد ۱ /۳/ ۱۳۱۲که در تاریخ ۱۸/ ۲/ 
۱۳۹۱ که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن منحصر است به۱- زینب  دوشنبه پور فرزند داد علی بشماره ملی ۲۲۱ 

۲۲۷ ۴۲۰ ۳  ۲-خیری دوشنبه پور فرزند دادعلی به شماره ملی  ۷۵۱ ۸۲۵ ۸۶۹ ۵  ۳-سکینه دوشنبه پور فرزند دادعلی به شماره ملی ۱۴۹ ۷۹۳ ۸۶۹ 
۵  ۴-علی دوشنبه پور فرزند دادعلی به شماره ملی ۲۴۲ ۹۷۹ ۸۶۹ ۵  ۵-حسین دوشنبه پور فرزند دادعلی به شماره ملی ۷۶۸ ۸۲۵ ۸۶۹ ۵  ۶-فاطمه 
علی زاده فرزند شیرو به شماره ملی  ۴۳۹ ۸۲۳ ۸۶۹ ۵ اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را دریک نوبت به مدت یک ماه آگهی می 
نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد

مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد
 سعید  اطمینانی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

  
                                                                                                                         آگهی حصر وراثت 

خانم فاطمه نقیب زاده فرزند حسین بشماره ملی ۹۳۱ ۹۴۰ ۸۶۹ ۵ شرح دادخواست به کلاسه ۷۹ /۹۹ سردشت از این شورا درخواست گواهی حصر 
وراثت نموده و چنین توضیح داده که پدرش مرحوم حسین نقیب زاده فرزند نقیب به شماره ملی ۱۹ ۴۳۰ ۹۹ ۵۸۶ متولد ۱ /۱۰/  ۱۳۱۵ که در تاریخ ۶/ 
۱۰ /۱۳۸۸ که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به۱- فاطمه نقیب زاده فرزند حسین به شماره 

ملی  ۹۳۱ ۹۴۰ ۸۶۹ ۵ ۲-لیلا نقیب زاده فرزند حسین بشماره ملی  ۵۲۸ ۹۷۹ ۸۶۹ ۵ ۳-سنگین نقیب زاده فرزند حسین به شماره ملی  ۹۵۸ ۹۴۰ ۸۶۹ 
۵ ۴-حسن نقیب زاده فرزند حسین به شماره ملی  ۹۴۱ ۹۴۰ ۸۶۹ ۵  ۵-قاسم نقیب زاده فرزند حسین بشماره ملی  ۶۵۸ ۱۸ ۶۰۰ ۳۴  ۶-محمد نقیب 
زاده فرزند حسین به شماره ملی ۸۵۱ ۷ ۶۰۰۰ ۵۸ اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را دریک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید 

تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

 محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

                                             آگهی مزایده نوبت اول 
 اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس به موضوع پرونده های اجرائی ۱۶۳ ۹۰۰ ۹ -محکوم علیه ۱- رویین بنا به نشانی 
استان تهران -شهرستان تهران- شهر تهران- اتوبان صدر شرقی- خروجی دیباجی- خیابان منظریه -خیابان  قیطریه جنوبی- بن 
بست امین- پلاک ۸۱  ۲- آقای محمدحسن قدس فرزند علی نقی به نشانی استان تهران- شهرستان تهران- تهران محکوم به 
پرداخت مطالبات در حق محکوم له آقای صادق جعفری فرزند محمد به نشانی استان هرمزگان گردیده است که دو دستگاه 
کانکس ۴ متری اداری هر یک به مبلغ ۰۰۰/ ۰۰۰ /۶۰ ریال جمعا ۰۰۰/ ۰۰۰/ ۱۲۰ ریال و ســه دستگاه کولر گازی پنجره ای 
کارکرده هر کدام به مبلغ ۰۰۰ /۰۰۰ ۱۹ ریال جمعا ۰۰۰/ ۰۰۰/ ۵۷ ریال در شرکت که جمعاً همه اموال به مبلغ ۰۰۰ /۰۰۰/ ۱۷۷ 
ریال ارزیابی و کارشناسی شده است و با شرایط زیر از طریق مزایده کتبی به فروش می رسد ۱- فروش نقدی است  حداکثر 

مهلت پرداخت بها ءیک ماه می باشد. ۲- کلیه هزینه های  مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است ۳- پیشنهاددهنگان باید قبل از 
انجام  مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام ۱۰% مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدی بحساب شماره ۲۱۷۱۲۹۵۴۰۹۰۰۸ نزد بانک ملی 
شعبه دادگستری  تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . ۴-. اجرای احکام دررد یا قبول پیشنهادات مختار است ۵- مزایده در ساعت  ۱۱ ظهر روز 
چهارشنبه مورخ ۱۳۹۹/۹/۵ بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید ۶-  در صورتیکه برنده تا یک ماه از جلسه 
مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بهاء مورد مزایده  خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود  خواهد بود که 
بدوا از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعیین کسر قیمت وخسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به  

اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس به آدرس چهارراه رفاه مجتمع شهیدبهشتی طبقه همکف واحد اجرای احکام مدنی مراجعه نمایند.

دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان بندرعباس
 ) در سازمان کار و امور اجتماعی (- پرویزروح الامینی

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

زهرا غفوری سرویس شهرســتان// رییس هیات 
مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم گفت: 
برنامه جامع ساماندهی تابلوهای تبلیغاتی اصناف با 
هدف حذف نازیبایی های بصری سطح شهر قشم، 
درگهان و محورهای مواصلاتی جزیره قشم تهیه و 

تدوین می شود.
به گزارش خبرنگار دریا، حمیدرضا مومنی در جلســه 
کارگروه تابلوهای اصناف که با حضور تعدادی از مدیران 
این ســازمان برگزار شــد، اظهار کرد: برای ساماندهی 
تابلوهای تبلیغاتی سطح شهر قشم با هدف یکپارچگی، 
زیباســازی، بهســازی نمای بصری شهری و مشخص 

شــدن تابلوهای مجاز از غیرمجاز باید با برنامه ریزی 
اقدام کرد.وی ادامه داد: تبلیغات مربوط به فعالیت های 
مختلف اقتصادی و اصناف در ســطح شــهر، تبلیغات 
واحدهای صنفی درون مجتمــع های تجاری، هتل ها، 
محورهــای مواصلاتی بخش هــای مختلف جزیره و 
سایت های گردشگری مهمترین فضاهای تبلیغاتی هستند 
که با تهیه و تدوین طرحی جامع ســاماندهی خواهند 
شد.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم تاکید کرد: برای 
تدوین دستورالعمل و آیین نامه ساماندهی فضای تبلیغاتی 
باید با هماهنگی دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان، 
نیروهای پلیس اماکن، شهرداری و با مشورت نمایندگان 

فعالین اقتصادی و اصناف اقدام کرد تا با کمترین هزینه و 
جلوگیری از موازی کاری، زیباسازی سیما و منظر شهری 
اجرا شود.مومنی در پایان خاطرنشان کرد: پس از تدوین 
و ابــلاغ آیین نامه مربوط به این حوزه، تمامی مالکان و 
مستاجران، مدیران مجتمع ها و مراکز تجاری و خدماتی، 
وکلا، پزشکان، صاحبان مشاغل و صنوف مختلف باید 

نسبت به ساماندهی تابلو فعالیت خود اقدام کنند.
براساس این گزارش در ادامه تعدادی از مدیران سازمان 
منطقه آزاد قشم که در این جلسه حضور داشتند به بیان 
نقطه نظرات و پیشــنهادات خود جهت حذف تابلوهای 
تبلیغاتی غیرمجاز و استانداردســازی تابلوهای مربوط 
به اصناف پرداختند.گفتنی است، در راستای صیانت از 
حقوق شهروندی و حذف نازیبایی های بصری و با هدف 
زیباسازی سیما و منظر شهری طرح ساماندهی تابلوهای 

تبلیغاتی اصناف شهر قشم اجرایی خواهد شد.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم مطرح کرد 
 تهیه برنامه جامع ساماندهی تبلیغاتی اصناف قشم

کارت خودرو و برگ سبز ال نود پلاس مدل 13۹۶ با پلاک ۸۸1ج۹۵ شماره موتور 
NAALSRBYWHA۶0۲141 10001۷۸۲۷ شماره شاسیRR0۸۷۲0۲

 بنام خانم افسانه نجم الدینی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد
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جنوب کشور

طالع بینی
فروردین : 

اجازه ندهید روزمرگی های زندگی شما را از 
رسیدگی به خودتان غافل کند. پولی که برای 
خرید کالای مهمی نیاز دارید امروز به دست تان 
می رسد. امروز دنیا را به رنگ عشق و محبت می بینید و احساس 
می کنید که از همیشه عاشق تر شــده اید، این احساس را مغتنم 
بدانید و روزی عاشقانه و سرشار از محبت را در کنار همسر یا 

عشق زندگی تان تجربه کنید.
اردیبهشت :      

امــروز فرد بســیار بانفوذی کــه ارتباطات 
گسترده ای دارد با شما آشنا خواهد شد، این 
آشنایی را به فال نیک بگیرید و در آینده برای 
حل مشکلات روی آشنایی با این فرد حساب باز کنید. به لحاظ 
مالی روز بســیار خوبی را در پیش رو دارید و اگر حواس تان را 
حسابی جمع کنید، در معامله ها پول خوبی به جیب می زنید، از 
این وضعیت درس بگیرید و در آینده زمینه افزایش درآمد و سود 
را فراهم نمایید. به توقع های بیجای اعضای خانواده پاسخ منفی 
بدهید و کمی به فکر خودتان باشید. امروز احساس خواهید کرد 
که بیشتر از همیشه عاشق همسر یا عشق زندگی تان شده اید. به 
لحاظ کاری روز خوبی را در پیش دارید و با مشــکلی مواجه 
نخواهید شــد. از فرصتی که برای استراحت در اختیارتان قرار 

گرفته، نهایت استفاده را ببرید.
 خرداد :

روحیه تان را از دســت داده اید و مانند گذشته 
انرژی و نشاط ندارید، اما جایی برای نگرانی 
وجود ندارد چرا که خستگی بیش ازحد کار شما 
را به اینجا کشانده است و برای بهبود این روحیه، امروز قدری به 
خودتان استراحت دهید و خستگی و کسالت را از تن خود دور 
نمایید. روز خوبی برای خرید انتخاب کرده اید و خرید کالایی که 
به فکر آن هستید را امروز قطعی کنید. فرصت مناسبی پیدا می کنید 
تا در کنار اعضای خانواده خوش بگذرانید. احتمال زیادی وجود 
دارد که گرفتار عشقی ناگهانی و غیرمنتظره شوید. کار های امروز 

راحت تر از چیزی که انتظار دارید انجام می شود.
 تیر :

انسان سخاوتمندی هستید و دستی گشاده دارید، 
این روحیه شما را به انسان محبوب و مردم داری 
در میان اعضای خانواده و اطرافیان تبدیل کرده 
اســت. در نتیجه گشاده دستی را ادامه دهید و تا می توانید دست 
اطرافیان را بگیرید. قصد خرید طلا و جواهر یا کالای گران قیمتی 
را دارید، اما برای خرید شک کرده اید و نگران هستید که از این 
خرید ضرر کنید. هیچ جایی برای نگرانی وجود ندارد و امروز 
باخیال جمع خریدی که مد نظرتان است را انجام دهید و مطمئن 
باشید از این خرید، سود خوبی عاید شما خواهد شد. از کسی 

کینه به دل نگیرید و محبت را سرلوحه زندگی تان قرار دهید.
    مرداد :

غمگین و ناراحت هستید و حوصله کار کردن 
ندارید، اما نگذارید روزتان با کسالت و خستگی 
به پایان برســد و با انجام کار هایی که به آن ها 
علاقه دارید، انرژی لازم را برای ادامه روز پیدا کنید و غم و غصه 
را کنار بگذارید. ولخرجی و خرید های غیرضروری را به پایان 

برسانید و صرفه جویی درپیش بگیرید. 
   شهریور :

اوقات فراغت زیــادی دارید و امروز فرصتی 
برای استراحت پیدا می کنید. بدهی عقب مانده ای 
دارید و قبل از اینکه این بدهی برای تان دردسر 
درست کند، فکری به حال پرداخت آن بردارید. از علاقه خود به 
کسب علم و دانش، نهایت استفاده را ببرید. دیدگاه خود نسبت به 
همسر یا عشق زندگی تان را تغییر دهید و به ایشان سخت نگیرید. 

تا جایی که می توانید روزی بدون حاشیه را در پیش بگیرید.
     مهر :

با انجام کار های هیجان انگیز و مسرت بخش، 
فکر های ناراحت کننده را از سرتان بیرون کنید. 
پیشنهادی که یکی از دوســتان برای افزایش 
درآمد با شــما در میان گذاشته را اجرا کنید و به سود سرشاری 
برســید. مهمانی بزرگی در پیش دارید و دوستان و آشنایان را 
دعوت کرده اید، برای مهمان ها سنگ تمام بگذارید و کاری کنید تا 

خاطره های خوش آن در ذهن مهمان ها ماندگار شود. 
   آبان :

اهل ورزش و تحرک نیســتید و این وضعیت 
سلامت شــما را به خطر انداخته است، قبل از 
اینکه کم تحرکی برای شما دردسر درست کند، از 
امروز فرصتی را برای ورزش کنار بگذارید و اجازه ندهید کسالت 

و بیماری، سلامت وجود نازنین تان را به خطر بیاندازد. 
   آذر :

اعضای خانواده امروز ساز مخالف می زنند و 
اعصاب تان را به هم می ریزند. کنترل اعصاب 
خــود را در اختیــار بگیرید و بــا چیز های 
پیش پا افتــاده از کوره در نروید. خریــد ضروری برای منزل یا 
محل کار باید انجام دهید و این خرید وضعیت مالی تان را ضعیف 
خواهد کرد، اما جایی برای نگرانی وجود ندارد چرا که در آینده 

پول قابل ملاحظه ای به دست تان می رسد. 
   دی :

برای کاهش نگرانی و اضطــراب به انجام 
کار های خلاقانه مشغول شوید. به لحاظ مالی 
روز بسیار خوبی را آغاز کرده اید، این فرصت 
را از دست ندهید و اگر قصد سرمایه گذاری دارید، پول خود را 
در بازار املاک و مستغلات سرمایه گذاری کنید و مطمئن باشید 

سود سرشاری از این کار نصیب شما خواهد شد. 

    بهمن :
زحمت هایی که در گذشته کشیده اید امروز به 
بار می نشــیند. امروز فردی که علاقه خاصی 
به شما دارد پیشنهادی را برای افزایش درآمد 
مطرح می کند، این پیشــنهاد را به فال نیک بگیرید و مطمئن 
باشــید که اجرای آن، شرایط مالی شــما را بهبود می دهد. 
توانایی های خودتان را باور کنید و لحظه ای دســت از کار و 

تلاش نکشید. 

اسفند :  
انسان لج بازی هســتید و می خواهید همیشه 
حرف خود را به کرسی بنشانید، با این روحیه 
دوستان صمیمی خود را از دست خواهید داد. کار مهمی در 
پیش دارید، اما این کار به پول زیادی نیاز دارد و قادر به تامین 
سرمایه نخواهید بود. خودتان را بیش از حد وقف پاسخگویی به 
نیاز های اطرافیان نکنید. همسر یا عشق زندگی تان امروز شما 

را غرق در محبت و مهربانی می کند. 

حســن سیلاوی ســرویس اســتان ها //استاندار 
خوزســتان از ابلاغ مجوز واردات کالای ملوانی به 

بندر خرمشهر خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ غلامرضا شــریعتی اظهار 
کرد: با پیگیری هایی که در شــش ماه گذشته تاکنون 

انجام شده، خوشــبختانه توانستیم از وزارت کشور و 
ســتاد مبارزه با قاچاق کالا، مجوز کالای ملوانی را 
برای بندر خرمشــهر بگیریم. وی با بیــان اینکه این 
مهم ابلاغ شــده است، افزود: از امروز می توانیم شاهد 
ورود کالای ملوانی در بندر خرمشــهر باشیم. در این 

خصوص با تشــکیل بازاری برای کالاهای ملوانی و 
ته لنجی، شاهد ایجاد فرصت های شغلی جدید در این 

شهرستان خواهیم بود.
استاندار خوزســتان با اشــاره به اینکه خرمشهر از 
دیربــاز مرکز تجــارت ایران بوده اســت، بیان کرد: 

راه اندازی بازار کالای ملوانی و ته لنجی سبب توسعه 
و رونق بخشی به وضعیت تجاری و اشتغال خرمشهر 

خواهد شد.
وی با اشاره به فعالیت دیگر بنادر خوزستان تصریح 
کــرد: وضعیت بنــادر هندیجان و شــادگان نیز در 
خصوص ورود کالای ملوانی و ته لنجی تقریبا عادی 
اســت و این رویه در حال انجام است البته در دیگر 
بنادر اســتان نیز پیش از این مجوز کالای ملوانی و 
ته لنجی داده شــده بود و بندر خرمشهر نیز از امروز 
همچون دیگر بنادر اســتان خوزســتان از این مزیت 

بهره مند شد.

  استاندار خوزستان خبر داد

ابلاغ مجوز واردات کالای ملوانی به بندر خرمشهر
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حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // رییس سازمان 
جهادکشاورزی خوزستان گفت: صنایع جانبی، تبدیلی 
و فناوری حلقه مفقوده کشاورزی در استان خوزستان 

است. 
بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛  خدارحم امیــری زاده در 
نشست بررســی مسایل و مشکلات کشــاورزان آبادان 
در فرمانداری این شهرســتان بیان کرد: متاســفانه نبود 
صنایع تبدیلی محصولات کشاورزی در خوزستان باعث 
خام فروشــی و ضرر و زیان کشاورزان شده و به عبارت 
دیگر این حلقه مفقوده تکمیل کننده تولیدات کشــاورزی 
اســت.وی شــمار کارگاه هــای تولیدی و بســته بندی 
محصولات کشــاورزی را در خوزستان ۶0 کارگاه بیان 
کرد و گفت: وجود این کارگاه ها نخلستان های خوزستان 
را ســرپا نگه داشــته و باعث امیدواری کشاورزان شده 
اســت.امیری زاده افزود: درخت نخل و خرما مشــتقات 
زیادی دارد و صفر تا 100 آن قابل استفاده است و برای 
دمیدن جان تازه به محصولات و تولید مشتقات، احتیاج 
به صنایع تبدیلی مدرن و با تکنولوژی روز دنیا هستیم تا 
به محصولات کشــاورزی جان تازه ای بخشیده شود.وی 
گفت: در استان خوزستان بیش از ۵00 هزار هکتار شبکه 
آبیاری زهکشی دارد و این شبکه در حال فرسودگی است 
این درحالی اســت که معاونت بهره برداری و نگهداری و 
حفاظت از شــبکه آب وجود ندارد.وی به اجرای 1۲۴ 
کیلومتر لایروبی انهار کشاورزی آبادان اشاره کرد و بیان 
کرد: 9۶ دســتگاه موتور پمپ بــرای آبیاری زمین های 

کشاورزی بهره برداران خریداری شده است. 
رییس سازمان جهاد کشاورزی خوزستان به طرح توسعه 
نخیلات اشاره کرد و گفت: در بحث توسعه نخیلات یک 
طرح پنج ســاله در افق 1۴0۴ پیش بینی شــده که سطح 
نخلستان های خوزســتان از ۴1 هزار هکتار به ۵۶ هزار 
هکتار برســد.یکی از نمایندگان مردم آبادان در مجلس 
شــورای اسلامی نیز در این نشســت با قرائت نامه یکی 
از کشاورزان آبادانی گفت: در این نامه آمده که ۳0 سال 
است که مســوولان کمر همت را برای نابودی کشاورزی 
این شــهر بسته اند.ســیدمجتی محفوظی تخصیص نیافتن 
تسهیلات بانکی به کشاورزان منطقه را از دغدغه های این 
قشــر زحمت کش بیان کرد و افزود: متاسفانه زمین های 
کشــاورزی بین بخــش اروندکنار و چوئبــده آبادان به 
اشــخاص نامعلوم و غیربومی واگذار شــده این درحالی 
اســت که این زمین ها صاحــب و مالک دارند.وی گفت: 

طبق قانون زمین های واگذار شــده اگر پس از سه سال 
احیا نشد باید مسترد شود ولی متاسفانه تاکنون هیچ کدام 

احیا نشده است.
جلیل مختــار دیگر نماینده آبادان در مجلس شــورای 
اســلامی نیز با انتقاد از تاخیــر در خرید تضمینی خرما 
از کشــاورزان آبادان گفت: طبق قانــون خرید تضمینی 
محصولات کشــاورزی جزو تکالیف و وظایف سازمان 
جهاد کشــاورزی است اما متاســفانه  به دلیل کوتاهی و 
تاخیر در خرید ، تنها ۸00 تن خرما توســط ســازمان 
تعاونی روســتایی  و ۲1 هزار تن خرما توســط دلالان 
خریداری شــده است.وی جبران خســارت کشاورزان 
را خواســتار شــد و افزود: تفاوت قیمت تضمینی خرید 
خرما که ۷۷ هزار ریال بود باید به کشــاورزان پرداخت 
شود.ســیدمحمد مولوی دیگر نماینده مردم آبادان در این 
نشست لایروبی 1۴0 کیلومتر نهرهای آبادان را خواستار 
شــد و گفت: لایروبی نهرها انها برای آبیاری نخلســتان 
های شهرستان آبادان باید به یک مصوبه تبدیل شود تا به 

صورت کامل اجرایی شود.
امام جمعه آبادان نیز در این نشســت به طرح ۵۵0 هزار 
هکتار کشــاورزی رهبر معظم انقلاب اشاره کرد و گفت: 
این طرح در مناطق دیگر خوزســتان پیشــرفت  خوبی 
داشته اما آبادان که بین دو نهر قرار دارد و می توان بهترین 
محصولات را تولید کرد متاسفانه وارث برخی برنامه های 
به جا مانده از دوران های گذشــته اســت کــه مردم ما 
ضربه آن را می خورند.حجت الاســلام علی ابراهیمی پور 
افزود: کشــاورزان روستای شلحه که محصولات تولیدی 
این روســتا زمانی به کشورهای حاشــیه خلیج فارس 
صادر می شــد الان به دلیل مســایل امنیتــی نمی توانند 
 بــه زمین های خود وارد شــوند.وی ادامه داد: مردم این 
شهرستان از مجموعه مدیران و نمایندگان مردم در مجلس 
شورای اسلامی انتظار دارند که مسایل و مشکلات مربوط 
به کشــاورزی را برطرف کنند.معاون استاندار و فرماندار 
ویژه آبادان نیز در این نشست از نبود مجوز آب کشاورزی 
در این شهرستان انتقاد کرد و گفت: کشاورزی آبادان باید 
از این وضعیت خارج شــود؛ این چه سیاستی است که به 
رغم داشتن ۲ رودخانه پر آب مجوز برای آبیاری نخیلات 

و سایر محصولات کشاورزی صادر نمی شود؟ 
ســیدزین العابدین موسوی افزود: باید یک تصمیم گیری 
اساســی در خصوص برطرف شدن مشکلات کشاورزان 

آبادان گرفته شود

 صنایع تبدیلی محصولات کشاورزی 
حلقه مفقوده در خوزستان

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // رئیس 
با  ســتاد کرونای شهرســتان رفسنجان 
در  کرونایی  های جدید  محدودیت  تشریح 
این شهرســتان، گفت: با توجه به شرایط 
اضطراری و عواقب ناشــی از عدم رعایت 
پروتکل های بهداشــتی مقابله با ویروس 
کرونا و وخامت اوضاع شهرستان رفسنجان، 
ستاد کرونای شهرستان تصمیمات جدیدی 

را اتخاذ کرد.
 به گزارش خبرنــگار دریا ؛ مجید فصیحی 
هرندی 1۸ آبان ماه در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: فعالیت گروه های شغلی ۲، ۳، ۴ تا ۳0 
آبان تعطیل بوده، همچنین فعالیت کلیه مراکز 
پلیس +10، پیشــخوان دولت، دفترخدمات 
قضایی و مراکز شــماره گذاری خودرو ها به 

مدت یک هفته تعطیل خواهند بود.
وی ادامه داد: مســیرهای منتهــی به میدان 
شهدا، خیابان مدرس، میدان سردارسلیمانی، 
ابراهیم، خیابان انقلاب،  خیابان شهدا، میدان 
میدان انقلاب، خیابان شــریعتی غربی، میدان 
میدان بســیج در طول  شــهیدمیرافضلی و 
روز به مدت ۳ ســاعت ۸ الــی 11صبح و 
1۶ الی۲0عصر بــا همکاری نیروی انتظامی 
مسدود می شود.فرماندار رفسنجان از تعطیلی 
سیستم حمل و نقل اتوبوسرانی شهرستان از 
تاریخ 19 آبان تا اطــلاع ثانوی خبر داد و 
گفت: شــهرداری رفســنجان تا پایان هفته 
برخی خدمــات مانند صدور و تمدید پروانه 
ساختمان، استعلام دفترخانه ها، اخذپایان کار 

و... جهت کاهش ارباب رجوع ارائه نداده و 
آن را به هفته آینده موکول نمایند.

فصیحــی هرندی بــا بیان اینکه بر اســاس 
مصوبات اســتانی، از بیســتم آبان ماه بانک 
ها به مدت یک هفته تعطیل و ارائه خدمات 
به صورت الکترونیکی خواهــد بود، افزود: 
از تاریــخ ۲0 آبانمــاه به مــدت یک هفته 
پذیرش حضوری اربــاب رجوع در ادارات 
سازمانهای دولتی ممنوع بوده و ارائه خدمت 
به صورت تلفنی و کتبی انجام خواهد شــد. 
البته این بند شــامل ادارت قضایی، نظامی، 
امنیتی، درمانی و امدادی نمی شــود.رئیس 
کرونای شهرســتان رفسنجان تصریح  ستاد 
کرد: از روز شــنبه ۲۴ آبان به مدت یک ماه 
رفت و آمد خودروهای شخصی به استثنای 
مواردی که ستاد ملی کرونا تعیین می کند از 
 ســاعت 9 شب تا ۴ صبح در مرکز استان ها 
و شهرســتان هــای بالای ۲00 هــزار نفر 
جمعیت ممنوع خواهد بود.فرماندار رفسنجان 
خاطرنشــان کرد: فروشــگاه هــای بزرگ 
موادغذایی و میوه فروشی های در صورتی که 
پروتکل ها را رعایت نکنند و ازدحام جمعیت 
داشته باشــند و تذکر اولیه به آنان داده شده 

باشد، بلافاصله پلمپ خواهند شد.
فصیحی هرندی افزود: اســتفاده از ماســک 
در نانوایی )بجز شــاطر( برای سایر پرسنل 
نانوایی و مشتریان الزامی است و نانوایی ها 
باید موادضدعفونی کننده در اختیار مشتریان 

قرار دهند.

اعمال محدودیت های ترددی در رفسنجان
رئیس پژوهشکده آبزی پروری آب های جنوب کشور خبر داد 

تکثیر ماهی »سی باس« در خوزستان
//رئیس  ها  اســتان  ســرویس  ســیلاوی  حسن 
با  کشور  جنوب  آب های  آبزی پروری  پژوهشــکده 
اشــاره به تلاش برای مولدسازی ماهی سی باس در 
خوزستان، گفت: این گونه، وارداتی صرف است و در 
خصوص آن وابستگی زیادی به خارج از کشور داریم 
بنابراین حدود سه سال اســت که در پژوهشکده، 
پروژه مولدسازی ماهی ســی باس را کلید زده ایم 
و امیدواریم ســال آینده موفق به تکثیر این ماهی 

شویم. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر حســین هوشــمند 
در مراســم روز مزرعه، طرح ترویجی ایجاد مزرعه 
الگویی پرورش ماهی ســی باس دریایی آسیایی که 
در مــزارع پرورش میگو منطقه چوِئبده آبادان برگزار 
شد، اظهار کرد: پژوهشکده آبزی پروری به عنوان یک 
مرکز پژوهشــی و تحقیقاتی در خوزستان در راستای 
منویات مقام معظم رهبری در خصوص ســال جهش 
تولید، از ابتدای سال برنامه ریزی ویژه ای در خصوص 
اجرای پروژه های پژوهشــی به منظور افزایش تولید 

انجام داده است.
به گزارش ایســنا، وی افزود: امســال با حمایت های 
انجام شــده طرح هایــی در زمینه بازســازی آبزیان 
انجام شده اســت و طرح پرورش ماهیان گرمابی را 
در دســت اجرا داریم. این پژوهکشده با 1۳ محقق، 
دانســته های علمی خود را در قالب طرح هایی اجرا 
می کننــد که یکی از طرح هایی کــه به صورت جدی 
پیگیری می شــود طرح پرورش ماهی ســی باس در 

مزارع چوئبده بوده است.
هوشمند در خصوص آموزش های ارائه شده از سوی 
این پژوهشــکده بیان کرد: در شش ماهه امسال ۲۴۴ 
نفرســاعت آموزش بهره بــردار، ۵۶ نفر روز آموزش 
مزرعه، ۵00 نفرســاعت کارگاه آموزشی ترویجی و 
۳۶ نفر روز آموزش کارشناسان فنی انجام شده است.
وی گفت: مجتمع پرورش میگوی چوئبده نخســتین 
مجتمع بزرگ پرورش میگو در کشــور اســت اما به 
دلیل بروز بیماری لکه سفید چند سالی با رکود مواجه 
شــد و اخیرا 1۵ درصد این مزارع فعال بوده اند. چند 
سالی می شود که پرورش دهندگان به ماهی جدید سی 
بــاس روی آورده اند؛ این ماهی یکــی از گونه هایی 
اســت که برای پرورش از پتانسیل خوبی برخوردار 
است و شوری های مختلف را تحمل می کند و قابلیت 
ســازگاری با آب و هوای ایران و سواحل جنوب را 
دارد.هوشمند افزود: در خوزستان می توان این ماهی 
را در اصطبل هــای خاکی پرورش داد. در ســواحل 
جنوب تنهــا جایی که بحث پرورش ماهی به صورت 
عمده در اصطبل خاکی وجود دارد، در خوزســتان و 
چوئبده است.رئیس پژوهشکده آبزی پروری آب های 
جنوب کشور گفت: زیرساخت های لازم مانند اصطبل 
و آب در خوزســتان وجــود دارد و به همین دلیل با 
همکاری بخش خصوصی چند پروژه از جمله تراکم و 

جیره غذایی مناسب اجرا شده است.
هوشــمند عنوان کــرد: همچنین در زمینه بهداشــت 
بیماری های این ماهی هم کار شــده و اخیرا در حال 

تولید واکســنی هســتیم که اگر به مرحله تولید برسد 
می توانیم با کمک آن، در مرحله مولدسازی از تلفات 
جلوگیری کنیم و این نوید را می دهیم در پایان سال از 

این دستاورد رونمایی کنیم.
وی با اشــاره به انجام مولدســازی این گونه در این 
پژوهشکده، بیان کرد: این گونه، وارداتی صرف است 
و در خصوص آن وابستگی زیادی به خارج از کشور 
داریم بنابراین حدود سه سال است که در پژوهشکده، 
پروژه مولدسازی ماهی ســی باس را کلید زده ایم و 
امیدواریم سال آینده موفق به تکثیر این ماهی شویم. 
اگر این کار انجام شــود، مولدین شناســنامه داری که 
تولیــد می شــوند در اختیار بخــش خصوصی قرار 
می گیرد تا مشــکل وابســتگی به خارج را حل کنیم.
رئیس پژوهشکده آبزی پروری آب های جنوب کشور 
با اشــاره به مزیت های ماهی سی باس، گفت: در بازه 
زمانی شــش ماهه وزن این ماهی از ۵0 گرم به ۶00 
تا ۸00 گرم می رسد و قابلیت عرضه به بازار را دارد.

وی بیان کرد: این ماهی جدیدا وارد بازار ایران شده و 
در بازار داخلی مردم رغبت زیادی به خرید ندارند در 
حالی که ماهی بســیار خوب و باکیفیتی است بنابراین 
باید فروشگاه های بزرگ و اداراتی که امکان دارند، از 

این ماهی استفاده کنند تا تبلیغ شود.
هوشمند با اشاره به ارزیابی زیست محیطی ماهی سی 
باس، افزود: اداره کل حفاظت محیط زیست خوزستان، 
ماهی ســی بــاس را ماهی غیربومی می شناســد در 
صورتی که این ماهی در خلیج فارس، اقیانوس هند، 
آســیای جنوب شرقی و اســترالیای شمالی پرورش 

می شود.
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اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را با مشخصات 
و شرایط کلی ذیل از طریق برگزاری مناقصه  ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.

الف ( شرح مختصر کارها :

موضوع پروژه

تعمیر و اصلاح شبکه روشنایی 
محور بندرعباس - سیرجان و                  

رودان - کهنوج 

مبلغ برآورد)ریال(
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   شهرستان 

محور بندرعباس 
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کهنوج 

مدت 
پیمان )ماه(

3

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند 
ارجاع کار )ریال(
745.863.997

ب( محل تامًین اعتبار : از محل اعتبارات  استانی و ملی 
ج( شرایط متقاضی :  1 - داشتن شخصیت حقوقی  2-  داشتن توانایی ارائه ضمانت نامه بانکی شرکت 
در فرآیند ارجاع کار و ضمانت نامه انجام تعهدات  . 3 - دارا بودن حداقل رتبه 5 برق و تاسیسات یا نیرو 
. لذا متقاضیانی که دارای شرایط مذکور در بند » ج « فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند 
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به پایگاه اینترنتی سامانه تدارکات الترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند، آخرین 
مهلت تحویل اسناد مناقصه، ساعت 14:00 مورخ  99/09/08 و بازگشایی پاکات ساعت 09:00 مورخ 

99/09/09 بود. جهت کسب اطلاعات بیشتر به آدرس اینترنتی www.iets.mporg.ir مراجعه نمایید. 
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ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
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گروه گزارش // کوچک شــدن سفره های 
مردم و صدای شکســتن کمر محرومان و 
حتی قشر متوسط جامعه در زیر بار گرانی 
را گویا مسئولان نمی بینند ونمی شنوند که 

اقدامی نمی کنند. 
    گرانــی لجــام گســیخته در ســایه ضعف 
نظارت ها و بی تدبیری مســئولان باعث شده 
است برخی اقشــار توان خرید نداشته باشند و 
برخی هم اقلامی نظیر گوشت ، ماهی ، مرغ، شیر 
و لبنیات و... از سفره شان حذف شود و صبحانه 
وشام هم که از برنامه غذایی بسیاری از محرومان 
فاصله گرفته است و کرونا هم که باعث بیکاری 
بعضی و رکود برخی مشاغل شده است؛ قوز بالا 
قوز شــده و خانواده ها را در فقر و نداری غرق 
کرده است.این وضعیت باعث افزایش سوء تغذیه 
و بیماری های مختلف شده است واز آن طرف 
این خانواده ها توان درمان هم ندارند و سلامتی 
شــان در خطر قرار دارد و ممکن است بعد از 
تحمل سختی ها، جان دهند. متاسفانه مسئولان 
و متولیان مربوطه در حوزه نظارت بر قیمت ها 
و گران فروشــی ها و احتکار هــا کارنامه قابل 
قبولی ندارند که اگر داشتند، شهروندان تغییرات 
را لمس می کردند که اینگونه نشده است. مردم 
از وضعیت موجود بسیار گلایه مندند و خواستار 
اتخاذ تدابیر لازم در این حوزه هستند و مسئولان 
پشت میز نشین بایستی بازارگردی کنند تا درد 

ورنج مردم از گرانی ها را لمس ومشاهده کنند.
  کمبود روغن

   یکی از شــهروندان بندرعباســي می گوید: 
از مدتی قبل روغن در مغــازه ها نبود که البته 
 قبــل از آن هم روغن حتــی گران تر از قیمت 
 مصرف کننده که روی آن قید شده است، به فروش 
مــی رفت. مدتی هم روغن نبود که مشــخص 
بود که کمبود و نبود روغن فقط بخاطر افزایش 
قیمت و گرانی دوباره وچند باره قیمت آن مانند 
ســایر کالاهاســت که بعد از چند روز روغن 
در برخی فروشــگاه با قیمت گران تر دیده می 
شــود. از آن طرف چرا روغن و کالاهای دیگر 
در بنادر و گمرکات دپو شــده و ترخیص نمی 
شــوند وآیا برای هر موضوعی بایستی دستگاه 
قضایی اقــدام کند که البته جــا دارد از رئیس 
کل دادگستری هرمزگان و دادستان بندرعباس 
جهت بازدید سرزده از بنادر وگمرکات استان که 

دستور ترخیص اقلام مختلف را دادند، قدردانی 
کنم. امیدواریم پیگیری و بازدیدها ادامه یابد تا 
تمام کالاها از جمله برنج،روغن، شکر، خودرو 
 و... ترخیص شــوند تا کمبودهــا از بین رود و 

قیمت ها کاهش یابد.
   گرانی گوشت، مرغ و ماهی

   برخی از شــهروندان از گرانی مرغ، گوشت 
 و ماهی ومیگو و... بســیار اظهــار نارضایتی 
می کنند و می گویند اگر مرغ، گوشت و ماهی 
منجمد با قیمت ارزان تر و بصورت گســترده 
 توزیع شــود، بطــور حتم قیمت هــا کاهش 
می یابد. امــا الان مرغ منجمد ۱5هزار تومانی 
بســیار کم توزیع می شود. گوشــت 5۹هزار 
 تومانــی هــم توزیع نمــی شــود ودر برخی 
فروشــگاه ها هم با قیمــت گران تر تا نزدیک 
صدهزار تومان، گوشــت منجمد به فروش می 
رسد. چرا دولت گوشت منجمد 5۹ هزار تومانی 
را توزیع نمی کند. در بحث ماهی نیز چند سال 
قبل چند فروند کشتی مجوز گرفتند که در آب های 

دور ماهی را صید کنند و بصورت منجمد شده بعد 
از چند هفته بیاورند ودر بازار شیلات بندرعباس 
توزیع کنند که چند مرحله توزیع شــد و ماهی 
باکیفیت وقیمت بسیار مناسبی بود که بعد از آن 
توزیع این ماهی متوقف شد. قیمت ماهی در حال 
 حاضر در بندرعباس بسیار گران است و شنیده 
می شود بیشتر ماهیان صید شده به کشورهای 
حوزه خلیج فارس قاچاق می شود واین کمبودها 
از یک طرف و دلالان باعث افزایش قیمت ماهی 
شده اســت که اگر دلالان و قاچاقچیان ماهی 
حذف می شــدند وصیادان ماهیان را مستقیم 
به غرفه داران بازار ماهی فروشــان بندرعباس 

عرضه می کردند وشــیلات و سازمان صنعت، 
معدن وتجارت هم قیمت گذاری و نظارت بر آن 
را برعهده داشتند، بطور یقین قیمت ها کاهش 
می یافت و مردم می توانســتند ماهی هم در 
برنامه غذایی شان داشته باشند. اما متاسفانه این 
بخش ها به حال خود رها شده اند و مسئولان 
هم گویا نمی خواهند تدبیری بیندیشند، وگرنه 
مرغ و گوشت منجمد که در اختیار دستگاه های 
دولتی است و اگر میزان عرضه آن در شهرها و 
روســتاها افزایش یابد، مردم می توانند مرغ و 
گوشت بخرند. یک مرغ گرم 50 هزار تومان و 
بیشتر می شود وهرکسی نمی تواند مرغ بخزد. 
یک زمانی جوجه کُشی کردند وحالا کمبود ها 
باعث گرانی مرغ شــده است. گوشت گرم هم 
 که بسیار گران شده اســت. تا کی بسیاری از 
خانواده ها بایســتی حســرت خوردن مرغ، 
گوشــت، ماهی ومیگو را بخورند؟ مسئولان 
این وضعیت را نمــی بینند؟ لطف کنند از اتاق 
مدیریت شان بیرون بیایند وساعاتی را بین این 
مردم باشــند وخود را تافته جدا بافته ندانند تا 
مشکلات را ببینند، شــاید وجدان شان بیدار 
شد وبرای رفع این مشــکلات اقدامی کردند. 
الان کارمندان و کسانی که درآمد ثابتی دارند، 
خرید این اقلام برایشــان دشوار است، تا چه 

برسد به محرومان و کارگران و حاشیه نشینان 
و روســتاییان محروم در قطب اقتصاد ایران و 

گرانترین شهر کشور .
  تخم مرغ همچنان گران

   شــهروندی دیگر از گرانی تخم مرغ و وعده 
 بی عمل مســئولان برای ارزان شدن تخم مرغ 
می گوید. وی گفت چند روز پیش رفتم فروشگاه 
زنجیره ای که در چهارراه رســالت بندرعباس 
است. آنجا هم مرغ منجمد و تخم مرغ نداشت. 
در مغازه ها هم که تخم مرغ شانه ای ۲۹ هزار 
تومان یا کیلویی ۱4هزار و500تومان نیست و 
برخی تا شانه ای ۳۸ هزار و 40 هزار تومان هم 
می فروشند. چرا نظارتی نیست؟ اگر مسئولان 
نمی توانند نظارت کننــد که وعده ندهند. کجا 
تخم مرغ شانه ای کیلویی ۱4هزار و500 تومان 
است؟ نمی دانم شاید کنار خانه مسئولان با این 
قیمت می فروشند که اگر اینگونه است، آدرس 

دهند تا مردم هم بروند آنجا بخرند.
  دلار پایین آمد، اجناس نه

  برخی از شــهروندان هم به گرانی اجناس به 
بهانه افزایش قیمت دلار در ســایه بی تدبیری 
دولت اشــاره می کنند ومی گوینــد در چند 
روز اخیــر کــه قیمــت دلار حدود۳0درصد 
ارزان تر شده است وبالطبع اجناس هم بایستی 

۳0درصد ارزان تر شــود، اما خبری از ارزانی 
 نیست. به فروشندگان وقتی اعتراض می کنیم،

می گویند ما گران خریده ایم و نمی توانیم ارزان 
 بفروشیم. جالب اینجاست آن موقع که به بهانه 
 گران شدن دلار، فروشندگان قیمت اجناس شان را 
لحظه ای گران می کردند، نمی گفتند این اجناس 
را ارزان خریدیم و بایســتی ارزان بفروشیم و 
اجنــاس جدید را که گران خریدیم، بایســتی 
گران بفروشــیم؛ اما حالا می گویند اجناس را 
 گران خریدیم ونمی توانیم ارزان بفروشیم. با این

گرانی ها وبی سروســامانی بازار، دیگر کسی 
تــوان خرید لــوازم خانگی و حتی وســایل 
ضــروری زندگی را به راحتی نــدارد و از آن 
طرف کمتر کسی می تواند پس انداز کند. قیمت 
 تبلت وگوشی هم گران است و هنوز بسیاری از

 دانش آموزان نمــی توانند از آموزش مجازی 
اســتفاده کننــد ودر درس عقب مانــده اند. 
 چــرا گرانی ها به دلار گره خورده اســت، اما

ارزان شدن با دلار گره نمی خورد؟
  گرانی مسکن

   جوان بندرعباســي که هنوز نتوانســته برای 
مراسم ازدواج وعقد اقدام و زندگی اش را بدلیل 
 نداشتن مسکن و شــغل مناسب آغاز کند، هم 
 می گوید: درآمدم مناســب نیســت وهر روز 

هزینه ها در حــال افزایش ودرآمدها در حال 
کاهش است. برادرم با دو فرزند که قبلا در خانه 
اجاره ای نشسته بود وبدلیل افزایش اجاره بها 
و از طرفی کاهش درآمدش، مجبور شده است 
به خانــه پدرم برگردد و آنجا بماند ونمی تواند 
خانه اجاره کند. از طرفی دیگر با این شــرایط 
من که دیگر نمی توانم خانه اجاره کنم و درخانه 
پدرم هم که دیگر اتاق خالی نیست که ازدواج 
کنم وهمسرم را ببرم آنجا وهمین موضوع باعث 
اختلاف با خانواده نامزدم شــده است واحتمال 
دارد این وصلت بعد از دو ســال نامزدی به هم 
بخورد. چرا مسئولان برای رفع مشکل مسکن 

جوانان و حتی خانواده ها اقدامی نمی کنند؟
  املت وماست هم نمی توانیم بخوریم

  گرانی تخم مرغ و گوجــه فرنگی وپیاز و.... 
باعث شده اســت که برخی شهروندان بگویند 
دیگه درســت کردن املت هم گران شده است. 
ماســت وشــیر وپنیر ولبنیات و کره و.... هم 
 که هر روز گران تر می شــود. با این گرانی ها 
نمی توانیم برای بچه های مان مرتب شیر بخریم. 
کســی هم اگر که بچه کوچک داشــته باشد، 
ماهی یک میلیون تومان فقط بایســتی هزینه 
پوشــاک بدهد. هزینه دکتر ودارو و... که سربه 
فلک کشــیده و برخی داروها هم که به راحتی 
 یافت نمی شود. آیا واقعا دولت این گرانی ها را 
نمی بیند یا شــرمنده شــدن پــدر جلوی زن 
وفرزندش برایش مهم نیست. الان برخی بیماران 
بدلیل نداشتن توان مالی حتی نمی توانند درمان 
کنند. روزبه روز هزینه ها در حال افزایش است 
وآب از آب هم تکان نمی خورد. کســانی که 
گوشــت وماهی نمی توانستند بخرند و بجاش 
حبوبات می خریدند که از چندماه قبل حبوبات 
هم گران شد که خیلی ها حبوبات هم به راحتی 
نمی توانند بخرند و اگر بســته های معیشتی را 
ستاد اجرایی فرمان امام )ره(، سپاه، خیرین و... 
توزیع نمی کردند، مشخص نبود که چه تعدادی 
 از مردم از گرســنگی جان شــان را از دست 
می دادند. چرا دولت اقدامی نمی کند؟ مقام معظم 
رهبری هم که ایــن گرانی ها را قابل توجیه و 
منطقی ندانستند. امیدواریم که اقدامی برای مقابله 
با گرانی ها، گران فروشی ها و احتکار ها شود 
و کالاهای انبار شــده در بنادر هم ترخیص و 
وارد بازار شود تا قیمت های حبابی و غیرمنطقی 

شکسته شود.

سفره هایی که روز به روز کوچک تر می شوند

صدای شکستن کمرها زیر بار گرانی  به گوش مسئولان نمی رسد؟ 

و  هــا  گرانــی  ایــن  بــا    
بی سروسامانی بازار، دیگر 
کســی تــوان خرید لــوازم 
خانگی و حتی وسایل ضروری 
زندگی را بــه راحتی ندارد 
 و از آن طــرف کمتر کســی 

می تواند پس انداز کند

,,

علی زارعی/ دریا

daryaz           @gmail.com1359

 گــروه گــزارش // کنــده کاری برای گاز رســانی و 
طولانی شدن ترمیم آســفالت خیابان ها و معابر شهر 
بندرعباس مردم، رانندگان و کسبه را دچار مشکل کرده 

است. 
    به گــزارش خبرنگار دریا ؛ اســتان هرمزگان یکی از 
استان هایی اســت که تمام منابع غنی نفت ، گاز و انرژی 
و دریا را در خود جای داده اســت. از همه مهم تر وجود 
پالایشگاه های بزرگ نفت از مهم ترین رکن های اصلی در 
خصوص تامین انرژی است. حال بعد از سال ها با تاخیر 
فراوان برای بهره مندی مردم هرمزگان از گاز طبیعی پروژه 
گاز رسانی را شــروع کرده اند. اما مثل همیشه در اجرای 
پروژه های عمرانی در سطح شهر بندرعباس با مشکلات 
زیادی روبرو هســتیم.مردم ،کســبه و راننــدگان از کنده 
 کاری طرح گاز رســانی و طولانی شدن ترمیم و آسفالت 
خیابان های شــهر بندرعباس گلایه مند هستند. کوچه پر 

شــده از بیل مکانیکی و لوله و کارگرانی که مشغول به کار 
هســتند، ولی این بار به دلیل کار گذاشتن خطوط تلفن و 
 آب و یا فاضلاب نیست، انگار طرحی جدید است. طرح 
گاز رسانی شهر بندرعباس.اجرایی شدن این طرح شهروندان 
بندرعباسی را خوشحال کرده، چرا که سال ها بود  گاز را از 
کنار ما به شهرهای دیگر می برند، در حالی که ما باید برای 
تامین گاز مصرفی سنگینی کپسول های ۱۱ کیلویی را بر 
روی دوش خود احساس کرده و بدویم تا شاید به ماشین 
کپسولی که بوق زنان با صدای نخراشیده و با سرعتی بالا از 
کوچه عبور می کند، برسیم و حالا که با کمبود سیلندر گاز 
مواجه هســتیم و بازار سیاهی که هر کس با قیمت دلخواه 
خود سیلندر می فروشد. اما روند لاکپشت وار آن و آثار و 
تبعاتی که این طرح همراه دارد، مردم را کمی دلخور کرده؛ از 
همه مهم تر حفاری هایی که انجام می شود  چرا که با این 
سرعت کار در محلاتی چون چاهستانی ها، کمربندی و یا 
شاه حسینی شاید لوله کشی گاز سال ها طول بکشد تا  از 

آن بهره مند شوند!

  همانطور که همگی ما مطلع هســتیم فشار گاز کپسول 
بســیار بیشتر از گاز لوله کشی است و ایمنی بسیار کمتری 
دارد و با لوله کشــی خطرات بســیار محدودتر می شود؛ 
کپسول به مرور خراب می شــود و لوله کشی استمرار دارد، 
در بحث های زیســت محیطی نیز گاز، سوخت پاک تری 
نسبت به سوخت های دیگر است.پروژه گازرسانی در کل 
 شــهر بندرعباس به ۹ فاز تقسیم شده و مسولان مربوطه 
گفته اند که در تلاش هستند تا سال ۱400 این پروژه را به 
اتمام برسانند. ،فاز یک پروژه گازرسانی به گلشهر جنوبی تا 
خیابان سمدو با پوشش 5 هزار خانوار، فاز ۲ گازرسانی به 
شهرک پیامبر اعظم )ص( با پوشش ۱۲ هزار خانوار، فاز ۳ 
گازرسانی به شهرک الهیه و شهرک نبوت با پوشش 5 هزار 
خانوار، فاز 4 گازرسانی به ضلع شمالی بلوار امام حسین تا 
کلانتری ۱۷ با پوشش ۱5 هزار خانوار، فاز 5 شامل الهیه 
جنوبی  تا شــرق بلوار دانشگاه با حدود ۱5 هزار خانوار 
است.اجرایی شدن طرح گازکشی بندرعباس، شهروندان را 
خوشحال کرد، اما آثار و تبعاتی که این طرح به همراه دارد، 
موجب شده تا مردم از روند کار گلایه های بسیاری داشته 
باشند.چاله های کوچک و بزرگ در سطح شهر تاخیر در 
پروژه حفاری معضلات زیادی برای شهروندان بوجود آورد 
است.بســیاری از مخاطبان روزنامه دریا با تماس با ما در 
خصوص گاز رسانی محلات به خصوص محلات الهیه و 
طلائیه وحفاری انجام شده و آسفالت این معابر بسیار گلایه 
مند بودند. بسیاری از محلات 6 یا ۷ ماه منتظر آسفالت آن 
هستند . بسیاری از چاله ها حتی با خاک هم پر نشده اند چه 
برسد به آسفالت . کوچه هایی که یک متر به یک متر توسط 
شرکت گاز کنده شده است و تردد با ماشین بسیار سخت و 
دشوار است.  از رسانه ها خواسته اند تا این مسئله را پیگیری 
کنند.از آنجایی که ترمیم و آسفالت معابر بر عهده شهرداری 
است اطلاعات بیشــتر در این زمینه از سرپرست عمرانی 
و امور زیربنایی شــهرداری بندرعباس حسین بازماندگان 
جویا شدیم.سرپرست  عمرانی و امور زیربنایی شهرداری 
بندرعباس  در خصوص گاز رسانی شهربندرعباس گفت: 

در طرح گاز رسانی کنده کاری ، تمیزکاری و پر کردن کانال 
ها بر عهده پیمانکار شرکت گاز است . پس از اتمام عملیات 
گاز رسانی و تاییده شرکت گاز، شهرداری اقدام به ترمیم و 
آسفالت معابر می کند.او درباره علت طولانی شدن ترمیم 
آسفالت خیابان ها و معابر شهر بندرعباس بیان کرد : ترمیم 
نوار حفاری باید با رعایت ضوابط فنی و طبق برنامه انجام 
شود و مقطع زمانی مشخصی طول می کشد تا کار حفاری به 
اتمام برسد. بعد از کار لوله کشی شرکت گاز کار تست خط 
 لوله ها را انجام بدهد  که این امر هم زمان بر است ، بعد از 
آزمایش های لازم ، پروژه تحویل شــهرداری می شــود.
بعد از تحویل به شــهرداری باید پیمانکار مشخص شود.

تمام این مراحل زمان بر است.سرپرســت  عمرانی و امور 
زیربنایی شهرداری بندرعباس در خصوص مراحل انجام 
کار افزود: عملیات خاکبرداری ، کوبیدن و غرق آب کردن 
محل کنده کاری برای اجرای آسفالت ، دو تا سه هفته  طول 
می کشد.وی عنوان کرد: بسیاری از مناطق شهر بندرعباس 
مانند آزادگان توسط پیمانکار مربوطه به اتمام رسیده است.

محلات دیگر در حال انجام کار هستند، مهرگان ۱00 درصد 
، هفتصد واحدی 40 درصد ، فروزان ۸0درصد، کوی خلیج 
فارس ۹۷ درصد، زیباشهر 45 درصد کار خاکی انجام شده 
است. نایبند شمالی ۹5 درصد، کوی شفا 60درصد، شهرک 
امام رضا ۳5 درصد و.... در حال کار هستند.نایبند جنوبی 
گاز رسانی به اتمام نرسیده است. سرپرست  عمرانی و امور 
زیربنایی شــهرداری بندرعبــاس  در ادامه عنوان کرد: در 
خصوص آسفالت معابر ۸ پیمانکار داریم . هم زمانی انجام 
چند نقطه از شهر تامین نشدن مواد اولیه مانند قیر ، افزایش 
قیمت چند برابری مواد اولیه همه این موارد باعث می شود تا 
کار به کندی پیش برود.از صبر و شکیبایی مردم بندرعباس 
سپاسگذاری می کند . در خصوص حفاری ها و آسفالت 
معابر بعد از گاز رســانی سطح شهر با ما همکاری لازم را 
داشــته اند.بازماندگان گفت:  تا پایان سال ۱400 بیش از 
۱۲0 هزار خانوار از طریق ۷۷0 کیلومتر لوله گاز رســانی 

برخوردار شوند.

گاز رسانی و دردسرهای آسفالت خیابان های شهر بندرعباس 
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اجرایــی شــدن طــرح گازکشــی 
بندرعباس، شهروندان را خوشحال 
کرد، اما آثار و تبعاتی که این طرح به 
همراه دارد، موجب شده تا مردم از 
روند کار گلایه های بسیاری داشته 
باشند.چاله های کوچک و بزرگ در 
سطح شــهر تاخیر در پروژه حفاری 
معضلات زیادی برای شــهروندان 
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